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Június � Nyárelõ hava � Szent Iván hava
Az év hatodik hónapja nevét valószínûleg Juno római istennõrõl

kapta, aki Jupiter nõvére és felesége is volt. Aházasság általmegszen-
telt szerelem pártfogója és a születések védõistennõje. A meteoroló-
gusok Nyárelõként tartják számon, a régi székely-magyar naptár
szerintNapisten havának nevezik. Elõdeink azEper hava elnevezést
is használták, a hónap régi katolikus neve Szent Iván hava.
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majá l i s c iv i l s zerveze tek majá l i s

�Mindig tud adni, akinek szíve szeretettel van
tele.
A szeretethez nem kell teli erszény.�

(Szent Ágoston)

A Magyarországi Harmonikások Kulturális
Egyesülete ezúton is szeretné kifejezni köszö-
netét mindazoknak, akik mellettünk álltak,
támogattak és segítettek abban, hogy a
MAJÁLIS rendezvény létrejöhessen.
�Ha van valamid, ami jó,
Ami barátaiddal megosztható,
Legyen bár csak egy apróság:
Hozhatja Isten áldását.
Add tovább!� (E. Isenhour)

Támogatóink:
Ráckeve Város Önkormányzata, Ács Károly

Mûvelõdési Központ, Rávüsz Kft., Ráckevei
Ady Endre Gimnázium, Szent Imre Katolikus
Általános Iskola, Cadran Pizzéria Pub, Orosz
Károly vállalkozó, Farkas Mariann fénymásoló,

Bohák Kornélia papír-írószer bolt, Incsi-fincsi
fagyizó, Ráckevei Rendõrkapitányság, Rácke-
vei Tûzoltóság, Polgárõr Egyesület, Veterán
box, Õszidõ Nyugdíjas Klub, Ráckevei Amatõr
Futball Klub, Keve Serege Íjász Egyesület,
Dogfit KSE, Carlo Lovassport Egyesület, Patay
László Emlék-kép(p) Egyesület, Alkotómûvé-
szek és Mûvészetbarátok Ráckevei Egyesülete,
Apraja- Nagyja Csoport a Családokért, Meskó
Melinda szellemgyógyászat, Losonczi Dénesné
Katalin biorezonanciás állapotfelmérés.
Segítõink:
Szálené Orbán Anikó testnevelõ, Mészáros

Gyula testnevelõ, Babarczi Éva és családja,
Kosánszky József és családja, Kulcsár Ferenc és
Muszka Szabolcs.
Fellépõink, akik színvonalas bemutatóikkal,

mûsoraikkal színesítették a rendezvényt és
szórakoztatták Ráckeve lakóit és az idelátogató
turistákat, vendégeket:
Zumba (Perger Éva), Salsa fitness (Lengyel

Claudia), Nipon-Zengo (Szabó Tímea),

Kyokushin Karate (Mezõ Sándor sensei),
Õszidõ Nyugdíjas Klub énekkara, katonai
közelharc kézitusa (Mezõ Sándor sensei), show
tánc (Kiss Barbara), Phesziraz Fitt Stúdió
rúdtánc, karate (Zsilka László), SzínFolt társulat
Rejtõ Jenõ: Botrány a Strand Hotelben c.
elõadása, Kéve és Bokréta, valamint Rõzse
Néptáncegyüttes.
És nem utolsósorban köszönet azon ráckevei

utcáknak és lakóiknak, akik a zenés ébresztést
befogadták, és vendégül láttak bennünket:
Fecske utca, Pacsirta utca, Rákóczi Ferenc

utca, Vörösmarty utca, Nagy Bútorház, Úttörõ
utca, Bartók Béla utca, Kodály Zoltán utca és
Balabán sziget lakói.
�Jut még bárkinek a tiszta fénybõl egy cseppnyi
láng.
Jókedv könny helyett. Hamásod nincs is, ezt add
tovább.�
Köszönettel: CsernaGáborMHKE

Majális szervezõje
Fotók: Jáki Réka

Majálisoztunk Ráckevén
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Ráckeve Város Képviselõ-testülete 2015. május 5-én
rendkívüli testületi ülést tartott.

***
166/2015. (V. 5.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete

az Integrált Településfejlesztési Stratégia megalapozó mun-
karészeinek elfogadásához felkéri a képviselõ-testület tagjait,
hogy 2015. május 7-ig e-mailen jelezzék a Polgármesteri Hi-
vatalnak � az oldalszám és hely pontos megjelölésével � a
pontosítási, változtatási igényeiket, amelyek beépítésre kerül-
nek az elõterjesztett anyagba.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ.Határidõ: 2015. május 7.

***
167/2015. (V. 5.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete

az elõterjesztés mellékletében foglalt, Ráckeve Településfej-
lesztési Koncepciójának és Integrált Településfejlesztési
Stratégiájának felülvizsgálatához kapcsolódó Megalapozó
vizsgálatot és a Településfejlesztési Koncepció kiválasztott
fejlesztési irányát jóváhagyja és elfogadja, valamint úgy dönt,
hogy amegalapozó vizsgálat megfelel a tervezés alapjának.

Felelõs: Szadai József polgármester. A határozat végre-
hajtásában közremûködik:VargánéÁgoston Julianna fõépí-
tész, Molnár Józsefné ITS városi koordinátor. Határidõ:
2015. május 5.

***
168/2015. (V. 5.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a

Ráckeve, Kossuth L. u. 82. szám alatti Ady Endre Gimnázi-
um számítógéptermek padlóburkolat-cseréjének kivitelezé-
sére kiírt pályázatot eredménytelennek hirdeti ki.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Domahidi Lajos mûszaki irodavezetõ. Határidõ: 2015.
május 5.

***
169/2015. (V. 5.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

a Ráckeve, Kossuth L. u. 82. szám alatti Ady Endre Gimná-
zium tetõhéjazat- és bádogtetõ-felújítás kivitelezésére
3.492.000 Ft + ÁFA vállalási díjjal vállalkozási szerzõdést
köt a meghirdetett pályázat nyertesével, a Merito Trend Kft.
kivitelezõvel. A beruházás forrása a város 2015. évi költség-
vetésében elkülönített intézmény-felújítási alap. A képviselõ-
testület felhatalmazza a polgármestert a szerzõdés aláírására.

2. A képviselõ-testület felkéri a Polgármesteri Hivatalt,
hogy az ÁFÁI tetõszigetelés mûszaki ellenõrzésére kiírt pá-
lyázati felhívást egészítse ki az 1. pont szerinti munkálatok
mûszaki ellenõrzésének feladatával, és azt együttesen ter-
jessze a VEGAbizottság elé.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Domahidi Lajos mûszaki irodavezetõ, Kovács Péterné pénz-
ügyi irodavezetõ. Határidõ: a szerzõdés aláírására: 2015.
május 15.; mûszaki ellenõrzés ajánlatok: következõ bizottsá-
gi ülés; kivitelezés végsõ határideje: 2015. augusztus 31.

***
170/2015. (V. 5.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a

Ráckeve, Kölcsey u. 7. szám alatti Ráckevei Árpád Fejede-
lemÁltalános Iskola konyha-étkezõ padlóburkolat felújításá-
nak, cseréjének kivitelezésére 560.000Ft +ÁFAvállalási díj-
jal vállalkozási szerzõdést köt ameghirdetett pályázat nyerte-
sével, a Szabó Gáz Bt. kivitelezõvel. A beruházás forrása a
város 2015. évi költségvetésében elkülönített intézmény-fel-
újítási alap. A képviselõ-testület felhatalmazza a polgár-
mestert a szerzõdés aláírására.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Domahidi Lajos mûszaki irodavezetõ, Kovács Péterné pénz-
ügyi irodavezetõ. Határidõ: a szerzõdés aláírására: 2015.
május 15.; kivitelezés végsõ határideje: 2015. augusztus 31.

***
171/2015. (V. 5.) számú határozat

Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a
Szivárvány Óvoda Ráckeve, Ifjúság utcai tagintézményének
felújítása kivitelezésére meghirdetett pályázatot eredményte-
lennek hirdeti ki.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Domahidi Lajos mûszaki irodavezetõ. Határidõ: 2015.
május 5.

***
172/2015. (V. 5.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a

Szivárvány Óvoda Ráckeve, Dömsödi úti tagintézményének
2015. évi felújítási munkálatai kivitelezésére meghirdetett
pályázat alapján 200.000 Ft + ÁFA vállalási díjjal vállalko-
zási szerzõdést köt a meghirdetett pályázat nyertesével, a
Szabó Gáz Bt. kivitelezõvel. A beruházás forrása a város
2015. évi költségvetésében elkülönített intézmény-felújítási
alap. A képviselõ-testület felhatalmazza a polgármestert a
szerzõdés aláírására.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Domahidi Lajos mûszaki irodavezetõ, Kovács Péterné pénz-
ügyi irodavezetõ. Határidõ: a szerzõdés aláírására: 2015.
május 15.; kivitelezés végsõ határideje: 2015. augusztus 31.

***
173/2015. (V. 5.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a

Szivárvány Óvoda Ráckeve, Iskola utcai tagintézményének
2015. évi felújítási munkálatai kivitelezésére meghirdetett
pályázat alapján 1.100.000 Ft +ÁFA vállalási díjjal vállalko-
zási szerzõdést köt a meghirdetett pályázat nyertesével, a
Szabó Gáz Bt. kivitelezõvel. A beruházás forrása a város
2015. évi költségvetésében elkülönített intézmény-felújítási
alap. A képviselõ-testület felhatalmazza a polgármestert a
szerzõdés aláírására.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Domahidi Lajos mûszaki irodavezetõ, Kovács Péterné pénz-
ügyi irodavezetõ. Határidõ: a szerzõdés aláírására: 2015.
május 15.; kivitelezés végsõ határideje: 2015. augusztus 31.

***
174/2015. (V. 5.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a

Szivárvány Óvoda Ráckeve, Vörösmarty úti tagintézményé-
nek 2015. évi felújítási munkálatai kivitelezésére meghirde-
tett pályázat alapján 320.000 Ft + ÁFA vállalási díjjal vállal-
kozási szerzõdést köt a meghirdetett pályázat nyertesével, a
Szabó Gáz Bt. kivitelezõvel. A beruházás forrása a város
2015. évi költségvetésében elkülönített intézmény-felújítási
alap. A képviselõ-testület felhatalmazza a polgármestert a
szerzõdés aláírására.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Domahidi Lajos mûszaki irodavezetõ, Kovács Péterné pénz-
ügyi irodavezetõ. Határidõ: a szerzõdés aláírására: 2015.
május 15.; kivitelezés végsõ határideje: 2015. augusztus 31.

***
175/2015. (V. 5.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a

gyermekétkeztetés feltételeit javító fejlesztések támogatására
kiírt pályázatról szóló tájékoztatót elfogadja.

Felelõs: Szadai József polgármester. Határidõ: 2015.
május 5.

***
176/2015. (V. 5.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete

azEurópaiMezõgazdaságiVidékfejlesztésiAlapból nyújtan-
dó, a vidéki gazdaság és a lakosság számára nyújtott alapszol-
gáltatások fejlesztésére 2015-tõl igénybe vehetõ támogatás
keretében benyújtandó pályázatnál a �tanyabusz� megvásár-
lásához az önkormányzat által megfizetendõ ÁFA fedezetére
maximum 1.700.000 Ft-ot biztosít a város 2015. évi költség-
vetése városgazda elõirányzatából.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:

Kovács Péterné pénzügyi irodavezetõ. Határidõ: 2015.
május 5.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete 2015. május 21-én

ismét rendkívüli testületi ülést tartott.
178/2015. (V. 21.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete

felkéri a RÁVÜSZKft.-t, hogy aVárosi Erõforrás Gazdálko-
dási Bizottság 2015. május 26-ai üléséig mérje fel az alábbi
járdák felújításának költségét:
� Vasútsor (hídtól az aluljáróig)
� Gárdonyi sor (a Széchenyi utcától a hídig, Vasútsorig)
� Eötvös u. (Budapest Bank és József A. u. közötti rész bal
oldala a híd felé)

� Kossuth L. u. (Árpád híd ésMûvelõdési Ház közötti szakasz
bal oldala az állomás felé)

� Gábor Á. u. (a Hunyadi utcától aMátyás térig)
� Hunyadi u. (Ilona köz, Pál köz közötti része)
� Bajcsy-Zs. u. (Lórév irányában bal oldalon, elejétõl a dr.
Mészáros L. utcáig)

� Vörösmarty u. (Szt. János tértõl a Bercsényi utcáig)
� Peregi Dunasoron (Fideliótól a Rák közig)
� Dömsödi út (páros oldalon a strand és a focipálya között)

Felelõs: Szadai József polgármester. A határozat végre-
hajtásában közremûködik: Juhász László ügyvezetõ.
Határidõ: 2015. május 26-ai VEGABülés

***
179/2015. (V. 21.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a

Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Önkormányzati
Társulás TársulásiMegállapodásánakmódosítására vonatko-
zó javaslatot megvitatta, és a következõ határozatot hozta:

I.
A képviselõ-testület a �Magyarország helyi önkormány-

zatairól� szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 88. § (2) be-
kezdése alapján a 2006. szeptember 19. napján alapított Kö-
zép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Önkormányzati
Társulás Társulási Megállapodását (továbbiakban: Társulási
Megállapodás) az alábbiak szerint módosítja:

1. A Társulási Megállapodás tagi önkormányzatok cí-
mét és képviselõjét tartalmazó felsorolásból törlésre kerül
a Martonvásár térség megnevezés alatt szereplõ Felcsút köz-
ség Önkormányzata, a Várpalota térség megnevezés alatt
szereplõ Várpalota város Önkormányzata, valamint a Várpa-
lota térség megnevezés. Várpalota térség törlésére tekintettel
Csór Község Önkormányzata, Öskü Község Önkormányza-
ta, Õsi Község Önkormányzata és Tés Község Önkormány-
zata Székesfehérvár térségébe kerül besorolásra.

2. A Társulási Megállapodás tagi önkormányzatok cí-
mét és képviselõjét tartalmazó felsorolás Dömsöd térség
megnevezés alatt kiegészül: Ócsa Város Önkormányzata
2364 Ócsa, Bajcsy-Zs. u. 2., képv.: Bukodi Károly polgár-
mester, Taksony Nagyközség Önkormányzata 2335 Tak-
sony, Fõ út 85. képv.: Kreisz László polgármester.

3. A Társulási Megállapodás IV/3. pontja elsõ bekez-
désében szereplõ �90. § (5) és (8) bekezdésekben,� szöveg-
rész helyébe �90. § (8) bekezdésben,� szövegrész lép.

4. A Társulási Megállapodás IV/3.2. c) pontjában sze-
replõ �Ht. 88. § (4) a, b, d, pontokban� szövegrész helyébe
�Ht. 88. § (4) bekezdés a), b) és d) pontokban� szövegrész lép.

5. A Társulási Megállapodás V. fejezetének második
bekezdése helyébe az alábbi szövegrész lép:

�A Társulás szakágazati besorolása: 841218 Lakás-kom-
munális szolgáltatások igazgatása.

ATársulás kormányzati funkció szerinti alaptevékenységei:
013360 Más szerv részére végzett pénzügyi-gazdálkodási,
üzemeltetési, egyéb szolgáltatások
051040Nem veszélyes hulladék kezelése, ártalmatlanítása
051060Veszélyes hulladék kezelése, ártalmatlanítása
051010Hulladékgazdálkodás igazgatása
013350 Az önkormányzati vagyonnal való gazdálkodással
kapcsolatos feladatok�

6. A Társulási Megállapodás V. rész V/1. a) pont elsõ
bekezdésénekmásodik mondatából törlésre kerül a �melyet
az 1. sz. melléklet tartalmaz� szövegrész.

7. A Társulási Megállapodás V/1. c) pontjának máso-
dik bekezdésénekmásodikmondatából törlésre kerül a �fél-
éves és háromnegyed� szövegrész.

Testületi ülés
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8. A Társulási Megállapodás teljes szövegében az el-

nökhelyettes és elnökhelyettesek megnevezések helyébe al-
elnök és alelnökökmegnevezés lép.

9. A TársulásiMegállapodás VII/1. pontjának elsõ be-
kezdése az alábbi mondattal egészül ki: �Az önkormányza-
tok által delegált tagok felsorolását a Szervezeti és Mûködési
Szabályzat tartalmazza.�

10. A TársulásiMegállapodás VII/1.1. a) pontja helyé-
be az alábbi szövegrész lép:

�a) a Társulási Tanács elnökének, alelnökének, Operatív
Tanács tagjának, Operatív Tanács elnökének, Felügyelõ Bi-
zottsági tagjának, Felügyelõ Bizottság elnökének a megvá-
lasztása, visszahívása,�

11. A TársulásiMegállapodás VII/1.1. o) pontja helyé-
be az alábbi szövegrész lép:

�o) Projekt Iroda létrehozása, a Projekt Iroda vezetõje fe-
lett a kiemelt munkáltatói jogok (kinevezés, felmentés) gya-
korlása�

12. A Társulási Megállapodás VII/1.2. pont harmadik
bekezdésének utolsó mondata helyébe a következõ mondat
lép: �A Társulás érintett tisztségviselõinek megbízatása hatá-
rozott idõre szól.�

13. A Társulási Megállapodás VII/1.2. pontjának ha-
todik bekezdésének utolsómondata törlésre kerül.

14. A Társulási Megállapodás VII/1.2. pont nyolcadik
bekezdésében �A VII/1.1./ a., c., d., e., f., g., h., m., pontok-
ban foglalt esetekben a Társulási Tanácsban résztvevõ tagok
minõsített többséggel hozott határozata szükséges.� mondat
helyébe az alábbi mondat lép: �A VII/1.1. a), c), d), e), f), g),
h), m) és o) pontokban foglalt esetekben a Társulási Tanács-
ban résztvevõ tagok minõsített többséggel hozott határozata
szükséges.�

15. A Társulási Megállapodás VII/1.3. o) pontjából az
alábbi szövegrész törlésre kerül: �és gazdasági vezetõje�.

16. A Társulási Megállapodás VII/3. pontjánakmáso-
dik bekezdése helyébe az alábbi mondat lép: �A Projekt Iro-
da önálló jogi személy, az Áht. 7. § (2) bekezdés a) pontja
szerinti, a Társulás hulladékgazdálkodási feladatainak ellátá-
sát végzõ költségvetési szerv.�

17. A Társulási Megállapodás VII/3. pontjának har-
madik bekezdésében �és a gazdasági vezetõ� szövegrész
törlésre kerül.

18. A Társulási Megállapodás VII/3. pont utolsó be-
kezdése helyébe az alábbimondat lép:

�A Projekt Iroda szervezetére és mûködésére vonatkozó
részletes szabályozást a Társulás Tanácsa által jóváhagyott
Szervezeti ésMûködési Szabályzat tartalmazza.�

19. ATársulásiMegállapodásVII/4. pontjának negye-
dik bekezdés b) pontjából a �féléves és� szövegrész törlésre
kerül.

20.ATársulásiMegállapodásVII/4. pontjánakhatodik
bekezdésében �A jelen fejezet� szövegrész helyébe a követ-
kezõ szövegrész lép: �A jelenVII/4. pont negyedik bekezdés�.

21. A Társulási Megállapodás XI/1. pontja az alábbi
második bekezdéssel egészül ki: �Amennyiben a beruházás
jelen szerzõdés aláírásától számított 3 éven belül nem kezdõ-
dikmeg, illetve az aláírástól számított 6 éven belül nem való-
sulmeg, úgy Tagok a fentmegjelölt határidõ letelte után ezen
okból is élhetnek felmondási jogukkal.�

22. A Társulási Megállapodás XI/1. pontjának harma-
dik bekezdésében a �továbbá aTársulás,mint kedvezménye-
zett támogatásban részesült, a kötelezõ üzemeltetési, fenntar-
tási idõtartam lejártának napjáig.� szövegrész törlésre kerül.

23. A Társulási Megállapodás XI/3. pont második be-
kezdése helyébe az alábbi szöveg lép:

�A csatlakozási szándék kinyilvánításához a társulni kívá-
nó önkormányzatok képviselõ-testületének minõsített több-
séggel, legalább hat hónappal korábban meghozott határoza-
ta szükséges, melynek tartalmaznia kell, hogy a testület elfo-
gadja a Társulás céljait is tartalmazó Társulási Megállapo-
dást, továbbá a feladatok megvalósításához ráesõ költségve-
tési hozzájárulást biztosítja. Errõl a Társulási Tanácsot értesí-
teni kell. A társuláshoz csatlakozni a naptári év elsõ napjával
és július 1. napjával lehet.�

24. A Társulási Megállapodás 1. számú mellékletének
megnevezése �Tagi önkormányzatok felsorolása a helyi ön-
kormányzati képviselõk és polgármesterek választásáról szóló
törvénybenmeghatározott idõpont szerinti lakosságszámmal�

25. A Társulási Megállapodás 4. számúmelléklete tör-
lésre kerül.

II.
1. A képviselõ-testület a Társulási Megállapodást a

179/2015. (V. 21.) sz. határozatban foglalt módosítással egy-
séges szerkezetbe foglalva a határozat melléklete szerinti tar-
talommal elfogadja.

2. A képviselõ-testület felhatalmazza a polgármestert és a
jegyzõt aKözép-DunaVidékeHulladékgazdálkodási Önkor-
mányzati Társulás módosítással egységes szerkezetbe foglalt
Társulási Megállapodásának aláírására, valamint felkéri a
polgármestert, hogy a határozat megküldésével értesítse a
Társulás Társulási Tanácsa elnökét a képviselõ-testület dön-
tésérõl.

Felelõs: Szadai József polgármester. Határidõ: 2015.
május 31.

***
180/2015. (V. 21.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

� Surányiné Faludy Judit, valamint Salamon János és felesé-
gemegkeresése alapján napirendre tûzött � a ráckevei 5453/1
hrsz-ú, kompkikötõ céljára kisajátított, önkormányzati tulaj-
donú ingatlan birtokba adásával kapcsolatos tájékoztatást el-
fogadja.

2. A képviselõ-testület felkéri az ügyben eljáró Dr. Kiss
GyörgyÜgyvédi Irodát, hogy � hivatkozással aBudapestKör-
nyéki Közigazgatási ésMunkaügyi Bíróság 2015. március 10.
napján kelt jogerõs ítéletére � keressemeg a PestMegyei Kor-
mányhivatalt az új eljárás lefolytatásával, illetõleg a ráckevei
5453/1 hrsz-ú ingatlan birtokba adásával kapcsolatban.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
dr. Farooq Zahida jogimunkatárs.Határidõ: 2015.május 31.

***
181/2015. (V. 21.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a

Ráckeve, Iskola úti óvodaépület fejlesztése vonatkozó
155/2015. (IV. 23.) sz. határozatát (pályázat gyermekétkezte-
tés feltételeinek javítására) visszavonja.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Kovács Péterné pénzügyi irodavezetõ. Határidõ: 2015.
május 21.

***
182/2015. (V. 21.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete

pályázatot kíván benyújtani kötelezõ önkormányzati feladat-
ellátást szolgáló fejlesztések támogatásának elnyerése céljá-
ból az Szivárvány Óvoda Iskola utcai tagintézményének fej-
lesztésére 30.000.000 Ft összegre. A fejlesztés megvalósítá-
sához szükséges önerõt 1 578 947Ft értékben vállalja. Az ön-
erõ forrása a város 2015. évi költségvetésének általános tarta-
léka.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Kovács Péterné pénzügyi irodavezetõ. Határidõ: 2015.
június 9.

***
183/2015. (V. 21.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete

pályázatot kíván benyújtani kötelezõ önkormányzati feladat-
ellátást szolgáló fejlesztések támogatásának elnyerése céljá-
ból az Árpád Fejedelem Általános iskola tornaterem vizes-
blokk felújítására 20.000.000 Ft pályázati összegre. A fej-
lesztés megvalósításához szükséges önerõt 3 529 412 Ft ér-
tékben vállalja. Az önerõ forrása a város 2015. évi költségve-
tésének általános tartaléka.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Kovács Péterné pénzügyi irodavezetõ. Határidõ: 2015.
június 9.

***
184/2015. (V. 21.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete

felkéri a RÁVÜSZKft.-t, hogy az önkormányzati utak és jár-
dák felújítására beadható pályázat elõkészítéseként mérje föl
a 178/2015. (V. 21.) határozatban meghatározott járdák terü-
letét, felújítási, építési költségét.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Juhász László ügyvezetõ.Határidõ: 2015. május 26.

***
185/2015. (V. 21.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

megállapítja, hogy a �Ráckeve, Fõvárosi Vízmûvek hidro-
geológiai védõterületén végzendõ terület-fenntartási munká-
latok � 2015 tavasz�megvalósítására kiírt hirdetmény nélküli
tárgyalásos közbeszerzési eljárás érvényes és eredményes.

2. A képviselõ-testület a nyertes ajánlattevõnek � a bíráló
bizottság javaslata alapján � azAlgépBauKft. ajánlattevõt ha-
tározza meg nettó 23.900.000,- Ft ajánlati árral. A képviselõ-
testület felhatalmazza a polgármestert a szerzõdés aláírására.

3. A képviselõ-testület a kivitelezéshez a rendelkezésre ál-
ló kereten felül további bruttó 6.353.000 Ft összeget biztosít a
városgazdálkodási egyéb feladatok terhére.

Felelõs:Szadai Józsefpolgármester,MesternéVeszeliMária
jegyzõ.Ahatározatvégrehajtásábanközremûködik:Domahidi
Lajos mûszaki irodavezetõ, Kovács Péterné pénzügyi irodave-
zetõ.Határidõ: szerzõdés aláírásra: 2015. június10.

***
186/2015. (V. 21.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

az Angyali-szigetrõl és Kerekzátony-szigetrõl történõ hulla-
dékszállítás biztosítása érdekében � a Hulladékgazdálkodási
Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsához, a Földmûve-
lési Minisztériumhoz, a Pest Megyei Katasztrófavédelmi
Igazgatósághoz és a Fogyasztóvédelmi Felügyelõséghez in-
tézett önkormányzati megkeresés alapján történõ intézkedé-
sig � aCsónakosKft.-tõlmegrendeli szigetenként heti egy al-
kalommal (Angyali-szigetrõl hétfõn, Kerekzátony-szigetrõl
kedden) a hulladék kiszállítását.

2. A képviselõ-testület a szolgáltatásért 35.000+ÁFA
Ft/alkalomköltséget a városszépítõ alap terhére biztosítja,me-
lyet a szolgáltatásra kötelezett Vertikál Kft.-nek kiszámláz.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Domahidi Lajos mûszaki irodavezetõ, Kovács Péterné
pénzügyi irodavezetõ.Határidõ: 2015. május 22.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete 2015. május 28-án

megtartotta soron következõ testületi ülését.
***

188/2015. (V. 28.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a

lejárt határidejû határozatok végrehajtásáról szóló tájékoz-
tatást elfogadja.

Felelõs: Szadai József polgármester. Határidõ: 2015.
május 28.

***
189/2015. (V. 28.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a

polgármester beszámolóját a Munkaterv szerinti elõzõ ülés
óta történt fontosabb eseményekrõl az alábbiakkal elfogadja:

�Az állami közútkezelõtõl levélben kérjen a polgármester
írásbeli nyilatkozatot arról, hogy Ráckeve belterületén � az
általuk kezelt utakon � milyen állagmegóvási, javítási mun-
kálatok elvégzését tervezik a közeljövõben.

� A VOLÁNBUSZ vállalattal kezdeményezzen szemé-
lyes tárgyalást a polgármester a Ráckeve-Szigetújfalu közötti
járataik Újhegyet is érintõ szakasza beiktatása elérése érde-
kében.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Domahidi Lajos mûszaki irodavezetõ. Határidõ: 2015.
június 15.

***
190/2015. (V. 28.) számú határozat
1. Ráckeve Város Képviselõ-testülete a gyermekjóléti,

gyermekvédelmi tevékenységrõl szóló, 2014. évre vonatko-
zó beszámolót elfogadja.

2. A képviselõ-testület felhívja a Polgármesteri Hivatalt,
hogy az elfogadott beszámolót küldje meg a Pest Megyei
Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatalához.

Felelõs:MesternéVeszeliMária jegyzõ.Ahatározat vég-
rehajtásában közremûködik: Bartal Zita aljegyzõ, irodave-
zetõ.Határidõ: 2015. június 10.
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191/2015. (V. 28.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a

Gyermekjóléti és Családsegítõ Szolgálat 2014. évi szakmai
munkájáról szóló beszámolót elfogadja.

Felelõs: Szadai József polgármester, Wulz Rita intéz-
ményvezetõ.Határidõ: 2015. május 28.

***
192/2015. (V. 28.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

elfogadja a Közép-Duna-Völgyi Vízügyi Igazgatóság árvíz-
védelmi mûvek és vízfolyások állapotáról, valamint a vizek
kártételei elleni védekezésre való felkészülésrõl szóló tájé-
koztatását.

2. A képviselõ-testület felkéri a polgármestert, hogy:
� levélben tájékozódjon a vízügyi igazgatóságtól arról,

hogy hogyan hasznosítja a Gárdonyi sori készenléti telepét,
továbbá

� kérje fel az igazgatóságot, hogy a Tinódi utcai átemelõ
szivattyút indokolt esetben helyezze üzembe, valamint

� kérjen tájékoztatást arról, hogy az igazgatóság hol tárol-
ja a tájékoztatóban felsorolt, Ráckevére mozgósítható árvíz-
védelmi anyagokat, eszközöket és gépeket.

3. A 2. pontban foglaltakat, illetve a Szigetújfalu felé ve-
zetõ út melletti gát karbantartásának kérdését a gazdasági bi-
zottság a júniusi ülésén napirendjére tûzi.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. Határidõ: 2015. június 25. 3. pont: júniusi
VEGABülés

***
193/2015. (V. 28.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

elfogadja a víziközmû-üzemeltetés helyzetérõl és a DAKÖV
Kft. mûködésérõl szóló tájékoztatást. Felkéri a kft. ügyveze-
tõjét, hogy:

� amérlegbeszámolókat a jövõben a taggyûléstmegelõzõ-
en terjessze a képviselõ-testület elé.

� az önkormányzatnak fizetendõ bérleti díj terhére elvég-
zendõ, szükséges felújításokat elõre egyeztesse a víziközmû
vagyon tulajdonosával, az önkormányzattal.

� gondoskodjon a 261/2014. (IX. 19.) számú határozat
2015. július 31-éig történõ végrehajtásáról (aknafedlapok ja-
vítása és illegális rákötések felderítése).

2. A képviselõ-testület felkéri a DAKÖV Kft. Ráckevei
Üzemigazgatóját, hogy az 1. pontban foglalt beszámolóval
együtt a ráckevei üzemigazgatóság külön beszámolóját is is-
mertesse a képviselõ-testülettel.

Felelõs: Szadai József polgármester. A határozat végre-
hajtásában közremûködik: DAKÖV ráckevei üzemigazgató-
ja. Határidõ: 2015. május 28. és folyamatos.

***
194/2015. (V. 28.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete

elfogadja a RÁVÜSZ Kft. 2014. évi mérlegbeszámolóját
206.819 eFt mérlegfõösszeggel és -6.182 eFt mérleg szerinti
eredménnyel.

Felelõs: Szadai József polgármester. A határozat végre-
hajtásában közremûködik: Juhász László ügyvezetõ.
Határidõ: 2015. május 28.

***
195/2015. (V. 28.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

elfogadja a RÁVÜSZ Kft. módosított, 2015. évre vonatkozó
üzleti tervét az elõterjesztésmelléklete szerinti tartalommal.

2. A képviselõ-testület a játszóterek felújítására pótlólago-
san, számla ellenében 1.000.000 Ft keretösszeget biztosít a
város 2015. évi városszépítõ alapja terhére.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Juhász László ügyvezetõ, Kovács Péterné pénzügyi irodave-
zetõ.Határidõ: 2015. május 28.

***
196/2015. (V. 28.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete

az elõterjesztésmellékletében foglalt, az önkormányzat 2014.
évre vonatkozó éves statisztikai összegezését jóváhagyja.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:

Domahidi Lajos mûszaki irodavezetõ. Határidõ: 2015.
május 28.

***
197/2015. (V. 28.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete

az elõterjesztés mellékletét képezõ �Ráckeve Város teljes
közigazgatási területére településszerkezeti terv, helyi építési
szabályzat és szabályozási terv készítése� elnevezésû hirdet-
mény nélküli közbeszerzési eljárás ajánlattételi felhívását jó-
váhagyja.

Meghívásra javasolt cégek:
� Mû-hely Zrt. � Pro Régió Ügynökség � Rend-Eng-Terv

Építész Iroda Bt. � Archi-Profil Építész Tervezõ Bt.
Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli

Mária jegyzõ, Vargáné Ágoston Julianna fõépítész.
Határidõ: 2015. május 28.

***
198/2015. (V. 28.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

az önkormányzat pénzügyi helyzetérõl szóló tájékoztatást el-
fogadja.

2. A képviselõ-testület felhívja a polgármestert, hogy a
pénzügyi jelentés negyedévente egészüljön ki a Ráckeve és
Térsége Beruházó Víziközmû Társulat által nyilvántartott
csatorna-beruházással kapcsolatos hátralék helyzetével. A
társulat által átutalt, befolyt összeg a mindenkori Víziközmû
alapba helyezendõ.

3. A képviselõ-testület a júniusi ülésére meghívja a társu-
lat elnökét, s tájékoztatást kér a Ráckevét érintõ kérdésekrõl.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ.Határidõ: 2015. május 28.

***
199/2015. (V. 28.) számú határozat
1. Ráckeve Város Képviselõ-testülete a Nagycsaládosok

Országos Egyesületének Apraja-Nagyja Csoportja számára
2015. június 1-jétõl további ingyenes helyiséghasználatot en-
gedélyez az Ács Károly Mûvelõdési Központban, heti 1x2
óra idõtartamban.

2. Az 1. pontban foglaltak miatt a közmûvelõdés helyi
szabályozásáról szóló 15/2001. (X. 20.) önkormányzati ren-
delet 1. függeléke az elõterjesztés 1. melléklete szerinti tarta-
lommalmódosul.

Felelõs:MesternéVeszeliMária jegyzõ.Ahatározat vég-
rehajtásban közremûködik: Bartal Zita aljegyzõ, irodaveze-
tõ.Határidõ: 2015. május 30.

***
200/2015. (V. 28.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

az önkormányzat kizárólagos tulajdonában lévõ Ráckeve
0248/10 hrsz-ú tanya mûvelési ágú 1635 m2 nagyságú ingat-
lanát értékesíti 350.000 Ft-ért Csereklei József 2300 Rácke-
ve, Balabán u. 52. szám alatti lakosnak, amennyiben vevõ a
mezõ- és erdõgazdasági földek forgalmáról szóló 2013. évi
CXXII. törvény elõírásainakmegfelel.

2. A képviselõ-testület felhatalmazza a polgármestert az
adásvételi szerzõdés aláírására.

3. A képviselõ-testület felkéri a jegyzõt az 1. pontban sze-
replõ adásvételi szerzõdéssel kapcsolatos feladatok lefolyta-
tására.

4. A képviselõ-testület a 136/2015. (IV. 23.) számú hatá-
rozatát visszavonja.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Domahidi Lajosmûszaki irodavezetõ, dr. Farooq Zahida jogi
munkatárs. Határidõ: az adásvételi szerzõdés elkészítésére:
2015. június 30., az ingatlan-nyilvántartásba történõ bejegy-
zésre: 2015. augusztus 31.

***
201/2015. (V. 28.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

a Ráckeve, Ifjúság u. 1. 2/10. sz. alatti közérdekû célú bérla-
kásra vonatkozóan Hunyadi Emese bérleti szerzõdését meg-
hosszabbítja 2015. június 1-jétõl a Ráckevei Rendõrkapi-
tányságnál fennállómunkaviszonyamegszûnéséig.

2. A képviselõ-testület felhívja a RÁVÜSZKft.-t, mint az
önkormányzat által lakásgazdálkodási feladatok végzésével
megbízott gazdasági társaságot, hogy a bérleti szerzõdést
hosszabbítsameg.

Felelõs: Szadai József polgármester. A határozat végre-
hajtásában közremûködik: Juhász László ügyvezetõ.
Határidõ: 2015. június 1.

***
202/2015. (V. 28.) számú határozat
RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete
� az Árpád Muzeális Gyûjtemény és a Városi Intézményi

Gazdasági Iroda között létrejövõ, a feladatmegosztás rendjé-
rõl szóló együttmûködési megállapodás tervezetet az elõter-
jesztés 1. melléklete szerinti tartalommal,

� az Önkormányzat, a Ráckeve Város Szakorvosi Rende-
lõintézet és a Rendelõintézeti Gazdasági Ellátó Szervezet kö-
zött létrejövõ, a feladatmegosztás rendjérõl szóló együttmû-
ködési megállapodás tervezetet az elõterjesztés 2. melléklete
szerinti tartalommal elfogadja.

Felelõs: intézményvezetõk,MesternéVeszeliMária jegy-
zõ.Határidõ: 2015. május 28-ától folyamatos

***
203/2015. (V. 28.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

a RÁVÜSZ Kft. és az Önkormányzat között létrejött megbí-
zással vegyes együttmûködési megállapodás intézményi kar-
bantartási feladatokkal kapcsolatos mellékletét és alkalma-
zandó eljárásrendet � az elõterjesztésben foglalt tartalommal
� elfogadja.

2. A képviselõ-testület a megállapodás � zöldterületek
gondozásával kapcsolatos � 8.mellékletét az elõterjesztésben
foglaltak szerint módosítja.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Juhász László ügyvezetõ, Kovács Péterné pénzügyi irodave-
zetõ.Határidõ: 2015. május 28.

***
204/2015. (V. 28.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

felkéri aRÁVÜSZKft. ügyvezetõjét, hogy az általa beárazott
intézményi karbantartási munkálatokat � intézményvezetõk-
kel egyeztetett ütemterv elkészítése után � kezdjemeg.

2. A kft. az elfogadott karbantartási munkálatok be nem
árazott tételeit egyeztesse az intézményvezetõkkel, majd a
teljes körû, egyeztetett, beárazott karbantartási feladat listát
nyújtsa be a képviselõ-testületnek elfogadásra.

Felelõs: Szadai József polgármester. A határozat végre-
hajtásában közremûködik: Juhász László ügyvezetõ.
Határidõ: 2015. május 29., majd a következõ testületi ülés.

***
205/2015. (V. 28.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

a dunai szabadstrand megnyitásáról szóló tájékoztatót elfo-
gadja.

2. A képviselõ-testület a dunai strandnak a �Vadkacsa
szabadstrand� nevet adja.

3. A képviselõ-testület felkéri a RÁVÜSZ Kft.-t, hogy a
150/2015. (IV. 23.) határozatban megjelölt keret terhére 3 db
fedett, asztallal összeszerelt ülõpadot vásároljon, valamint
gondoskodjon dohányzásra kijelölt terület kialakításáról.

Felelõs: Szadai József polgármester. A határozat végre-
hajtásában közremûködik: Juhász László ügyvezetõ.
Határidõ: 2015. június 15.

***
206/2015. (V. 28.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

módosítja a 163/2015. (IV. 23.) határozatát azzal, hogy to-
vábbi 480.000 Ft + áfa összeget biztosít a piac áramvételezé-
sének megoldására. Az összeg tartalmazza a már meglévõ
dugaljak szabványosítását is.

2.A képviselõ-testület felkéri aRÁVÜSZKft. ügyvezetõ-
jét, hogy a piacfelügyelõ fokozottan figyeljen a piaci árusok
megfelelõmódon történõ elektromosáram-vételezésére.

Felelõs: Szadai József polgármester. A határozat végre-
hajtásában közremûködik: Juhász László ügyvezetõ.
Határidõ: 2015. május 29-tõl folyamatos.

***
207/2015. (V. 28.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a

Szulai-tó vízminõségének javítása érdekében szükségesnek
tartja szakértõ cégmegkeresését.

Felelõs: Szadai József polgármester. A határozat végre-
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Mozgalmas hóna-
pot tudhatunk ma-
gunk mögött, hiszen
a kitûzött céljaink el-
érése érdekében
rendkívüli bizottsági,
testületi ülést is beik-
tattunk, és megtartot-
tuk az éves beszámo-
lónkat, a közmeghall-
gatást is. Ez utóbbin
tájékoztatást adtam a
város vagyongazdálkodásáról.
A város vagyona:
2006. 12. 31-én: 4.422millió forint.
2014. 12. 31-én: 7.260millió forint.
Ez a kettõ számadat is jól tükrözi, hogy az el-

múlt 8 év képviselõ-testületei jól gazdálkodtak a
rendelkezésre álló pénzeszközökkel. A lehetõsé-
geinket megfelelõen kihasználva szolgáltuk a
város gyarapodását.

A májusi döntéseink közül kiemelném azt a
járdaépítésre vonatkozó részt, aminek köszön-
hetõen a város több területén járda újul meg.
Hosszú távú elképzelésünk, hogy az 5. év végére
ezen járdaszakaszok összekötésre kerüljenek,
ezzel is biztosítva a folyamatos gyalogos közle-
kedést.
Ebben a hónapban 17-én, szerdán viszi el a

hulladékszolgáltató a házaink elõl a csomagolási
hulladékot (papír, mûanyag).
Az adóhátralék összege 53.395.932 forintra

változott. Továbbra is kérem a hátralékkal ren-
delkezõ személyeket, szervezeteket, hogy ren-
dezzék tartozásaikat.
Június hónapban kezdetét veszi a nyári ren-

dezvénysorozatunk, a Péntek Esti Korzó (PEK).
Szeretettel várokminden kedves érdeklõdõt.

Gondolataim végére pedig egy �lapzárta� hírt
szeretnékmegosztani Önökkel.
A 64/2015. képviselõ-testületi határo-

zatunk, amely a Szivárvány ÓVODA
IFJÚSÁG ÚTI TAGINTÉZMÉNYE 2
CSOPORTSZOBA BÕVÍTÉSÉT JE-
LENTÕÓVODABÕVÍTÉSTCÉLZÓ
BERUHÁZÁS PÁLYÁZATON IN-
DULT, POZITÍV ELBÍRÁLÁST KA-
POTT, ÍGY 75MILLIÓ FORINT cél-
zott támogatást kapott!!!
Ezúton is köszönöm az elõkészítésben részt-

vevõkmunkáját.

Szadai József
polgármester

Apolgármester
gondolatai

hajtásában közremûködik: Vargáné Ágoston Julianna
fõépítész.Határidõ: 2015. június 30.

***
208/2015. (V. 28.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a

Pauer püspök sétány jelenlegi forgalmi rendjén nemváltoztat.
Felelõs: Szadai József polgármester. Határidõ: 2015.

május 28.
***

209/2015. (V. 28.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

pályázatot kíván benyújtani kötelezõ önkormányzati feladat-
ellátást szolgáló fejlesztések támogatásának elnyerése céljá-
ból járda felújítására 15.000.000 Ft pályázati összegre.

2. A felújítandó járdaszakaszok az alábbiak:
� Bocskai utca elejétõl aMátyás térig terjedõen
� Gábor Á. utcának a Hunyadi utca és a József Attila utca kö-
zötti szakasza
�Móricz Zsigmond utca az ún. �Ingyen� köztõl aGáborÁron
utcáig terjedõen
� Ifjúság utcában az óvodához, illetve a RÁFÁI hátsó
bejáratáig terjedõ szakasz
� József Attila utca a 6. számtól az Ady Endre utcáig terjedõ
szakasz
� Ady Endre utca a József A. utca és az Árpád utca közötti
szakasz
� Kölcsey Ferenc utcában a Penny parkolótól az iskolához
vezetõ járda

3. A képviselõ-testület a fejlesztés megvalósításához
szükséges önerõt 2 647 059 Ft értékben vállalja. Az önerõ
forrása a város 2015. évi költségvetésének útkarbantartási, út-
felújítási, városszépítési és pályázat-elõkészítési alapja.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Kovács Péterné pénzügyi irodavezetõ. Határidõ: 2015.
június 9.

***
210/2015. (V. 28.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete

felkéri a Polgármesteri Hivatalt, szólítsa fel a Ráckeve, Gábor
Áron u. ésAdyEndre u. (313/2 hrsz) sarokingatlan tulajdono-
sát, hogy utcai kerítést létesítsen.

Felelõs:MesternéVeszeliMária jegyzõ.Ahatározat vég-
rehajtásában közremûködik: Domahidi Lajos mûszaki iro-
davezetõ.Határidõ: 2015. június 15.

***
211/2015. (V. 28.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete

felkéri a Ráckevei Mezõgazdasági Kft.-t, hogy az önkor-
mányzattal kötött szerzõdés alapján adjon ajánlatot a Szürüki
út gréderezési, állagmegóvási munkálataira.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Domahidi Lajos mûszaki irodavezetõ, Kovács Péterné pénz-
ügyi irodavezetõ.Határidõ: 2015. június 30.

***
212/2015. (V. 28.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a

képviselõi tiszteletdíjak felajánlásáról, illetve önkormányzati
forrásból 2014. évben támogatott civil szervezetek, intézmé-
nyek által benyújtott pénzügyi elszámolásokat, valamint a te-
vékenységükrõl szóló beszámolókat elfogadja.

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Bartal Zita aljegyzõ, irodavezetõ.Határidõ: 2015. május 28.

***
213/2015. (V. 28.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

amezõgazdasági utak karbantartása kivitelezõjének kiválasz-
tására irányuló eljárást � tekintettel arra, hogy mindkét beér-
kezett ajánlat vállalkozási díja a közbeszerzési értékhatárt
meghaladja, s az árlejtést követõen kialakult árral számított
átlag is közbeszerzési értékhatár feletti � eredménytelennek
nyilvánítja.

2. A képviselõ-testület felkéri a Jogi, Közbiztonsági és
Mezõgazdasági Bizottságot, hogy a következõ ülésre tegyen
javaslatot új � szûkített tartalmú � pályázati kiírásra.

Felelõs: Szadai József polgármester, dr. Nagy Klára bi-
zottsági elnök, Mesterné Veszeli Mária jegyzõ. A határozat

végrehajtásában közremûködik: Domahidi Lajos mûszaki
irodavezetõ. Határidõ: 2015. júniusi testületi ülés, a pályá-
zók értesítésére: 2015. június 2.

***
214/2015. (V. 28.) számú határozat
1. RáckeveVárosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

Ráckeve fennállásának 575. évfordulója alkalmából 2015.
augusztus 19-én délelõttre ünnepséget szervez.

2. Az ünnepség szervezésével kapcsolatos feladatokra
munkacsoportot hoz létre, melynek tagjai:

Vereckei Zoltán alpolgármester, dr. Nagy Klára kép-
viselõ, NovákMiklós képviselõ, Papp László képviselõ, Solti
János képviselõ, Hegyi Gergely intézményvezetõ, Jáki Réka
intézményvezetõ, Budai Gábor intézményvezetõ, dr. Miskei
Antal történész.

Felelõs:munkacsoport tagjai.Határidõ: 2015. május 29-
étõl folyamatos.

***
215/2015. (V. 28.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete a

102/2015. (III. 26.) számú határozatának 2. pontját az alábbi-
ak szerint módosítja:

�2. A képviselõ-testület az alábbi járdák térköves felújítá-
sával megbízza a RÁVÜSZKft.-t:
� Vasútsor (hídtól az aluljáróig)
� Gárdonyi sor (a Széchenyi utcától a hídig, Vasútsorig)
� Eötvös u. (Budapest Bank és József A. u. közötti rész bal
oldala a híd felé)
� Kossuth L. u. (Árpád híd ésMûvelõdési Ház közötti szakasz
bal oldala az állomás felé)
� Gábor Á. u. (a Hunyadi utcától aMátyás térig)
� Hunyadi u. (Ilona köz, Pál köz közötti része)
� Bajcsy-Zs. u. (Lórév irányában bal oldalon, elejétõl a dr.
Mészáros L. utcáig)
� Vörösmarty u. (Szt. János tértõl a Bercsényi utcáig)
� Peregi Dunasoron (Fideliótól a Rák közig)
� Dömsödi út (páros oldalon a strand és a focipálya között)
� Melegvízû Strandhoz vezetõ járda balesetveszélyes sza-
kasza.

3. A képviselõ-testület a feladat ellátásához 8,6 m Ft
összeget a városszépítõ alapból, 1,5 m Ft összeget az útkar-
bantartási keretbõl biztosít.�

Felelõs: Szadai József polgármester, Mesterné Veszeli
Mária jegyzõ. A határozat végrehajtásában közremûködik:
Juhász László ügyvezetõ, Kovács Péterné pénzügyi irodave-
zetõ.Határidõ: 2015. május 29-tõl folyamatos

***
A zárt üléseken hozott határozatok tartalmát �

a döntéshozó általmeghatározott idõben ésmódon �
nyilvánosságra kell hozni. Zárt ülésen hozott

határozatokról az alábbiakban adunk tájékoztatást:
Határozat száma Határozat szövege
187/2015. (V. 21.) 1. Ráckeve Város Önkormányzatának

Képviselõ-testülete a VÉD-GÁT Va-
gyonvédelmi Szolgáltató Kft.-vel 2008.
december 1. napján kötött együttmûkö-
dési és támogatási megállapodást fel-
mondja. 2. A képviselõ-testület felhívja
aRÁVÜSZKft.-t, hogy vizsgálja felül a
térfigyelõ rendszer karbantartására a
Véd-Gát Kft.-vel kötött szerzõdését. 3.
A képviselõ-testület felkéri a közbizton-
ságért felelõs tanácsnokot, hogy folytas-
son egyeztetést szakértõ cég bevonásá-
val a térfigyelõ rendszer fejlesztésérõl,
és tegyen javaslatot a képviselõ-testület
júniusi ülésére.

Felelõs: Szadai József polgármester. A határozat végre-
hajtásában közremûködik: Mesterné Veszeli Mária
jegyzõ, Bobek Gábor képviselõ, közbiztonsági tanács-
nok, Juhász László, a RÁVÜSZ Kft. ügyvezetõje.
Határidõ: 1. pont: 2015. június 2., 2. pont: 2015. júniusi
képviselõ-testületi ülés
A képviselõ-testület a soron következõ ülését 2015.

június 25-én tartja.
***

A testületi ülés teljes jegyzõkönyve a www.rackeve.hu
oldalon olvasható.

Jáki Réka
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Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-
selõ-testülete május 11-én este hat órai kezdettel
új helyszínen, az Ács Károly Mûvelõdési Köz-
pontban megtartotta közmeghallgatását, egyben
nyilvános testületi ülését, ahol a képviselõ-testület
tagjai és a városban mûködõ intézmények kép-
viselõi válaszoltak a feltett kérdésekre.

Szadai József polgármester a közmeghallga-
tás levezetõjeként köszöntötte a jelenlévõ érdek-
lõdõket és az ülést megnyitotta.

Javaslatot tett az ülés napirendjére az alábbiak
szerint:
1. Tájékoztató a város 2015. évi költségvetésérõl
2. Tájékoztatás a közbiztonság helyzetérõl
3. Lakossági kérdések, észrevételek

Tájékoztatást adott arról, hogy a közmeg-
hallgatáson feltehetnek kérdéseket a jelenlévõk,
továbbá telefonon: 06-70-382-6111, vagy
e-mailen: rackeve@rackeve.hu.

Következtek a napirend szerinti tájékoztatások.

1. Tájékoztatás a város 2014. évi költségveté-
sérõl

Szadai József polgármester részletesen beszá-
molt a város idei költségvetésének fõbb elõirány-
zatainak összegérõl.
A város mûködési többlete 46.330 eFt, mûkö-

dési tartaléka 45.246 eFt és a felújításra szánt
összeg 32.915 eFt.
A polgármester tájékoztatta a hallgatóságot a

képviselõ-testület által felállított fõbb célkitûzé-
seirõl, az eddig megvalósított azon intézkedései-
rõl, amelyek a város lakosságának közérzetére
pozitív hatással lehetnek: pl. 30 perces ingyenes
parkolás, a házaktól történõ szelektív hulladék-
gyûjtés, a háziorvosi rendelési idõ meghosszabbí-
tása, kulturális rendezvények bõvülése: színházi
elõadásokkal, Stihl Timbersport verseny szer-
vezése.
Ezt követõen a szervezeti (múzeum önálló in-

tézménnyé válását) és személyi (fõépítész megbí-
zását) változásokról, valamint a pályáztatásnál be-
vezetett árlejtéses módszerrõl nyújtott tájékoz-
tatást.
Apolgármester részletezte a JánosVitéz-díszkút

felújításának körülményeit, az alaposan átgondolt
felújítással elért megtakarítást, a Ráckevei Árpád
FejedelemÁltalános Iskola tornaterme beázásának
megszüntetése érdekében hozott döntést, továbbá
az óvodabõvítésre benyújtandó pályázatot.
Örömmel adta tudtára a lakosságnak, hogy a

város vagyona � minden ellenkezõ, rossz gazdál-
kodásról szóló híresztelés ellenére � a 2006. de-
cember 31-e és 2014. december 31-e közötti idõ-
szakban lényegesen nõtt, 4.422millió Ft-ról 7.260
millió Ft-ra emelkedett.

2. Tájékoztatás a közbiztonság helyzetérõl:

Ezután Szadai József polgármester felkérésére
Dr. Öveges Kristóf, Ráckeve rendõrkapitánya a
prezentációjában lévõ adatok, táblázatok és grafi-
konok alapján részletes tájékoztatást adott az or-
szágos, megyei és helyi bûnügyi helyzet alakulá-
sáról, ismertette a különféle bûnesetek számait,
felderítési eredményeiket. Vázlatos képet nyújtott
a közlekedési helyzetrõl, a balesetek számáról,
majd a személyi állománnyal kapcsolatos túl-
munka lehetõségrõl, ennek eredményérõl.
Felhívta a figyelmet az egységes hívásfogadó

rendszer lényegérõl, valamint a mûködésének ta-
pasztalatairól is.
Tájékoztatást adott a baleset-megelõzési és

bûnmegelõzési munkájukról is (iskolarendõr
program). Beszámolt arról, hogy nagyon jók a ta-
pasztalataik, szeretnék ezt a munkát folytatni a jö-
võben még színvonalasabban. Megújult a gépjár-
mûparkjuk is, így most három évnél idõsebb autó
nincs a kapitányságon. A tõlük elvárható 15 per-
ces reagálási idõt tudják tartani � jelentette ki a
rendõrkapitány, majd tájékoztatta a hallgatóságot,
hogy egymás után kerülnek kiépítésre az ipari
számítógépek is, így a rendõri intézkedések fel-
gyorsulnak. Több adatlekérést, adategyeztetést
tudnak most már elvégezni a számítógépes kap-

csolattal, ezekre korábban csak a kapitányságon
volt mód, ezzel is gyorsul a rendõri intézkedések
sebessége.
Ráckevén a regisztrált bûncselekmények szá-

ma 2014-ben az elõzõ évekhez viszonyítva mini-
málisan nõtt, a bûnügyileg fertõzöttebb települé-
sek közé tartozik. Évente kisebb-nagyobb válto-
zásokmutatkoznak a tényleges számokban. (Lásd
a táblázatokat lent.)
Összességében tehát elmondható, a tavalyi év-

ben jelentkezõ emelkedés megállt, az illetékessé-
gi területükön a közlekedési balesetek száma így
2014-ben a korábbi 214 helyett 212-re csökkent.
A rendõrkapitány beszámolt Ráckeve Város

Önkormányzatával évek óta fennálló két szerzõ-
désrõl (térfigyelõ rendszer, Iskola Rendõre prog-
ram), azok részleteirõl. A térfigyelõ rendszernél a
kamerák cseréje megtörtént � mondta el a kapi-
tány, a technikai háttér fejlesztésére most kerül
majd sor, az új számítógépet már beüzemelték.
Az IskolaRendõre programban aRáckeveiÁrpád
Fejedelem Általános Iskola számára egy mini
KRESZ-pálya berendezését adták át április 20-án,
amelyet a gyerekekmár birtokba is vettek, és akár
évtizedekig is szolgálhatja a diákok biztonságos
közlekedésre való nevelését.
Dr. Öveges Kristóf megköszönte a polgármes-

ternek és a képviselõ-testületnek az együttmûkö-
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Tudósítás a Közmeghallgatásról (május 11.)

Bûncselekménymegnevezése Ráckeve változásmértéke
2013-2014 (%)*

2010 2011 2012 2013 2014
Összes bûncselekmény 464 508 310 266 290 + 9%
Testi sértés 6 14 4 6 6
Súlyos testi sértés 2 6 2 5 4
Kiskorú veszélyeztetése 0 0 1 1 4
Garázdaság 3 2 3 0 1
Önbíráskodás 0 0 1 0 2
Visszaélés kábítószerrel
(terjesztõimagatartás tekintetében)

1 3 0 0 0

Lopás 234 363 188 151 168 +11,26%
Személygépkocsi lopás 1 1 4 2 1
Zárt gépkocsi feltörés 5 7 4 3 3
Lakásbetörés 43 38 11 23 31
Rablás 1 0 0 2 4
Kifosztás 0 0 1 1 0
Zsarolás 1 0 1 0 0
Rongálás 22 20 9 3 6
Orgazdaság 1 2 0 2 0
Jármû önkényes elvétele 0 1 3 0 0
Kiemelt bûncselekmények összesen 269 405 212 166 191 +15,06%
Közterületenelkövetettbûncselekmények 75 89 56 39 46

2012. év 2013. év 2014. év
Halálos baleset 5 3 4
Súlyos sérüléses baleset 13 14 13
Könnyû sérüléses baleset 51 41 52
Összesen 69 58 69

Baleseti adatok a kapitányság illetékességi területén
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dést, hogy továbbra is együtt tudjanak dolgozni a
minél színvonalasabb eredmények eléréséért az
állampolgárok érdekében.
Szadai József polgármester megerõsítette,

hogy személyes tapasztalata alapján valóban több
rendõrt lehet látni a város utcáin a nap minden
szakában, és a városi rendezvényeket is � a koráb-
biakhoz képest � nagyobb létszámmal biztosítja a
rendõrség,mindezekért köszönetét fejezte ki a ka-
pitányság felé. Azt viszont felvetette, hogy lakos-
sági jelzés érkezett arról, hogy ha panasszal for-
dulnak a rendõrséghez, nem mindig kapnak errõl
jegyzõkönyvet, vagy legalább egy feljegyzést,
hogy késõbb igazolni tudják bejelentésüket. Be-
szélt arról is, hogy fõleg a nyári idõszakban gya-
kori a vandalizmus a város közterületein, ezért is
fejleszti az önkormányzat a térfigyelõ rendszert,
hogy eztmegakadályozza, felderíthetõvé tegye.A
Szegedi Kis István sétányon többször elõfordult
már, hogy a mobil illemhelyet a Dunába borítot-
ták. A rendõri jelenlét állandóan nem lehetséges,
de kérte a rendõrség segítségét ezek felderítésé-
ben. Miután nem volt kérdés, hozzászólás a rend-
õrkapitányi beszámolóhoz, Ráckeve Város Ön-
kormányzatának Képviselõ-testülete elfogadta a
Ráckevei Rendõrkapitányság vezetõjének, dr.
Öveges Kristóf rendõrkapitánynak a ráckevei
közbiztonság helyzetérõl szóló tájékoztatóját.

3.Lakosságikérdések,észrevételekkövetkeztek:

Szadai József polgármester ismertette, hogy
három írásbeli észrevétel érkezett a közmeghall-
gatás elõtt. Bejelentette, hogy ezek ismertetésével
kezdi a napirend tárgyalását,majd a helyszínen je-
lenlevõk kérdéseire válaszolnak.
Cserna Gábor ráckevei lakos levelét olvasta

fel, amelyben azt sérelmezi, hogy bár Ráckeve
belvárosa komoly beruházás keretében megújult,
a hídtól északra, a Kossuth és az Eötvös utca által
határolt terület viszont az elmúlt 30 évben semmi-
féle fejlesztést nem kapott, sõt a sokszorosára
emelkedett közúti forgalommiatt szinte teljesmér-
tékben elnéptelenedett. Korábban a szilárd útbur-
kolat és egyéb közmûvek megléte, az akkor még
elviselhetõ forgalom, megfelelõ életminõséget
biztosított az ittlakók számára.
Szinte valamennyi ingatlan teljes közmûháló-

zattal és szilárd útburkolattal rendelkezik, érté-
kük számottevõen emelkedett, de az ingatlanok
véleménye szerint eladhatatlanná váltak, lakói
többségemeghalt, elköltözött, az épületek üresen,
romosan állnak vagy intézmények használják, ez-
által értéktelenné vált. Ezért kéri a képviselõ-tes-
tületet, hogy vizsgálja meg az általa leírtakat és a
városfejlesztési tervet úgy alakítsák, hogy az elvi-
selhetetlen forgalom ezen a területen mérséklõd-
jön.
Javaslatai a területtel kapcsolatban:
1. Tartsák tervbe és intenzíven keressék a lehe-

tõséget a várost elkerülõ út megépítésére!
2. Kérelmezzék az útvonal kezelõjétõl mindkét

utca csendes aszfalttal történõ felújítását!
3. Vizsgálja meg a város vezetése a Budapest

Bank és a Rafás-köz közötti terület megvásárlásá-
nak lehetõségét, az épületek elbontását.
4. A felújított városközpontból a Budapest felé

irányuló forgalmat igyekezzenek táblákkal a
hídra Kiskunlacháza felé (az 51-es fõút) terelni.

Szadai József polgármester válaszként el-
mondta, hogy a város több területén is az tapasz-
talható, amit a kérdezõ leírt. A várost elkerülõ útra
a szigeti gerincút folytatásának megépítésével le-
het számítani. A Kossuth L. u. és Eötvös utca
csendes aszfalttal történõ felújítására semmiféle
remény nincs attól függetlenül, hogy hamarosan
tárgyalni fognak a közútkezelõ régiós igazgatójá-
val a ráckevei utak állapotáról. Olyan alacsony
kategóriába sorolódtak az itteni utak, hogy ilyen
mennyiségben nem történik meg a felújításuk, a
kátyúzásukra lehet csak számítani. Szeretnék, ha
minél magasabb szinten végeznék el ezt a mun-
kát. Nem lát lehetõséget arra, hogy a Budapest
Bank ingatlana és a Rafás köz közötti ingatlano-
kat az önkormányzat saját forrásból megvásárol-
ja. Sportlétesítményként szerinte nem lenne alkal-
mas ez a hely, a park, parkoló létesítése más irá-
nyú elképzelés, de ennek nincs realitása. A forga-
lomnak az 51-es fõútra terelésével kapcsolatos
felvetésre elmondta, hogy az Árpád-híd a város-
központban van, így bárhonnan megközelíthetõ-
nek kell lennie. Számszaki adat ugyan nem áll
rendelkezésre, de szerinte a nagyobb forgalom a
fõúton és nem a szigeti úton bonyolódik le. A
�Levegõt!...� projekt kapcsán volt forgalomszám-
lálás, amely szerint a hídról (az 51-es fõút felõl)
érkezõ forgalom a jelentõsebb, ezért is került sor
azon a részen a forgalmi rend változtatására.
CsernaGábor a helyszínen elmondta azok szá-

mára, akiknek nincs helyismeretük, hogy merre
lehet Budapestre menni, ki kellene táblázni, hogy
a hidat válasszák. Arra kért javaslatot, hogymi le-
gyen azokkal az épületekkel, amelyekmagántulaj-
donban vannak az említett területen és elképesztõ
állapotúak. Arra kívánt javaslatot felvázolni, hogy
Ráckevének a hídtól É-ra esõ része milyen irány-
ba tudna valamilyen kitörési pontot találni a
jelenlegi helyzetbõl.
Bukovszky István képviselõ elmondta, hogy a

képviselõ-testület már a koncepció kialakításánál
foglalkozott a Cserna Gábor által felvetett kérdé-
sekkel. A magántulajdonú házak megvásárlására
valóban nincs módja az önkormányzatnak, vi-
szont teljesen jogos a kritika a Kossuth L. u. és az
Eötvös u. állapotára vonatkozóan. Nem tudja el-
fogadni a közútkezelõ ezekre vonatkozó állás-
pontját. A város fõútja szerves része a sziget tele-
püléseit összekötõ útnak, amelyekÉ-on ésD-en is
sokkal jobb állapotban vannak, mint az itteni út-
szakaszok. Ez az út 40 éve készült, azóta semmi-
lyen felújítás nem történt, a többi szakaszon pedig
igen. További határozott fellépésre biztatta a kép-
viselõ-testületet a közútkezelõvel folytatandó tár-
gyalás során.
Szadai József polgármester kiegészítette az

elõzõ hozzászólást azzal, hogy történt az Eötvös
utcában felújítás, de nemmegfelelõminõségben.

Szimler Erzsébet levélben felvetette a Molnár
utcában való parkolás lehetõségét, mivel szerinte
a szakorvosi és háziorvosi rendelõ környéke a be-
tegellátás idejére olyannyira zsúfolt gépkocsival �
tömegközlekedés hiányában �, hogy a járásában
nehezített betegnek a gépkocsi lerakása megold-
hatatlan gondot okoz. Véleménye szerint a Duna-
parti Molnár u. segítene ezen, de ott rendszeresen
cirkál a közterületes munkatárs, aki azonnal kihe-
lyezi a megbírságolási felszólítást. Azt kérte, hogy
elsõ esetben figyelmeztetést hagyjon a társulás a
gépkocsin, s ha ez újból ismétlõdne, akkor éljenek
a pénzbüntetés eszközével.
Szadai József polgármester válaszában el-

mondta, hogy a háziorvosi rendelõk és a szakor-
vosi rendelõ is a belvárosban, a tömegközlekedési
útvonalon helyezkednek el, tehát azzal is könnyen
megközelíthetõek, továbbá a megfelelõ számú
parkoló is rendelkezésre áll ezen a területen. A
szerdai piaci nap kivételével mindig lehet szabad
parkolóhelyet találni. A közterület-felügyelõ
munkájával kapcsolatosan elmondta, hogy haté-
konyságot várnak el tõle.Minden alkalmazott felé
az a munkáltató elvárása, hogy a bevételeket nö-
velje, kiadásokat csökkentse a lehetõségeken be-
lül. A közterület-felügyelõ munkavégzését más-
képp ítélimeg az, akitmegbírságol.Abirság nagy-
ságrendje véleménye szerint megfelelõ, nem túl-
zottanmagas.

Ezután a polgármester Nagy Jolán levelét ol-
vasta fel, aki több kérdést is felvetett:
�Mikor fogjákagaztól ésa szeméttõl a katolikus

temetõnél lévõ régi szociális otthontmegtisztítani?
� A szemétgyûjtõk hiányát panaszolja különbö-

zõ helyszíneken.
� Miért nincs virág az orvosi rendelõnél a vi-

rágládában?
� Nem érti, hogy a sok közmunkás miért nem

tudja nem csak a belvárosban, hanem pl. a hév ál-
lomásnál is tisztítani a járdákat?
Szadai József polgármester válaszában el-

mondta, hogy az önkormányzat még nem került
birtokba a Nyár u. 2. sz. alatti (volt szociális ott-
hon) ingatlan vonatkozásában, a tulajdonost már
többször megkeresték az ingatlan rendben-tartása
ügyében. A jelzett helyeken lévõ szemétgyûjtõk-
kel kapcsolatosan elmondta, hogy egy városlakó
saját megfontolásból helyezett ki hulladékgyûjtõ
eszközt azon a területen. Sajnos ez is a vandaliz-
mus áldozata lett egy hétvégén. A hiányolt vi-
rágok pótlása ügyében meg fogják keresni az in-
tézményt és a RÁVÜSZ Kft.-t is. A virágosítás
folytatódni fog a városban, illetve a jelenleg par-
kokban lévõ növényeket cserélni fogja a késõbbi-
ekben a kft., a közcélú foglalkoztatottakkal kap-
csolatos felvetésre elmondta, hogy a belvárosban
jobban szem elõtt vannak a közterület takarítását
végzõk, mint a kintebb lévõ részeken, de ígéretet
tett arra, hogy fel fogják hívni a kft. ügyvezetõjét,
hogy ezekrõl a területekrõl is gondoskodjanak a
késõbbiek folyamán.

Ezután a polgármester megadta a lehetõséget a
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teremben lévõk számára, hogy feltehessék kérdé-
seiket.
Irányi András arról kérdezett, hogy a Táncsics

u. viacoloros szilárd burkolattal történõ ellátása
mellett � amely értesülése szerint 16 millió Ft-ba
kerül � minden utca jogosult lenne szilárd burko-
latra, lesz-e útépítés máshol is? A Damjanich ut-
cát például csak legréderezték.
Szadai József polgármester beszélt arról, hogy

a képviselõk a saját körzeteikben felmérték az
utak állapotát, megjelölték a gréderezésre, javítás-
ra szoruló utakat. A Táncsics utca átépítésével
kapcsolatosan elmondta, hogy elképzelésük sze-
rint ez lenne az elsõ ún. minta utcája a képviselõ-
testületnek. Azt tervezik koncepció szerint, hogy
ilyen típusú utakat szeretnének építeni a késõb-
biekben is elsõsorban a nagy forgalmú utcákban.
A Táncsics utca egy régi adóssága a városnak,
mert a nyilvántartás szerint ez már aszfaltos út. A
nagyon hosszú utca egy része már burkolatot ka-
pott az elõzõ évek folyamán.
Vereckei Zoltán alpolgármester elmondta,

hogy ennél az utcánál 300 eFt különbség volt a vi-
acolorral történõ burkolás és az aszfaltos ajánlat
között, ezért döntött a testület az elsõ megoldás
mellett, hiszen az bármilyen bontás esetén köny-
nyebben javítható, nem kell kátyúzni. (Részletes
tájékoztatást olvashatnak Bukri Sándor VEGAB
elnök tolmácsolásában errõl a kérdésrõl az újság
11. oldalán. � a szerk.)

Szabó István a Somlyó-sziget üdülõterületrõl
elmondta, hogy Ráckeve �gyöngyszemének� kel-
lene lennie, de amióta itt töltik az egész nyarat, az
elmúlt 18 évben semmiféle fejlesztés nem történt.
Ez alatt az idõ alatt a Tutaj utcát két alkalommal
gréderezték kb. 12 éve és az idén, amelyet köszö-
nettel vettek, mert korábbanmár gépkocsik tenge-
lye tört ott. A csatornaépítés miatt végigszórták
most az utat murvával, így még járható. Utalt az
üdülõterületrõl befolyó adó összegére, így véle-
ménye szerint megérdemelné, hogy valamilyen
fejlesztést kapjon. Még az utcanév sincs kiírva se-
hol, házszámok sincsenek, csak helyrajzi-számok.
A Kék-Duna sétányt a szántóföldek felõli oldalon
olyan mértékben benõtték a bokrok, hogy már el-
menni is nehéz a gépkocsik sérülése nélkül. A víz
felõli oldala pedig életveszélyes, soha senki nem
nézi meg, hogy az ott lévõ fák milyen állapotban
vannak, milyen károkat okozhatnak. Ott tömegé-
vel vannak olyan elöregedett fák, amelyek egy
erõsebb széltõl az aszfaltra fognak dõlni. A Som-
lyó kiágazásánál szalagkorlát volt kihelyezve
jobbról, balról. A jobb oldali korlátot alámosta a
Duna, az bedõlt a vízbe közel egy éve. Kifogásol-
ta, hogy nem jár arra illetékes, és nem is tudja
senki, hogy ez így néz ki, szerinte egyetlen fillért
nem költ erre a területre a város. Még 2000 elõtt
kérték, hogy �fekvõrendõröket� telepítsenek a
területre, mert a gépkocsik nagy sebességgel
közlekednek és kb. 0,7 m-re van a kapu az úttest-
tõl. Az volt a válasz, hogy nem lehet, mert nincs
közvilágítás, és az azóta sincs. Akkor még volt 30
km/h sebességkorlátozó tábla, amelyet tavaly

valaki áthelyezett a Németh-tanyához, most pedig
már onnan is eltûnt, így mindenki annyival közle-
kedik, amennyivel akar. Kérte, hogy valamilyen
gyermekekre, játszótérre utaló, forgalmat lassító
figyelmeztetõ táblát helyezzenek ki. A befizetett
adójukból egy kis részt évente fordítsanak a terü-
letre a biztonságuk növelése érdekében.
Szadai József polgármester válaszában ígére-

tet tett arra, hogy az út, vízpart és a fákkal kapcso-
latban felvetett problémákatmeg fogja vizsgálni a
közeljövõben a Mûszaki Iroda. Az utak állapotá-
nak javításával kapcsolatban az RSD projektben
részvevõ önkormányzatok szándéka, hogy a befe-
jezést követõen az eredeti állapottól jobb minõsé-
gû utak legyenek. AKék-Duna sétánynak aDöm-
söd elõtti 1,4 km-es szakaszán életveszélyes köz-
lekedni bármilyen közlekedési eszközzel, viszont
az út elején az a probléma, hogy az út jó állapota
miatt száguldoznak az autósok. A képviselõ-tes-
tület célja, hogy felmérje a város útjainak állapo-
tát, meghatározza, hogy hol milyen feladat elvég-
zésére lenne szükség, hol tudna akár egy nagyobb
útfelújítást is elvégezni. Ez az RSD beruházás be-
fejezése után várható. Az utcanév-táblákkal kap-
csolatosan elmondta, hogy azokról gondoskodni
fog az önkormányzat, a házszámtábláról az üdü-
lõingatlan tulajdonosoknak kell gondoskodni. Be-
szélt arról, hogy a befizetett adók befolynak a vá-
rosi költségvetésbe,majd azok újraelosztása törté-
nik, tehát az önkormányzat nem tudná visszafor-
gatni az adott területre azt, hiszen vannak olyan
kötelezõ önkormányzati feladatok, amelyekre
nem elegendõ a helyi adóbevétel, ez csak egy tö-
redék rész az önkormányzati költségvetésben. A
fakivágások mindig érzékeny témát jelentenek,
mert mindig van, aki kifogásolja ezt az eljárást,
fõleg, ha egyszerre többet is kivágnak. A fák álla-
potának rendszeres felülvizsgálatát idõnként
megteszi a város, de csak akkor engednek fát ki-
vágni, ha ahhoz erdészeti szakvélemény párosul.
A közvilágítás hiányának felvetése jogos, az
áramszolgáltatótól bírnak ígérettel, van is forrás
tervezve az idei költségvetésben az üdülõterületen
ilyen fejlesztésre, de csak akkor kerülhet sor rá, ha
befejezõdik a folyamatban lévõ beruházás. A se-
bességkorlátozás kérdését meg fogják vizsgálni,
kikérik a rendõrség véleményét is ebben a kérdés-
ben. A fekvõrendõr telepítése mellett ugyanannyi
érv szól, mint ellene. Megköszönte a hozzászóló
észrevételeit.

Kenessey György kifogásolta az Eötvös utca és
József Attila u. sarkán kihelyezett közlekedési tü-
kör beállítását, mert jelenleg a Mária Krisztina
köznek csak a közepéig lehet belátni, de mire a
STOP-táblánál megálló autó elindul, már odaér-
kezik a hídról jövõ forgalom. A Kossuth L. u. és
Eötvös u. állapotával kapcsolatos kritikával egyet-
értett, és szerinte errõl nem csak az ingatlantulaj-
donosok tehetnek. Tûrhetetlen az a helyzet, hogy
esõs idõben csak gumicsizmában lehet közlekedni
az utcában, a kerítéseket, házakat beterítik az
autók a latyakos, sáros vízzel, így akár a felújítást
követõen is rövid idõn belül tönkremegy minden.

A közútkezelõnek megfelelõ technológiát és szak-
embereket kellene alkalmaznia a csapadékvíz-el-
vezetési probléma megoldásához. Kritikát gyako-
rolt a városközpont új közlekedési rendjével kap-
csolatosan, mert lassabban lehet haladni és na-
gyokat kell kerülni, amely több pénzébe kerül az
autósnak és nagyobb a környezetszennyezés is.
Szadai József polgármester ígéretet tett az em-

lített tükör ismételt beállítására, bár eddigmár két-
szer kellett cserélniük a vandálok által összetört
tükröt, amely csere több tízezer forintos költség-
gel jár. Türelmet kért a képviselõ-testület számára
a Kossuth L. u. és Eötvös u. helyzetének megol-
dására, ha már a felszólalónak egy korábbi képvi-
selõ-testület tagjaként sem sikerült jobb ered-
ményt elérni. Sajnos a közútkezelõnek sincs ak-
kora pénzügyi forrása, mint más állami szervek-
nek.Hamarosan tárgyalni fognak velük, de az elõ-
zetes információk alapján nem várhatnak pozitív
eredményt az utcák aszfaltozását illetõen. A for-
galom-szervezéssel kapcsolatos kritikával nem
értett egyet, mert elsõsorban biztonságosabb lett a
belváros közlekedése. Régen az volt a probléma,
hogy gyalogosan nem lehetett közlekedni a város-
ban, jelenleg olyan véleményeket is hall, hogy túl
sok a zebra, tehát mindig van elégedetlen. Kérte,
hogy legyenek egymással kissé toleránsabbak.
Vannak olyan napszakok, illetve a piaci napok,
amikor lassabban lehet haladni, nagyobb a forga-
lom, elõfordulhatnak kisebb koccanásos balese-
tek is. A hulladékot begyûjtõ közszolgáltatót is
kérték, hogy ne a reggeli csúcsidõben, illetve ne
szerdán járja végig az egyirányúsított utcákat.

Kovácsné SchmidtMária örömmel értesült ar-
ról a Ráckevei Újságból, hogy a melegvizû
strandhoz vezetõ járda felújítását tervezi az ön-
kormányzat, mert valóban nagyon rossz az álla-
pota. Az ELMÛ oszlopcseréjekor akkora gödrök
keletkeztek, amelyek nagyon balesetveszélyesek.
Köszönetet mondott azért is, hogy aMOL kút és a
kereszt közötti �szemétdomb�megszûnt, dema is-
mét azt tapasztalta, hogy a gyûjtõk mellett újra
zsákokat raktak le, pedig az utóbbi idõben ott tisz-
taság van. Kifogásolta, hogy aHÉV-állomás elõt-
ti járdaszegély, az állomás környéke egészen a kö-
szöntõ tábláig elhanyagolt.
2013-ban a vihar kitépte a háza elõtti villany-

oszlopból a támfát, amely a redõnyéhez csapódott.
Bukovszky István képviselõ megerõsítette a

panaszok jogosságát, Szadai József polgármester
pedig ígéretet tett az ELMÛ felé történõ intézke-
déssel kapcsolatosan.

A teremben lévõCsernaGábor felvetettemég a
csapadékvíz-elvezetõ árkoknak a közmunkások
által véleménye szerint helytelen kiásását, vala-
mint a szeméttároló-edények hiányosságát.
Szadai József polgármester visszautasította az

elvégzett munka kritizálását, azt megerõsítette,
hogy megkezdõdtek a városban több helyen is a
csapadékvíz-elvezetõ árkok kiépítése és az útfel-
újítások, és gondoskodni szeretne a város valóban
több szeméttároló edény, kuka elhelyezésérõl.
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polgármestere, díszpolgára néhány kritikus kér-
déskört tett fel a teremben:
� Átfogó tájékoztatót kért a ráckevei Dunai

stranddal kapcsolatos tervezett beruházások kap-
csán. Konkrét kérdései voltak: Van-e megkötött
egyezmény a beruházás finanszírozásáról bár-
kivel is? És a finanszírozó, bárki legyen is az, sze-
rez-e bármilyen vagyoni jogot a strand területén?
� Következõ kérdése elõtt hangsúlyozta, hogy

nem személyeskedni szeretne a megkérdezettel
szemben, de szeretne tájékoztatást kapni arról,
hogy van-e kiadmányozási joga az alpolgármes-
ter úrnak? Ezt azon okból kérdezi, mivel tudomá-
sára jutott, hogy a járás településeihez tartozó
polgármesterek közül néhányan zokon vették,
hogy az alpolgármester aláírásával mentek ki
meghívók tanácskozásokra, összejövetelekre, õk
pedig elvárták volna azt, hogy ezeket a meghívó-
kat a járásközpont polgármestere személyes alá-
írásával tisztelje meg.
� A harmadik kérdéskör, amely Dr. Kulcsár

István szerint komoly közhangulati kérdés: az ún.
víz alatti régészet témája, mivel tudomása szerint
több vállalkozónak az a véleménye, hogy ha a vá-
rosnak ilyesmire van pénze, akkor érdemes-e ne-
kik ide fizetni az iparûzési adójukat?
� A kérdezõ ezután felajánlotta segítségét a

képviselõ-testületnek, hogy ha a saját erõforrás
növelése kapcsán elfogadják az õ javaslatait, áll a
testület rendelkezésére egy beszélgetés során.
� Majd végül megkérdezte, hogy igaz-e az a

hír, hogy egy felelõs személy arra tett ígéretet
vagy célzást, hogy egy Ibiden nagyságrendû üze-
met tudna idetelepíteni Ráckevére az Ipari Park-
ba,melyminimum200munkahelyet jelentene. Va-
lóban elhangzott-e ilyen ígéret, ott volt-e képviselõ
vagy a polgármester úr azon a fórumon, és ha
igen, történt-e ebben valami elõrelépés?

Szadai József polgármester válaszolt a kérdé-
sekre visszafelé a sorrendben, és elmondta, hogy a
munkahelyteremtéssel járó beruházás még nem is
szerepelt a képviselõ-testület elõtt, de az igaz,
hogy õ polgármesterként tárgyalt egy személlyel
errõl a területrõl, de mivel még épp két testületi
ülés közötti idõszak van, nem volt még módja rá,
hogy a képviselõ-testületi tagoknak errõl tájékoz-
tatást nyújtson. Amennyiben viszont ennek jelen-
tõs hordereje lesz, akkor a testület valószínû zárt
ülés keretében tárgyalni fogja, és a lakosság ter-
mészetesen, amikor eljut egy olyan szakaszba a
tárgyalás, akkor tájékoztatást kap, de ez egyelõre
az üzleti titok fogalma alá tartozik. Kezeljük he-
lyén ezt az ügyet, megkeresés volt, bõvebb tájé-
koztatást késõbb kíván nyújtani � szögezte le a
polgármester.
Van valóban a képviselõ-testületnek egy elkép-

zelése a víz alatti régészeti központ kialakításával
kapcsolatosan. 2015. július 1-jétõl valóban fölvesz
a város egy személyt amúzeum állományába � tá-
jékoztatta a kérdezõt és a hallgatóságot is Szadai
József �, aki ezzel foglalkozik, de nem lát össze-
függést a helyi adóval kapcsolatosan. Ez az illetõ

már a korábbi testületnek is felvázolt egy tervet,
most az újnak is bemutatott egy olyan prezentá-
ciót, amelyet a képviselõk nagyon jónak tartottak,
látnak benne fantáziát, amely a múzeummal kap-
csolatos távlati terveknek is egy részét képezné.
Az alpolgármester kiadmányozásával kapcso-

latosan a polgármester elmondta, hogy mivel na-
gyon sok feladata van jelenleg a képviselõ-testü-
letnek, alpolgármester úr is átvállalt ezekbõl sok
mindent, amelynek egy részét (pl. a díszkút, kul-
turális rendezvények stb.) meg is ismerhette a la-
kosság a polgármesteri beszámolóból. Valóban
volt egy megkeresés, mégpedig a tûzoltósággal
kapcsolatosan, ami az õ aláírásával ment ki a kör-
nyékbeli polgármesterek felé, illetve kiment egy
meghívó a város és a térség fejlesztése érdekében
összehívott egyeztetõ tárgyalásról. Tudomást sze-
reztek arról, hogy valóban egyes polgármesterek
ezt zokon vették, de a héten tartott társulási ülésen
errõl beszéltek és nem tapasztaltak nehezménye-
zést Ráckeve irányában.
A Dunai-stranddal kapcsolatos kérdésre vála-

szolva Szadai József elmondta, hogy semmilyen
aláírt megállapodás nincsen, de valóban van egy
hosszú távú elképzelés, amibe késõbb szeretnék
bevonni a lakosságot is, ahogy ígérték. Ami vi-
szont már konkrét, az a 21. századnak megfelelõ
modern vizesblokk kialakítására szolgál mind a
strandolók, mind az itt kikötni kívánók számára,
és késõbb, ha valóban születik egy megállapodás
a Magyar Kajak-Kenu Szövetséggel, akkor az õ
elképzeléseiket is ez a beruházás elõsegíti. Errõl
még annyit elmondott a polgármester, hogy ezt a
modern vizesblokk kialakítását 15 millió forinttal
támogatná a Magyar Kajak-Kenu Szövetség, bár
még aláírt szerzõdés itt sincs. Semmilyen jogi-va-
gyoni bejegyzés nincsen, ez a felépítmény Rácke-
ve városáé lenne, ez csak egy címzett támogatás,
amiért semmiféle ellenszolgáltatást nem kérne a
szövetség.

Dr. Kulcsár István hangsúlyozta, hogy õ a ki-
admányozással kapcsolatosan nem kapott vá-
laszt, mert az a kimenõ leveleket érinti, nem egy
belsõ levelezést, és ez komoly jogi kérdés szerinte,
amit írásban kell megadni.
Mesterné Veszeli Mária jegyzõ elmondta,

hogy az önkormányzati törvény szerint a polgár-
mestert távollétében az alpolgármester helyettesí-
ti, vagyis ellátja a polgármesteri feladatokat, és
aláír a polgármester helyett. A távollét idõszakán
kívül a polgármester határozza meg az alpolgár-
mester feladatait és bármely ügyben kiadmányo-
zási jogot adhat számára. Ha ebben az ügyben
adott neki ilyen kiadmányozási jogot, akkor rend-
ben van a levél aláírása.
Szadai József polgármester úgy nyilatkozott,

hogy minden alpolgármester úr által elküldött le-
vélrõl tud, minden héten egyeztetik a feladataikat,
együtt, külön-külön. Egyébként egyik képviselõ-
nek sincs korlátozva a képviselõi munkája, sõt
igyekeztek leosztani a feladatokat. Nyilván a kép-
viselõk nem írhatnak hatósági szerveknek, de vé-
leménye szerint az alpolgármester írhat.

Vereckei Zoltán alpolgármester hangsúlyoz-
ta, hogy természetesen ennek utána kell nézni, ha
írásban kell ezt a jogot megkapnia, akkor ezt ren-
dezni fogják, de pl. Pintér Sándor belügyminiszter
úrral is folytatott már levelezést � mondta �, aki
nemkifogásolta, hogy az alpolgármestertõl kapott
levelet. Személyes véleménye pedig az, hogy ne-
vetségesnek tartja, ha protokolláris okokból egy
polgármester arra hivatkozik, hogy egy alpolgár-
mester ne írjon neki.
Novák Miklós képviselõ is átvette a mikro-

font, hogy röviden hozzászólhasson a Dunai-
strand beruházásával kapcsolatos témához. Saj-
nálkozását fejezte ki, hogy a strand többször poli-
tikai üggyé vált Ráckevén, amelynek véleménye
szerint az lett a szomorú következménye, hogy az
elmúlt 25 évben jó esetben is a helyben járás jelle-
mezte Ráckeve egyik legértékesebb ingatlanát,
hiszen fejlesztés nem történt, sajnálatos módon,
az 1990-2006 közötti idõszakban sem a strandon.
Viszont számos esetben lehetett arról hallani,
hogy magánérdekek szerettek volna érvényesülni
ezen a területen, kisajátítani bizonyos részeket,
szerencsére a városban mindig volt annyi erõ,
hogy legalább ezeknek ellent tudott mondani.
Bátor elhatározás mellett tette le véleménye sze-
rint most a jelenlegi képviselõ-testület a voksát,
amikor egy olyan fejlesztést álmodott meg, amely
valóban a város polgárainak az érdekét szolgálja,
mindamellett igyekeznek, hogy a természet adta
adottságait, elõnyeit figyelembe vegyék, ez pedig
a vízi sportok, vízi élet. Ráadásul mivel a vízi
sportnak, a kajak-kenunak a �60-�70-es évektõl
hagyománya is van, azt gondolja a képviselõ,
hogy nem ördögtõl való gondolat a vízi élet fej-
lesztésére irányuló terv, nem csak helyi szinten,
hanem akár országosan is edzõtáborok, esetleg
verseny formájában. A fejlesztéseknél figyelem-
be vették, hogy a Duna szabadstrand-használata
ne csorbuljon, sõt az ott szórakozó, kikapcsolódó
közönség igényeit is minél jobban igyekeznek ki-
elégíteni. NovákMiklós hangsúlyozta, hogy Rác-
keve semmiféle tulajdonjogot nem kíván átadni,
pusztán külsõ pénzügyi és szakmai eszközöket
szeretne a város javára bevonni. Ezt szolgálnámár
remélhetõleg az idén nyáronmegvalósuló európai
színvonalú vizesblokk is.
A vízi régészeti központtal kapcsolatosan kitért

arra a képviselõ, hogy a mindenki számára jól is-
mert MHSZ épülete sajnos pusztulóban van évti-
zedek óta. Nem egyszerû a kérdés, a testület azt
próbálja meg, hogy használhatóvá tegye, haszno-
sítsa és itt jött be a vízi régészeti központ, amely
az Árpád Múzeum tevékenységét is bõvítené. Ez
nem véglegesen kikristályosodott álláspont, ezért
Novák Miklós képviselõ felhívta a lakosság fi-
gyelmét, hogy örömmel fogadnak minden olyan
ötletet, tanácsot, amely az MHSZ épületének
hasznosításával kapcsolatos és használható, de
nyilván csak olyan irányú hasznosításnak lehet
jövõje, ami külsõ forrásból történik, hiszen a
városnak erre nincsen jelenleg saját forrása. Erre
lenne az egyik ilyen lehetõség a vízi régészeti
központ, bár inkább itt azt kellene kiemelni �
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mondta el a képviselõ � hogy lesz az Árpád
Múzeumnak egy alkalmazott régésze, aki elsõ-
sorban a vízi, folyami feltárásokkal kiemelten kí-
vánmajd foglalkozni.
Szadai József polgármester kiegészítve a

képviselõt kiemelte, hogy nem szerettek volna
egy külsõ szervezettel bármilyen szerzõdést kötni,
hanem a testület egyhangúan azt az álláspontot
képviseli, hogy egy városi alkalmazottal ebben a
kérdésben sokkal nagyobb eredményeket lehet el-
érni. A régész alkalmazásában a testület egy
hosszú távú jövõképet lát, ami erõsíti a múzeu-
mot, a várost, ezért bizakodva várják a felvázolt
terveknek a megvalósulását, amelyek a város ja-
vát szolgálják. A költség az illetõ alkalmazása
csak, tehát a bérköltsége. Ezt erõsítette meg
Vereckei Zoltán alpolgármester is.

VégezetülKövesdi Tamás ésPappNoémi leve-
lét olvasta még fel Szadai József polgármester,
amelyben az Állomásköz járhatóvá tételét igé-
nyelnék, erre a polgármester ígéretet tett, hogy
felveszik a felvett javítási útszakaszok listájába, de
Bukovszky István képviselõ megnyugtató vála-
szában elmondta, hogy abban már szerepel is, így
hamarosan sorra kerül.

Vereckei Zoltán alpolgármester a Szegedi
Kis István sétány lezárásával kapcsolatosan tol-
mácsolta a hozzáérkezett lakossági kéréseket, mi-
vel a lezárás miatt a délutáni idõszakban a kis-
gyermekek elszállítása igen nagy nehézségbe üt-
közik, ezért kérte a testületet, hogy valami megol-
dást találjon, vagy legyen egy délutáni idõkorlát,
amikor ezt a lezárást feloldják addig, vagy legyen
egy �Kivéve célforgalom�. Ez utóbbi kapcsánDr.
Öveges Kristóf rendõrkapitány kijelentette,
hogy nem lehet megnevezni a célt. Az alpolgár-
mester kérte a testületet, hogy ezt a kérdést vala-
hogyan próbáljákmajdmegoldani.
Szadai József polgármester köszönte az észre-

vételeket, majd ezt is megvitatják.

Szadai József polgármester � miután nem volt
több kérdés � megköszönte a közmeghallgatáson
megjelenteknek a részvételt, a meghívottaknak,
hogy rendelkezésre álltak és válaszoltak a feltett
kérdésekre. Aki itt nem kapta meg a választ kér-
désére, annak 15 napon belül írásban fognak vá-
laszolni. A közmeghallgatást bezárta.

Hangsúlyozni szeretném az olvasók számára,
hogy az újságban megjelenõ tudósítás a közmeg-
hallgatásról nem szó szerinti jegyzõkönyv, ezért,
ha valakinek más szavakkal, de tartalmában he-
lyesen fogalmazódtak meg a kérdései, vagy talán
nem is kerültek itt felsorolásra, azért felelõsséggel
nem tartozunk. Ha mégis kifogás merülne fel és
korrekciót szeretnének, szerkesztõségünk készsé-
gesen rendelkezésükre áll, ezért e-mail elér-
hetõségeinkre várjuk leveleiket, kérdéseiket.
(� a szerk.)

Jáki Réka
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A települési közmeg-
hallgatásokon a kérdések
túlnyomó többsége az utak,
járdák, vízelvezetõ csator-
nák állapotáról szól. Nincs
ezmásként Ráckevén sem.
A szerencsésebb pénz-

ügyi helyzetben lévõ ön-
kormányzatoknál a testüle-

ti üléseken kevesebb, a szegényebbeknél több
idõt, vitát, egyeztetést töltenek el a képviselõk
ezekkel a témákkal.
Ráckeve � egyelõre � még az utóbbi kategó-

riába tartozik.
A költségvetés elfogadása után azonnal hoz-

záláttunk a kitûzött célok megvalósításához,
elsõként az utak, járdák tekintetében. Elsõ ráné-
zésre az erre szánt � viszonylagmagas � összeg,
a megoldandó feladatok pontos ismeretében
elég kevésnek bizonyult.
A testület koncepciója az volt, hogy a meglé-

võ szilárd burkolatok karbantartása mellett a só-
deres utak használhatóságát folyamatosan bizto-
sítani kell. Ezen túlmenõen minden évben kell,
hogy jusson egy-egy új út és néhány 100 m új
járda építésére is.
Ennek megfelelõen gyors döntést hoztunk a

szilárd burkolatú utak kátyúzásáról és sóderes
utak gréderezésérõl is (a munkák e sorok írása-
kor már el is indultak). A vita akkor indult, ami-
kor meg kellett határozni azt az egy utcát, me-
lyet a koncepció szerint szilárd burkolattal lá-
tunk el.
Ilyenkor derül ki, hogy milyen sok utca vár

még aszfaltozásra. Eldöntendõ kérdésként me-
rültmég föl, hogy rövidebb szakaszon, demaga-
sabbmûszaki tartalommellett, vagy inkább több
ingatlant érintve, de szerényebb minõségben
építsünk. Az utóbbi változatra is van példa bõ-
ven. Tapasztalhatjuk is, hogy ezek a megfelelõ
alap és kellõ vastagságú aszfaltréteg hiányában

épült utak egy-két éven belül csak újabb pana-
szokat generálnak. Így aztán hosszas vita után
úgy döntöttünk, hogy amelyeket innentõl kezd-
ve megépítünk, az �legyen megépítve� vagyis a
rövidebb, de jobb minõségû út nyert. Mondhat-
nánk így is, hogy: a kevesebb több.
Nem volt egyszerû azt sem eldönteni, hogy

hol építsünk és kivel. A kérdés megválasztásá-
ban döntõ jelentõsége volt, hogy Ráckevén él az
ország egyik legjelentõsebb útépítõ vállalkozó-
ja, aki tetemes ingyenes munkát ajánlott fel a te-
lepülésnek, amennyiben elkészítheti a Táncsics
Mihály utca szilárd burkolatát a még hiányzó
szakaszon, hogy így összefüggõ rendszer ala-
kuljon ki a területen.
További eldöntendõ kérdés volt, hogy aszfalt

vagy térköves burkolat kerüljön az utcaszakasz-
ra.Mivel a két ajánlat között csekély, mindössze
300 000 Ft különbség volt (pl. 1000 Ft/nm bur-
kolási munkadíjjal), ezért a képviselõk többsége
az esztétikusabb, könnyebben és szebben javít-
ható térkõmellett tette le a voksát.
Röviden így született meg a határozat a Tán-

csics utca még nem szilárd burkolatú részének
térköves burkolására.
Amint ez kiolvasható, a döntés nem volt egy-

szerû, és a testület tagjaiban is maradtak kétsé-
gek a választást illetõen,mint ahogyÖnök közül
is bizonyára lesznek, akik kritizálják majd az
állásfoglalást. Azonban, nincs kétségem afelõl
sem, hogy minden ráckevei választó elvárásai-
nak nem tudunk egyszerre megfelelni, bárho-
gyan is igyekszünk.
Arról azonban mindenkit szeretnénk biztosí-

tani, hogy minden döntésünket a legjobb tudá-
sunk szerint, felelõsen, Ráckeve város, és a la-
kosság érdekében hozzuk, a lehetõ legtöbb véle-
mény figyelembevételével.

Bukri Sándor képviselõ,
VEGABizottság elnöke

A kevesebb több�

MMáájjuussffaa
Az idei Hõsök terén felállított májusfát

Nagy Sándor ajándékozta a városnak, ezért
köszönet érte!
A fa állításában közremûködött a

RÁVÜSZ Kft. és a Ráckevei Polgárõrség,
nekik is köszönjük a közremûködést!

PappLászló képviselõ

Tájékoztató
Tájékoztatjuk a lakosságot, hogy Dr.

KissGyörgy ügyvéd úr ingyenes lakossá-
gi fogadóóráit 2015. évben aRáckevei Pol-
gármesteri Hivatalban az alábbi idõpontok-
ban tartja:
2015. június 10., július 8., augusztus 26.

(szabadságmiatt változhatnak)
szeptember 16.
október 21.
november 11.
december 9.

2016. január 20.
Ráckevei Polgármesteri Hivatal

Tájékoztatás
A VERTIKÁL Nonprofit Zrt. Ráckevei

kihelyezett ügyfélfogadási ideje a következõ-
képpen változik:
Szerdán: 8:00�13:00
Pénteken: 12:00�16:00
Szombaton: 8:00�13:00
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Pályázati felhívás

Ráckeve�LórévÓvodafenntartó Intézményi
Társulás a �Közalkalmazottak jogállásáról
szóló� 1992. évi XXXIII. törvény (Kjt.)

20/A. § alapján pályázatot hirdet
SzivárványÓvodaRáckeve�LórévKözös

Fenntartású Intézmény
ÓVODAVEZETÕ (magasabb vezetõ)

munkakör betöltésére
Aközalkalmazotti jogviszony idõtartama:
határozatlan idejû közalkalmazotti jogvi-

szony
Foglalkoztatás jellege:
Teljesmunkaidõ
Avezetõimegbízás idõtartama:
A vezetõi megbízás 5 év határozott idõre,

2015. 09. 01.�2020. 08. 15-ig szól.
Amunkavégzés helye:
Pest megye, 2300 Ráckeve, Vörösmarty u.

40. (székhely)
Telephelyek:
Ráckeve, Ifjúság u. 2.
Iskola u. 48.
Dömsödi út 67.

A beosztáshoz tartozó, illetve a vezetõi
megbízással járó lényeges feladatok:
Anemzeti köznevelésrõl szóló 2011. éviCXC.

tv-ben foglaltak szerint az intézményvezetési,
ellenõrzési,munkáltatói feladatok ellátása.
Illetmény és juttatások:
Az illetménymegállapítására és a juttatásokra

a nemzeti köznevelésrõl szóló 2011. évi CXC.

törvény, a pedagógusok elõmeneteli rendsze-
rérõl és a közalkalmazottak jogállásáról szóló
1992. évi XXXIII. törvény köznevelési intéz-
ményekben történõ végrehajtásáról szóló
326/2013. (VIII. 30.) Korm. rendelet rendelke-
zései az irányadók.
Pályázati feltételek:
� felsõfokú iskolai végzettség, óvodapedagó-

gusi szakképzettség,
� pedagógus szakvizsga keretében szerzett

intézményvezetõi szakképzettség,
� óvodapedagógus munkakörben szerzett,

legalább 5 év szakmai tapasztalat,
� a nevelési-oktatási intézményben óvodape-

dagógus-munkakörben fennálló, határozatlan
idõre, teljes munkaidõre szóló alkalmazás, vagy
a vezetõi megbízással egyidejûleg óvodapeda-
gógusi munkakörben történõ határozatlan idõre,
teljes munkaidõre szóló kinevezés,
� magyar állampolgárság,
� a pályázó ne álljon cselekvõképességet ki-

záró, vagy korlátozó gondnokság alatt.
A pályázatnál elõnyt jelent: vezetõi gyakorlat.
A pályázat részeként benyújtandó iratok,

igazolások:
� pályázó szakmai önéletrajza,
� az intézmény vezetésére vonatkozó prog-

ram, a szakmai helyzetelemzésre épülõ fejlesz-
tési elképzeléssel (vezetõi program),
� iskolai végzettséget tanúsító oklevelek fény-

másolata,
� 3 hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyít-

vány,
� a pályázó nyilatkozata, hogy a személyes

adatokat a pályázat elbírálásában részt vevõ sze-
mélyek megismerhetik, a pályázattal kapcsolat-
ban kezelhetik,
� nyilatkozat arról, hogy a Kjt. 41. §-a szerinti

összeférhetetlenségi ok nem áll fenn, illetvemeg-
bízása esetén azt 30 napon belülmegszünteti.
Abeosztás betölthetõségének idõpontja:
A beosztás legkorábban 2015. szeptember 1.

napjától tölthetõ be.
A Kormányzati Személyügyi Központ

internetes oldalán történõ közzététel idõpont-
ja: 2015. május 31.
A pályázat benyújtásának határideje:

2015. július 15.
Apályázatok benyújtásánakmódja:
� Postai úton, a pályázatnak a Ráckeve-Lórév

Óvodafenntartó Intézményi Társulás címére
történõ megküldésével (2300 Ráckeve, Szent
István tér 4.). Kérjük a borítékon feltüntetni
�óvodavezetõi pályázat�.
� Személyesen: Ráckevei Polgármesteri

Hivatal (2300 Ráckeve, Szent István tér 4.)
A pályázati kiírással kapcsolatban további

információ kérhetõ: Szadai József Társulási
Tanács elnökétõl személyesen 2300 Ráckeve,
Szent István tér 4. sz. alatt, illetve telefonon:
06-24-523-333 számon.
Apályázat elbírálásánakmódja, rendje:
A pályázatról jogszabályokban meghatáro-

zott véleményeztetési eljárás lefolytatása és a
pályázók meghallgatása után a Ráckeve�Lórév
Óvodafenntartó Intézményi Társulás dönt.
A pályázat elbírálásának határideje: 2015.

augusztus 31.

TTiisszztteelltt LLaakkoossookk!!
Örömmel közölhetem, a

János Vitéz-díszkút helyre-
állítása után újabb apró, ám
fontos lépést tettünk elma-
radt dolgaink rendezését
illetõen: hamarosan ugyan-
ismegkezdõdnek a hajda-
ni Fekete Holló Étterem
épületének állagmegóvási

munkálatai!
Mint ismert, a város tulajdonában álló mû-

emléképületet 2007-ben értékesítette az akkori
testület. Az új tulajdonos, a Floor Profil Invest-
ment Kft. 2008-ban a Kulturális Örökségvédel-
mi Hivataltól engedélyt kért az épület teljes re-
konstrukciójára, amelyet a következõ évben
módosított. Közben a cég csõdbe ment. A vál-
lalkozás ellen felszámolás indult, ezért a meg-
kezdett felújítási munkák félbe maradtak, így a
hiányos cserepezés miatt a mûemléki szem-
pontból talán legértékesebb ráckevei magán-
épület azóta ázik, falai átvizesedtek, állaga fo-
lyamatosan romlik.
A sokakat aggasztó ügyben a város akkori

képviselõ-testülete elõször 2012 végén vette fel

a kapcsolatot az Örökségvédelmi Hivatallal,
majd eredmény hiányában tavaly márciusban
újra próbálkozott, sajnos ugyancsak hiába.
Az Építésügyi és Örökségvédelmi Hivatal

illetékesmunkatársával, valamint a felszámolás-
sal megbízott Budapest Investment Magyar
Befektetési és Tanácsadó Zrt. biztosával, dr.
Kincs Lászlóval idénmárciusban kezdtemmeg-
beszéléseket. A tárgyalások eredményeként a
felszámolóbiztos április végén olyan üzemelte-
tési megállapodást kötött 10 hónapra egy egye-
lõre számunkra ismeretlen céggel, amely szerint
a bérlõnek az erre az idõszakra esõ bérleti díj

összegét az épület állagmegóvására kell fordí-
tania befizetés helyett.
A bérleti szerzõdést tehát aláírták, az új cég-

nek legkésõbb június elején el kell kezdenie az
állagmegóvási munkálatokat. Ez természetesen
nem a teljes rekonstrukciót jelenti, hanem egy
korábbi bejárás során feltárt hibák kiküszöbö-
lését, amelyrõl alább olvashatnak.
Így ha egyelõre nem is pont, de legalább

vesszõ került annak a mondatnak � sajnos még
mindig nema végére, hanem� a közepére, amely
a Fekete Holló Étterem nevével kezdõdik.

Vereckei Zoltán alpolgármester
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RRáácckkeevvee IInntteeggrráálltt TTeelleeppüüllééssffeejjlleesszzttééssii
SSttrraattééggiiaa ééss TTeelleeppüüllééssffeejjlleesszzttééssii 
KKoonncceeppcciióó TTrr.. 3300--3311.. §§ sszzeerriinnttii
vvéélleemméénnyyeezzééss kkeezzddeemméénnyyeezzéésséérrõõll
A településfejlesztési koncepcióról, az integ-

rált településfejlesztési stratégiáról és a telepü-
lésrendezési eszközökrõl, valamint egyes tele-
pülésrendezési sajátos jogintézményekrõl szóló
314/2012. (XI. 8.) Korm. rendeletben (a továb-
biakban: Tr.) foglalt követelmények és Ráckeve
Város Önkormányzatának �Partnerségi Terv
Ráckeve Város Településfejlesztési Koncepció
és Integrált Településfejlesztési Stratégia elké-
szítéséhez� c. partnerségi terve alapján ezúton
tájékoztatom Önöket, hogy Ráckeve Város
az elmúlt hónapokban elkészítette Ráckeve
Város Integrált Településfejlesztési Straté-
giáját (a továbbiakban: ITS) és Településfej-
lesztési Koncepcióját (a továbbiakban: TK).
A tervezetek a Tr. rendelkezéseinek megfele-

lõen kerültek kidolgozásra. A tervezetek újon-
nan készített megalapozó vizsgálatra épülnek, a
tervezetek tartalma maradéktalanul tükrözi az
ITS és a TK készítésével kapcsolatban a ter-
vezési szakaszban lefolytatott települési partner-
ségi egyeztetések eredményét.
Az ITS és a TK tervezete a Tr. 30-31. § sze-

rinti eljárással kerül véleményeztetésre. Az ál-
lamigazgatási és partnerségi (egyeztetése) véle-
ményeztetés egy idõben, párhuzamosan történik
a Tr.-ben foglalt követelmények szerint.
A partnerek jelen tájékoztatóban megha-

tározott határidõig elérhetõségeik (név, pos-
tai cím, e-mail, telefonszám) megadásával, a
dokumentációkkal kapcsolatban véleményt,
észrevételt tehetnek írásban.
A Tr.-ben foglalt felhatalmazás alapján ezú-

ton kérem az ITS és TK tervezetével kapcso-
latos véleményét az alábbiak szerint:
Az ITS és TK véleményeztetése során
� a 2015. június 15. 16.00 óráig beérkezett

partnerségi vélemények kerülnek figyelem-
bevételre;
� az ITS és TK tervezete papír formában nem

kerül kiküldésre, a véleményezéshez a hozzáfé-
rés elektronikus úton biztosított Ráckeve
Város honlapján (www.rackeve.hu/letöltés/
programok, tervek, koncepciók);
� A �Partnerségi vélemény ITS-re és TK-

ra� tárgyú véleményeket levélben, postai
úton Ráckeve Város Önkormányzatának címé-
re (2300 Ráckeve Szent István tér 4.) vagy a
muszak@rackeve.hu e-mail címre kérjük meg-
küldeni.
Jelen felhívás a település hivatalos honlapján

és az önkormányzat épületében lévõ hirdetõn
közzétételre került 2015. május 26. � 2015. jú-
nius 15. közötti idõszakban.
Tájékoztatom továbbá Önöket, hogy a véle-

ményezésre bocsátott tervezési dokumentumok
elkészítése a KMOP-6.2.1/K-13-2014-0002
�Közép-Magyarországi Operatív Program �
Fenntartható településfejlesztés a kis- és közép-
városokban � Integrált Településfejlesztési Stra-
tégiák kidolgozása � címû, európai uniós forrás-
ból finanszírozott projekt keretében történt.

Szadai József polgármester

Ráckeve Városért Közalapítvány
Induló tõke: 50 eFt
Éves bevétel összesen: 857 eFt
Éves kiadás összesen: 624 eFt
Eredmény: 233 eFt

Kimutatás a cél szerinti juttatásokról:
Ács KárolyMûv. Közp. � Summerfest 130 eFt
Rávüsz Kft. � útfelújítás 50 eFt
SkaricaMáté Városi Könyvtár 150 eFt
RáckeveiReformátusEgyház�Hittantábor79 eFt
VIGI 95 eFt
Tanulókért Okt. Alapítvány 100 eFt
Összesen: 604 eFt
Banki kezelési ktg 20 eFt

Az alapítvány magánszemélyt nem részesített
pénzbeli támogatásban, ill. juttatásban.

Kimutatás a kapott támogatásokról:
Magánszemélyektõl: 352 eFt
Jogi személyektõl: 230 eFt
Önkormányzattól: 95 eFt
SZJA 1%-ból: 179 eFt
Összesen: 856 eFt
Kamat: 1 eFt

Az alapítvány magánszemélyt nem részesített
pénzbeli támogatásban, ill. juttatásban.
Vállalkozási tevékenységet nem végzett.
A kuratórium tagjai feladataikat ellenszolgál-
tatás nélkül látják el.
2014. évimérleg eszköz-forrás oldalon: 1458 eFt
Tárgyévi eredmény: 233 eFt

Ráckeve Tömegsport Alapítvány
Induló tõke: 260 eFt
Éves bevétel összesen: 21 eFt
Éves kiadás összesen: 6 eFt
Eredmény: 15 eFt

Cél szerinti juttatás kifizetése 2013-ban nem
történt.
Banki kezelési ktg 6 eFt

Az alapítvány magánszemélyt nem részesített
pénzbeli támogatásban, ill. juttatásban.

Kimutatás a kapott támogatásokról:
Magánszemélyektõl: 0 eFt
Jogi személyektõl: 0 eFt
SZJA 1%-ból 21 eFt
Összesen: 21 eFt
Kamat: 0 eFt

Az alapítvány magánszemélyt nem részesített
pénzbeli támogatásban, ill. juttatásban.
Vállalkozási tevékenységet nem végzett.
A kuratórium tagjai feladataikat ellenszolgál-
tatás nélkül látják el.
2014. évi mérleg eszköz-forrás oldalon: 261 eFt
Tárgyévi eredmény: 15 eFt

Felhívás
Új településszerkezeti terv, helyi építési
szabályzat és szabályozási terv készül Rác-
kevén!
A Ráckevei Újság májusi számában hírt ad-

tunk arról, hogy Ráckeve Város Képviselõ-tes-
tülete a hatályos településrendezési eszközeit fe-
lülvizsgálja és újat készíttet.
A településrendezési eszköz készítése hosszú,

több hónapos tervezési és egyeztetési folyamat a
vonatkozó kormányrendelet elõírásai szerint.
A képviselõ-testület döntése értelmében a ter-

vezés elõkészítésének része egy széleskörû tár-
sadalmi egyeztetés.
Felhívással fordulunk minden Ráckevén

élõ vagy Ráckevén ingatlannal rendelkezõ
polgárhoz, vállalkozóhoz, civil szervezethez,
intézményekhez és egyházakhoz, hogy a ren-
dezési terv és szabályozási elõírások vonatko-
zásában � ingatlanját érintõ � észrevételét,
javaslatát tegyemeg.
A beérkezõ észrevételeket feldogozzuk, és a

tervek készítõinek átadjuk. A tervezés során ja-
vaslatot készít a tervezõ a megvalósíthatóságra,
a tervekbe történõ beépíthetõségre vonatkozóan
az elõírások figyelembevételével. A képviselõ-

testület dönt arról, hogy a településrendezési
eszközök kidolgozása során beépíti-e azokat a
készülõ dokumentumba.
Kérünkmindenkit, aki él ezzel a lehetõséggel,

hogy e-mailben a foepitesz@rackeve.hu címre
küldje észrevételét, javaslatát.
A levélben jelölje meg a pontos helyszínt

(lehetõleg helyrajzi számmal is), röviden írja le a
felvetett problémát és � ha van � javaslatát is, írja
meg a nevét, címét és elérhetõségét. A szöveget
Word dokumentumban kérjükmegküldeni.
Együttmûködését köszönjük.

VargánéÁgoston Julianna, fõépítész

AA MMoollnnáárr uuttccaa eeggyyiirráánnyyúússííttáássaa
A Rávüsz Kft. nyomatékosan felhívja a

tisztelt ráckevei lakosok figyelmét, hogy a
Molnár utcát a képviselõ-testület döntése
értelmében egyirányúsították, így a kato-
likus templom felõl észak-déli irányba
lehet haladni. A kitáblázás is megtörtént, kér-
jük, a balesetek elkerülése érdekében ne
megszokásból közlekedjenek, hanemvegyék
figyelembe az új forgalmi rendet!
Köszönjük amegértésüket!

RávüszKft.
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GGaallíícciiaaii ffrroonntt
A gorlicei áttörés sikerét továbbfejlesztve a

hadvezérek vitái ellenére (közben megindult
ellenünk az olasz hadsereg) végül is a támadás
folytatódott, aminek eredményeképpen június
3-án visszafoglaltuk Przemysl várát, 22-én
Lemberget, amit még 1914 szeptemberében
foglaltak el az orosz csapatok. A mûveletek si-
kerében döntõ szerepet játszóMackensen tábor-
nokot ugyanezen a napon elõléptették tábor-
naggyá.

OOllaasszz ffrroonntt
Az olasz hadsereg jól kihasználta a hadüzenet

utáni kezdeti elõnyét, 850 ezer fõs hadsereget tu-
dott bevetni a több helyen is lekötött Monarchia
ellen, így az Adria északi partvidékén túlerõvel
indíthatott támadást. Az elsõ lendülettel június
22-ig átlépte a határt és az Isonzo alsó folyását,
tovább azonban már az erõsen kiépített
állásainkkal, az 5. hadsereggel, valamint a
Balkánról ide irányított két hadtestünkkel
találta szemben magát. Az elhíresült véres
isonzoi csaták ezzel kezdetüket vették, az
elsõ csatában � melyet még tíz követ �
június 23-tól július 7-ig csapataink sikere-
sen védekeztek.Az olaszok célja aMonar-
chia területén lévõ, de zömmel olaszok ál-
tal lakott Trieszt kikötõjének elfoglalása,
kétszeres túlerejük ellenére azonban �
fõleg az Isonzo mint természetes akadály
miatt � ez sem júniusban, sem júliusban
nem sikerül.
Ismerõsünket, Willheim Imre honvéd

fõhadnagyot a június már az olasz fronton
találta, ezredét átszállították Galíciából, az
új helyen meg kellett szokni a sziklás terepet, a
magashegységi körülményeket, éghajlatot. So-
kat szenvedtek az esõtõl, hidegtõl, az elsõ hetek
nagyobb események nélkül teltek, szórványos
puska- és tüzérségi tûzzel, az ellenség kiismeré-
sével. A terep teljesen más harcmodort követelt,

mint a galíciai erdõs, dombos területen. Szöges,
erõs bakancsokat kaptak, hogy biztosan tudja-
nak gyalogolni a hegyekben, ellátásuk itt is jó-
nak volt mondható, úgy mint a keleti fronton.
Június 8-án megünnepelték Õfelsége uralkodá-
sának 67. évfordulóját. Willheim ezrede az elsõ
isonzói csatában nem kapott fontos szerepet.

NNyyuuggaattii ffrroonntt
Folytatódott a második artois-i csata, a Vimy-

hegygerinc ellen több mint húsz francia hadosz-
tály indít támadást, de a hónap során csupán 65
km2 az �eredmény� a mindkét oldalon keletke-
zett hatalmas veszteségek ellenére. Joffre tábor-
nok, a francia fõparancsnok és French tábornok,
az angol expedíciós erõk fõparancsnoka június
24-én Chantilly-ben tanácskoznak, és elhatároz-
zák, hogy a nyár végéig újabb offenzívát indíta-
nak, ehhez azonban idõre van szükség az erõk
összpontosítása érdekében.

DDuunnaaii fflloottttiillaa
Ekkoriban a flottila két monitor osztályból

állt, az I. Zimonyban állomásozott, parancsnoka,
egyben a flottila parancsnoka is Lucich sorhajó-
kapitány volt, a II. osztály Péterváradon hor-

gonyzott, melyetMasjonKároly fregattkapitány
vezetett. Az akkori gyakorlat szerint a flottila pa-
rancsnoka és egész törzskara a vezérhajón tevé-
kenykedett, egy összekötõtiszt volt csupán a
hadsereg-parancsnokságon. Mivel a vezérhajó a
harcok részese volt, így a törzskar állandó ve-
szélynek volt kitéve, ugyanakkor közvetlenül
megfigyelhették a harci eseményeket. Ebben
változást hozott a HEBE gõzös rendszerbe állí-
tása stábhajóként (törzshajó), mert így lehetõvé
vált a törzs harci területen kívüli nyugodtabb
munkavégzése.

EEggyyéébb ffoonnttooss eesseemméénnyyeekk
Június 2. II. Vilmos német császár � a vezér-

kar tiltakozása ellenére � a varsói kiszögellésben
lévõ orosz erõk bekerítését tervezi a 12. új német
hadsereg, valamint a gorlicei áttörés eredmé-
nyeit kihasználó német-osztrák-magyar seregek

bevetésével.
Június 4.AGallipoli-félszigeten az an-

golok harmadszor támadnak Krithia váro-
sának bevétele érdekében, de a nagy vesz-
teségek ellenére néhány százmétert jutnak
csak elõre, fontolgatják a támadási cél el-
vetését.
Június 6. A német Zeppelin léghajók

nagyszabású bombázást indítanak az an-
gol kikötõk és London ellen, de csak kevés
tudott közülük visszatérni.

Irodalom
1. Willheim Imre: Galíciától Isonzóig

(szerk.: Dr. Károssy Csaba Ákos) Oskar
Kiadó 2014. 147-165. oldal
2. Galántai József:Az I. világháború �

Gondolat Budapest, 1988. 269-270. oldal
3. Csonkaréti Károly:Hadihajók a Dunán �

Zrínyi Kiadó Budapest, 1980. 177. oldal
4. Ian Westwell: Az I. világháború napról

napra �Hajja és fiai � 2001. 70. oldal
Dr. Zellei Gábor

100 éve történt
cikksorozat az I. világháború fontosabb eseményeirõl (� 1915. június �)

Az osztrák-magyar hadsereg katonái ivóvizet
vételeznek az Isonzo-nál

HÁZIORVOSI RENDELÉSI IDÕ
2015.március 1-jétõl

Háziorvos
Rendelési idõ

Hétfõ Kedd Szerda Csütörtök Péntek
BodzánnéDr. PatakiMárta 8.00-12.00 8.00-12.00 13.00-17.00 8.00-12.00 12.00-16.00
Dr. JózsaViktória 13.00-17.00 15.00-17.00 9.00-13.00 13.00-17.00 9.00-12.00
Dr. PappnéDr. Berta Beatrix 10.00-14.00 8.00-12.00 13.00-17.00 8.00-12.00 8.00-12.00
Dr. ZomboriGábor László 8.00-12.00 12.00-16.00 11.00-13.00 13.00-17.00 8.00-12.00
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Gombos István Ferenczy Noémi-díjas és
Vörösmarty-díjas ötvös-iparmûvész fontosabb
mûvészi korszakának legszebb, legmélyebb tar-
talmú gondolatiságát közvetítõ alkotásaiból
nagyszabású kiállítás nyílt meg május 7-én az
ÁrpádMúzeumhoz tartozó KeveGalériában.
Fodor Piroska, a Keve Galéria mûvészeti

vezetõje köszöntõjében elmondta, hogy már
2014-ben egy Duna-menti települések közötti
kapcsolatot erõsítõ hajóúton vetõdött fel a gon-
dolat, hogy az országosan is elismert ötvös-
iparmûvész � aki mûvészi tevékenysége mellett
fontos városi pozíciót is betölt, hiszen
Dunaújváros humán ügyekért felelõs alpol-
gármestere � alkotásai nálunk, a Keve
Galériában is bemutatásra kerülhetnének, de
a számos elfoglaltsága és felkérései miatt az
idei tavaszra sikerült végre közös idõpontot
találni.
Bár a szándék az volt, hogy a mûvész tel-

jes alkotómunkásságát szerették volna be-
mutatni, akár egy életmû kiállítás gyanánt,
de gyönyörû reneszánszmûemlékünk, a Ke-
ve Galéria helyiségei szûknek bizonyultak a
termékeny mûvész számára, így a ráckevei-
ek és az idelátogatók egy különlegesen
összeállított válogatásban gyönyörködhet-
nek. Mivel a bõség zavarával küzdött a mû-
vész, a rendezõ, Prosek Zoltán és az õket se-
gítõ Fodor Piroska is, számos különleges
kisplasztika, alkotás képként is került a galéria
falára, de így talán még színesebb és változato-
sabb összhatást értek el ezzel.
A látogató számára valóban egy komplex

mûélvezetet kínál a tárlat, hiszen Gombos figu-
rális szobrai, kisplasztikái és a geometrikus, vi-
zuális élményt nyújtó alkotásai együttes erõvel
hatnak a befogadóra. Hagyaték a harmadik év-
ezred küszöbén címû kompozíció-sorozata, az
abban megelevenedõ balerinák is elmaradhatat-
lan darabjai életmûvének. Érezzük, hogy min-
den alkotás mélyén mély gondolatiság, érzés és

érzékiség is rejlik, amely bennünket is megérint,
elgondolkoztat és továbbvisz egy másik dimen-
zióba, ahol már nem érnek utol minket a min-
dennapok kicsinyes gondjai, és csak szárnyal a
lélek amûvészet éteri tisztaságában�
Még azokon az alkotásokon is érzõdik ez a

tisztaság, amelyeket nyilvánvaló, hogy a külön-
bözõ korok, a társadalmi hatások szültek. Ugyan
szobraibanmegjelenik a társadalomkritika, a csõ-
és geometrikus ábrázolás a kezdetektõl egészen
napjainkig, kisplasztikái pedig szimbolikus jelen-
téssel bírnak (Sztálinvárosi Madonna, a Vasgyári
sejt, Metamorfózis darabok) de azzal, ahogyan
Gombos � aki szobrász, ötvös és iparmûvész is

egyben � megformázta õket, a fémek finom fé-
nyét és a kéz alá is jólesõen simuló íveit felhasz-
nálva, felülemelkednek minden hétköznapisá-
gon, és tényleg csak a gondolat és érzés marad
meg bennünk, ami feltölti és eltelíti amûélvezõt.
Ahogyandr.DorkotaLajos, aMagyarEner-

getikai és Közmû-szabályozási Hivatal elnöke,
Dunaújváros díszpolgára és Gombos István jó
barátja a kiállítástmegnyitó beszédében hangsú-
lyozta: �Ezekre az alkotásokra tekintsünk úgy,
mint idõkapszulákra, hiszen a mûvészeti alkotá-
sokban az a szép, hogy nem szûnnek meg az idõ-

vel párbeszédet folytatni, így a bennük is folya-
matosan változó világgal sem�. Megnyitó be-
széde végén arra hívta fel a figyelmünket, hogy
az alkotó ember, a mûvész eléri azt, hogy az ál-
tala életre hívott mûvek örökérvényûenmegma-
radjanak, tovább éljenek, ezáltal amûvészt is to-
vább éltetik a jövõben. A mûvészet örökérvé-
nyességéhez nem férhet kétség Gombos István
alkotásai kapcsán sem.
Gombos István is örömét fejezte ki, hogy

ilyen nagy szeretettel fogadták alkotásaival
együtt a Keve Galériában, mert most már nem
csak két híd köti össze a két várost, Ráckevét és
Dunaújvárost, hanem egy harmadik híd is, még-

pedig a kulturális kapcsolat, ami ezzel a
kiállítással létrejött és remélhetõleg még
szorosabbra szövõdik majd a jövõben közöt-
tük, amit mi ráckeveiek is szívbõl remélünk.
Amûvészkülönmegköszönte,hogyvárosá-

ból ilyen sokan megtisztelték megnyitóját, hi-
szen jelen volt a több mint száz vendég között
dr. Galambos Dénes országgyûlési képviselõ,
Cserna Gábor, Dunaújváros polgármestere,
Dr. Kovács Péter, a járási hivatal vezetõje, Dr.
András István, a Dunaújvárosi Fõiskola rekto-
ra, Vargáné Dr. Sürü Renáta, a város jegyzõje,
képviselõi, intézményvezetõi és számos jó ba-
rát. Itt szeretném megköszönni Végh Ferenc
segítségét, aki kettõs szerepben is jelen volt,
erõsítve éppen a jelképes hidat a két város kö-

zött,mintRáckevepolgáraésmint aDunaújvárosi
Tûzoltóság parancsnoka, aki megkönnyítette szá-
munkra az ismerkedést és bemutatkozásokat.
Reméljük, felkeltette olvasóink érdeklõdését

is Gombos István tárlata, amelyet június 21-ig
tekinthetnekmeg, és természetesen a kortárs ga-
lériákhoz hasonlóan, a belépés díjtalan!
Nyitva tartás hétfõ kivételével minden nap,

keddtõl péntekig 8-16 óráig, szombat-vasárnap
9-17 óráig. Jöjjenek el minél többen, nagyszerû
alkotásokat tekinthetnekmeg!

Szöveg, fotók: Jáki Réka

�Idõkapszulák� aKeveGalériában
Gombos István tárlata
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Május 18-án a Savoyai-kastély kupolatermé-
ben rendezte meg a Ránki György Alapfokú
Mûvészeti Iskola hagyományos Ránki-koncert-
jét, ahol az iskola tehetséges növendékeinekmû-

sorát tekinthettük meg, majd Szomorú Judit, az
iskola igazgatónõje átadta az iskola legnagyobb
elismeréseit az idei év legkiválóbb pedagógusá-
nak és diákjainak. Az idén a Ránki Pedagógia-
díjban az iskola tantestületének titkos szavazatai
alapján Kérges Tünde festõmûvészt, a Grafika
tanszak tanárát részesítették.

Ránki Diák-díjasok:
Zenemûvészeti ágon: GöllényNoémi
Táncmûvészeti ágon: NovákGábor
Képzõmûvészeti ágon: Horgos Eszter
ADíjazottaknak szívbõl gratulálunk!

Szöveg, fotók: Jáki Réka

Május 3-án közel 20-an amûvészeti iskola ta-
nulói közül, Horváthné Baranyai Ágnes tanárnõ
vezetésével ellátogattunk az Erkel Színházba
megnézni Mozart: Szöktetés a szerájból címû
operáját.
A nagy eseményt már hónapokkal ezelõtt el-

kezdte az iskola szervezni, szolfézs órák kereté-
ben foglalkoztunk a mûvel, meghallgattuk rész-
leteit és megismerkedtünk a cselekménnyel és a
fõbb szereplõkkel. Mindenki izgatottan várta a
különleges napot és azt, hogy élõben láthassuk
Miklósa Erikát, aki a nõi fõszerepet játszotta-
énekelte a darabban.
17:00-kor indultunk el busszal Budapestre, és

fél hétre már a színház elõtt voltunk. Megcso-
dáltuk a színház gyönyörûen felújított épületét,
majd gyorsan szétosztottuk a jegyeket és helyet
foglaltunk a hatalmas és elegáns nézõtéren.
Nem sokkal késõbb lekapcsolták a fényeket,
ami azt jelentette, hogy kezdõdik az elõadás!
Mindenki elcsendesedett, és egyszer csak meg-
jelent a sorok között egy török árus. Õ vezette be
az operát azzal, hogy nagyobb léptekben elme-
sélte az elsõ felvonás történéseit, amelyet sok
humorral színezett. Miután befejezte a mondan-

dóját, felgördült a függöny és kezdetét vette a
történet!
Egy török pasa udvarában találtuk magunkat,

ahol egy férfi, Belmonte megpróbált bejutni a
kapukon belülre, mert itt szerelmét és annak ko-
mornáját fogva tartották. Ám megjelent
Pedrillo, Belmonte szolgája, aki ez idõben a
pasa kertésze volt, és bemutatta Belmontét Sze-
lim pasának, mint híres építészt. Meg is egyez-
tek, hogy másnap ismét megjelenik az uralkodó
színe elõtt, és akkor elõadhatja a tudományát
Õfelségének. Este aztán találkoztak a szerelme-
sek egymással, persze titokban; Constanza és
Belmonte, Blonde és Pedrillo. Ki is eszelték a
férfiak, hogy éjfélkor eljönnek a lányokért és
megszöktetik õket. Persze ez mind nagyon jól
mûködött elméletben, de volt egy kis bökkenõ,
Ozmin. Õ volt a szeráj õre, aki szerelmes volt
Blondébe. Ám Pedrillo erre kiokoskodott egy
tervet; meggyõzte Ozmint arról, hogy a bor na-
gyon jó, és arra is rávette, hogy kóstolja meg,
ami nem csak néhány korty volt, hanem egy
egész korsónyi! Hamarosan fejébe szállt az ital
és elaludt, ezért a férfiak elindultak a lányokért.
Minden jól ment, egészen addig, míg Ozmin

magához nem tért. Leleplezte a fiatalokat és
Szelim elé vitette õket.Most a pasa kezében volt
mindegyiküknek az élete, ám kiderült, hogy
Szelim nem szívtelen, és mivel nem szereti õt
viszont Constanza, elengedte a fiatalokat, akik
hazahajózhattak. Nagyon boldog volt mindenki,
és megköszönték Szelimnek, amiért szabadon
bocsájtotta õket.
Nagyon tetszett az elõadás, hiszen remek éne-

keseket hallhattunk, és egy igazán vidám törté-
nettel gazdagodtunk ezen az estén. A közönség
hatalmas tapssal jutalmaztameg a szereplõket és
a zenekart az elõadás végén. Bár fáradtan, de vi-
dám szívvel indultunk haza, és abban egyetértet-
tünk, hogy ezt az elõadást semmiképpen nem
hagytuk volna ki, és már tervezgetjük a jövõ évi
operalátogatást is.
Az úton szinte hazáig énekelt a vidám csapat,

külön köszönjük a buszvezetõ bácsi türelmét! Itt
is szeretnénk megköszönni Novák Miklós kép-
viselõ úr segítségét, aki tiszteletdíját felajánlva
segítette iskolánk tanulmányi kirándulását,
melybõl a busz költségét fedeztük.

GyurkóVirág

Kirándulás az Erkel Színházba
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Megszoktuk, hogy hagyományosan a Ránki
György Alapfokú Mûvészeti Iskola néptánc ta-
gozatának diákjai az év vége zárásaként, a Bok-
réta és Kéve Néptáncegyüttesek pedig az év so-
rán megtanult új repertoárjaikkal ünnepelnek
Pünkösd hétfõjén az Ács Károly Mûvelõdési
Központ szabadtéri színpadán.
Az elsõmûsorszámmindig az értékét és vará-

zsát soha el nem vesztõ Pünkösdölõ c. mûsor,
amelyet Budainé Bakos Mária koreográfiája
alapján adnak elõ évrõl évre az Õ emlékének
tisztelegve a ráckevei néptáncos lányok, kicsik
és nagyok. Minden évben más-más bájos kis-
lányt választanak pünkösdi királylánynak, így
volt ez az idén is.
Aztán következett az �Így tedd rá� néptánc

mozgalom kis óvodásainak kedves mûsora
Balatoni Katalin vezetésével. Még mindig ki-
csik léptek színpadra, az óvodások Kecskés
Ágnes óvodapedagógus, a Kéve Néptáncegyüt-
tes tagjának vezetésével. Belõlük kerülhetnek ki
a Kis Bokrétásokmajd egy-két évmúlva.
A mûsort a Kis-Bokrétások, Nagy-Bokrétá-

sok, a Kéve Néptáncegyüttes fergeteges elõadá-
sai követték Kakuk Pál, Berger-Budai Gréta,
Mihály András koreográfiáival, de az idén több
kedves és szívet melengetõ gesztusra is sor ke-
rült. Elõször Kakuk Pál és Berger-Budai Gréta

adományozott elismerõ okleveleket és ajándé-
kokat azoknak a kismûvészeti iskolás néptánco-
soknak, akik az év során jelentõs eredményeket
értek el az októberbenmegrendezésre kerülõ or-
szágosGyermek- és Ifjúsági Néptáncversenyen:
Aranykeszkenõs címet kapott: Pónuzs Nelli

ésNovákRéka.
Aranypaszományos táncos elismerésben ré-

szesült: Baracskai Ádám ésKakuk Balázs, és
az idei néptánctagozatos Ránki diák-díjas:
Novák Gábor. Gál Tibor pedig bekerült a
�Fölszállott a páva� címûmûsorba is ízes kiejté-
sével és csengõ hangjával, aki ezen a délutánon
is többször elvarázsolta a nézõket.
Ezután egy különleges ajándékozásra került

sor, amely még könnyeket is csalt a szemekbe.
Kakuk Pál tánckarvezetõ, fafaragó népi iparmû-
vész saját maga által készített ajándékokkal lep-
te meg a Baracskai családot, akik több éve osz-
lopos tagjai és tevékeny résztvevõi a ráckevei
néptánc mozgalomnak, hiszen 3 gyermeküket
Szigetszentmártonból hordták a próbákra, fel-
lépésekre és a szülõk maguk is táncolnak a ta-
valy õsszel megalakult, házaspárokból és nagy-
családosokból álló amatõr �Rõzse� együttesben.
A megilletõdött Édesapának Kakuk Pál egy pá-
linkás butykost, a meghatottság könnyeit töröl-
getõ Édesanyának só-borstartót, a lánynak tük-

röst, a fiúnak csizmahúzót és a kislegénynek egy
botot nyújtott át Kakuk Pál, amelyet nagy ová-
cióval és tapssal jutalmazott a közönség.
Szadai József Ráckeve Város polgármestere

pedig a Kis-Bokréta tagjai számára, akiket a
százhalombattai versenyen Arany Minõsítés el-
ismerésben részesítettek, egy hatalmas kosár
édességet ajándékozott, majd minden táncos
kislányt egy polgármesteri puszival, kisfiút pe-
dig egy kézszorítással jutalmazott meg.
Ezután még több kiváló elõadást nézhettünk

meg a megszokott tehetséges és a profikat is
megszégyenítõ Bokrétások és Kévések közre-
mûködésével, de új színfoltként felléptek a fen-
tebb említett Rõzse együttes tagjai is, akik
vidámságot, baráti jókedvet sugároztak, és azt az
érzést erõsítették meg bennünk: hogy a magyar
néptánc, népdal hozzátartozik az életünkhöz, a
hagyományainkhoz, a nemzeti identitástuda-
tunkhoz, mert mindannyiunké, akárhány évesek
is vagyunk�Talán ezt az érzést felkeltõ gondo-
latiság miatt volt ez a Pünkösdölõ valahogyan
más és különleges számunkra 2015-ben. Szív-
bõl gratulálunk a Ránki György Alapfokú Mû-
vészeti Iskola néptánc-pedagógusainak, a nép-
tánc tagozatos gyerekeknek, a Kis- és Nagy-
Bokrétásoknak, aKéve Együttesnek, az õket be-
tanító koreográfusoknak, tánckarvezetõnek és
mindenkinek, aki ennek a kiváló estébe hajló
Pünkösd ünnepének részese volt.

Fotók, szöveg: Jáki Réka
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Csapatépítõ tréningen vettek részt
a Barátok közt szereplõi Ráckevén

A Ráckevei Duna Térségi Turisztikai Deszti-
nációMenedzsment Egyesület szervezésében az
RTLKlub sikersorozata, a BarátokKözt szerep-
lõi és menedzsmentje egynapos csapatépítõ ki-
ránduláson vettek részt térségünkben.
A TDMmunkaszervezet már 2014 õszén fel-

vette a kapcsolatot az RTL Klub menedzsment-
jével egy lehetséges együttmûködéssel kapcso-
latban, melyen lényegében a TDM szolgáltatók-
kal és az önkormányzattal közös együttmûkö-
désben szervez egy csapatépítõ tréninget a szí-
nészek részére, cserébe õk magukkal hozzák az
országos színes sajtó legjelesebb képviselõit,
akik segítenek megismertetni városunkat a
nagyközönséggel. Hosszas egyeztetések után
úgy döntöttünk, hogy a legalkalmasabb idõpont
a pünkösd elõtti hétvége lenne, ezért május
15-én került sor az eseményre.
Sajnos az idõjárás döntõen befolyásolta a

programot, így az elõzetesen tervezett sárkány-
hajózást ki kellett hagyniuk a színészek-
nek, de jó páran megjegyezték, hogy még
a nyár folyamán vissza fognak jönni a csa-
ládjukkal és kipróbálják ezt is. A progra-
mokban szerettük volna bemutatni a vidék
báját, és azt, hogy Budapest közelségében
egy igazi ékszerdoboz található, ahol él-
mény kikapcsolódni és egy picit elengedni
a nagyváros fergetegét.
A reggelt a Leányvár Fogadóban kezd-

ték a színészek, ahol igazi �Disznóságok-
ban� volt részük. A klasszikus értelemben
vett csapatépítõ játékokon kívül nem hagy-
hatták ki a reggel levágott disznóból ké-
szült finomságokat, és természetesen a �fogó pá-
linkát� sem. A délelõtt a fogadóban jó hangulat-
ban, vidáman telt, a sajtó és a színészek is renge-
teg információt szereztekRáckevérõl és egymás-
ról is. ASzegediKis István sétányon töltött rövid
séta után a csapat megtekintette a Hajómalmot,

és felszálltak a Balabán hajóra. Itt került sor az
ünnepélyes eredményhirdetésre, mivel a délelõtt
folyamán három csapatban versenyeztek a részt-
vevõk,melynek az volt a különlegessége, hogy a
Barátok közt történetében elõször alkotott csa-
patot a sajtó is. A zsûri döntése alapján az 1. és a
3. helyet egy-egyBarátokKözt csapat, a 2. helyet
pedig a sajtó képviselõi nyerték. A Duna Baráti
Kör jóvoltából a hajón lévõ színészek és új-
ságírók rövid ismertetést kaphattak Ráckeve
múltjáról, jelenérõl és jövõjérõl. Fontos kihang-
súlyoznunk, hogy az egész csapatépítõ az együtt-
mûködés és a kölcsönös haszon jegyében folyt,
melyre ékes példa az, hogy a TDM egyesület
szûkös anyagi forrásai okán a szervezés és a
koordináció több mint 8 hónapos munkáját in-
gyen vállalta, a Leányvár Fogadó az ott fogyasz-
tott javakat szolgáltatta ingyen, és a napvégi lazí-
tás helyszíne, az AquaLand is mindent díjtalanul
bocsátott a színészek és a stáb részére. Ezúton is

szeretnénkmegköszönni Ráckeve Város Önkor-
mányzatának, hogy támogatta az eseményt, me-
lyen a sajtó és a színészek közlekedését biztosító
buszok költségeit magára vállalta, valamint a
Ráckevei DunaBaráti Körnek, hogy rendelkezé-
sünkre bocsátották aBalabán hajót.

Kései ebédre került sor a délutáni hajókázás
után szintén a Leányvár Fogadóban. Itt a Rácke-
vei Duna Térségi Turisztikai DesztinációMene-
dzsment Egyesület elnöke, Novák Pál köszön-
tötte a sajtó képviselõit, valamint a színészeket.
Az Elnök Úr elmondta, hogy mennyire fontos-
nak tartja azt, hogyBudapesttel és az ország töb-
bi részével megismertessük a térség turisztikai
lehetõségeit, ezáltal minél több vendéget ide-
csalni. Vereckei Zoltán, Ráckeve alpolgármes-
tere a város nevében köszöntötte a megjelente-
ket, és kért mindenkit arra, hogy amennyiben
módjukban áll, térjenek vissza Ráckevére, ahol
mindenkit szeretettel várnak.
Anapot a csapat a ráckeveiAquaLandban töl-

tötte, ahol a bátrabbak fürdõztek, sõt csúszda-
versenyt rendeztek. A hölgyek a kevésbé ré-
misztõ programok között válogattak, jellemzõen
egy frissítõ masszásra szavaztak. A várakozá-
soknak megfelelõen az egésznapos �fárasztó�

étkezés után a színészek egy jó pohár bor
mellett beszélték át a nap történéseit, majd
este visszaindultak Budapestre.
A Ráckevei Duna Térségi Turisztikai

Desztináció Menedzsment egyik legfonto-
sabb feladata, hogy a térség szolgáltatói
összekapcsolva olyan kampányokat, akció-
kat, megmozdulásokat szervezzenek, koor-
dináljanak, teremtsenek, amelyek követ-
keztében a térség turizmusán keresztül ér-
hetõ el gazdasági fellendülés. Így néhány
nap távlatából egyenlõre nem vonható le
egyetemes konklúzió a tevékenység sikerét
érintõen, azonban az a tény, hogy az egyik

csatlakozott szolgáltató média hordozói az
esemény utáni héten 20x-os (2000%-os) nézett-
séget produkáltak, elõre engedi vetíteni az ese-
mény sikerességét.

Horváth Sándor
Fotók: forrás Facebook
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A ráckevei Savoyai-kastély május 13-án az
ICOMOS tisztújító közgyûlésének adott otthont,
amelyen számos mûemlékvédelemmel foglalko-
zó, a hazai és nemzetközi fórumokon is tevéke-
nyen dolgozó és kiváló szakember vett részt.
Az ICOMOS az UNESCO mûemlékvédelmi

világszervezete, a párizsi székhelyû Világörök-
ség Bizottság állandó mûemlékvédelmi szakértõ
intézménye. Az 1965-ben létrehozott civil szak-
mai szervezet meghatározó a világ mûemlékvé-
delmében. Az itt kidolgozott irányelveket a leg-
több ország átülteti saját mûemlékvédelmi gya-
korlatába, és a tagok feladata a nemzetközi és ha-
zai mûemlékvédelmi elvek összhangjának meg-
teremtése. Szakembereket delegálnak a nemzet-
közi szakbizottságokba, és saját problémái
megoldására nemzetközi szakembereket igé-
nyelhet.
Az ICOMOS Magyar Nemzeti Bizottsága a

nemzetközi szervezet egyik legnagyobb és leg-
befolyásosabb tagszervezete. Tagjai, a magyar
mûemlékvédelem meghatározó szakemberei
vesznek résztmunkájában, és az is céljuk, hogy a
magyar mûemlékvédelem is elfoglalhassa a ha-
zai kultúrában az õt megilletõ helyet. Ennek
érdekében az ismeretterjesztés, a szakértés, a
publikációk, a megfelelõ állásfoglalások ki-
alakítása egyre nagyobb szerepet kell hogy
kapjanak a szervezet életében.
Ezért különösen nagymegtiszteltetés volt,

amikor Fodor Piroska, az Árpád Múzeum
festõ-restaurátor mûvésze, aki maga is tagja
a szervezetnek, felvetette a vezetõség szá-
mára helyszínként a ráckevei Savoyai-kas-
télyt, és õk örömmel fogadták a javaslatot.
Azért is volt ez fontos a számunkra itt Rácke-
vén, hiszen az évente egyszer megtartott tag-
gyûléshez a szervezet mindig valamilyen je-
lentõs helyszínt választ, így még inkább
büszkék lehetünk, hogy vendégül láthattuk õket
városunkban.
Ráckeve mûemlékekben gazdag város, amit

éppen ezek a szakemberek értékelnek a legin-
kább, és õk valóban tisztában vannak azzal, hogy
értékeinket nem csak megõrizni, hanem óvni is
kell, sõt ha szükséges, felújítani, gondozni.
Vereckei Zoltán, Ráckeve alpolgármestere kö-

szöntõjében külön hangsúlyozta, hogy �vessék
vigyázó szemeiket� ne csak a kastélyunkra, ha-
nem a város többi jelentõs mûemlékére, pl. a
Régi Városházára, a Fekete Hollóra, a Szerb
templomra és a többi értékes épületre is. Aho-
gyan a nap folyamán beszélgettünk építészekkel,
régészekkel, mûvészettörténészekkel, kertépíté-
szekkel, restaurátorokkal, történészekkel, vegyé-
szekkel, geológusokkal, statikusokkal és a mû-
emlékvédelemhez kapcsolódómindenmás szak-
ág képviselõivel, nem fért hozzá kétség, hogy õk
is fontosnak tartják Ráckeve mûemlékeit, és ha
lehetõségük és módjuk lesz rá, akkor különbözõ

fórumokon támogatják a város ilyen irányú tö-
rekvéseit. Ezért is van nagy jelentõsége annak,
hogy a Savoyai-kastélyt választották az idén
közgyûlésük helyszínének, hiszen mindig igye-
keznek olyan helyekre eljutni, amelyek mûem-
lékvédelmi szempontból is érdekesek lehetnek a
tagság számára, mert így olyan mûemlékvédel-
mi problémákkal is találkozhatnak, amelyeket
máshol esetleg nem ismerhetnénekmeg.
A KÖR Televízió munkatársával közösen

kérdeztük a szünetbenNagyGergelyt, a leköszö-
nõ elnököt a szervezetrõl és fontosabb tevékeny-
ségükrõl, aki elmondta, hogy az ICOMOS most
mindenféleképpen váltás elõtt áll, mert egymeg-
határozott rendszer szerint meg kell újítani a
tisztségviselõit, és erre került itt most sor Rácke-
vén. Vannak, akiket már nem lehet megújítani,
mint pl. az elnök személyét, Nagy Gergelyét
sem, aki egy 9 éves periódust zárt le, ezért új el-
nököt választottakFejérdy Tamás személyében,
de õ maradt tiszteletbeli elnök, továbbra is részt
véve a szervezet munkájában.
Már a Ráckevei Újság is tudósított róla, hogy

a Savoyai-kastély bekerült a Magyar Nemzeti

Kastélyprogramba, és a harmadik ütemben sor
kerülhet a felújításra. Ezzel kapcsolatosan Nagy
Gergely azt ajánlotta Ráckeve város vezetésé-
nek, hogy egy olyan program és organizációs
rend szerint próbálják megújítani az építészeti-
történeti szempont szerint is nagyon jelentõs
Savoyai-kastélyunkat, amely hosszú távon is
szavatolni tudja a minõséget. Egy jól felépített
programmal csodát lehet mûvelni, de ha ellent-
mondásos a program szakmai felépítése, akkor
lehet ebbõl probléma � vélekedett a kiváló szak-
ember. A Forster Gyula Örökségvédelmi Köz-
pont feladata lesz ennek az épületegyüttesnek a
megújítása, ahol olyan szakmai csapat dolgozik
majd, akik szakszerûen fognak a kastély felújítá-
sa során eljárni � biztatta a ráckeveieket Nagy
Gergely. Egy ilyen kastélynak nagyon komoly
városi összefüggései, kapcsolatai vannak, ezért
ennek a programnakmindenféleképpenmegúju-
lást kell jelentenie idegenforgalom, a városszer-
kezet helyreállítása és várostörténet szempontjá-

ból is. A városnak a kastélyhoz kapcsolódó prog-
ramokkal lenne érdemes igazodni ehhez a felújí-
táshoz, és olyan lehetõséget teremteni, ahol
összekapcsolódhatnának a városban a különbö-
zõ lábadozó lehetõségek a többi mûemlékkel,
mert összehangoltan biztos, hogy nagyobb ered-
ményeket lehetne elérni településszerkezeti és
értékvédelmi szempontokból is � szögezte le az
interjú végénNagyGergely.
Ehhez csatlakozott véleményével Vereckei

Zoltán alpolgármester is, aki jelen volt Pécelen a
Forster központ által összehívott tanácskozáson
Szadai József polgármesterrel együtt. Az alpol-
gármester elmondta, hogy a Forster Központnak
az is célja, hogy kettõs funkciójú épületegyüttes
jöjjön létre: egyrészt mûködjön tovább mûem-
lékként egy kastélytörténettel kapcsolatos ál-
landó kiállítással kibõvítve, amelynek már meg-
kezdõdtek a kutatómunkái Dr.Miskei Antal tör-
ténész irányításával;másrészt viszont továbbra is
szeretné a város, ha megmaradna a kastélyban a
szálloda és az étterem is. Ez azért is fontos,mivel
aNemzeti Kastélyprogramba bekerült 30 kastély
közül a ráckevei az egyetlen, amely jelenleg is
mûködik, ezért példaként szolgálhat a többi
számára.

Vereckei Zoltán alpolgármester örömét
fejezte ki a város vezetése nevében, hogy az
ICOMOS Ráckevét tisztelte meg idén köz-
gyûlésének helyszínéül, hiszen ez minõsé-
get, rangot, odafigyelést jelent a városra, mû-
emlékeinkre, amelyre õmaga is többször fel-
hívta a szakemberek figyelmét.
A tanácskozás után a vendégek a Balabán

hajóról megtekinthették Ráckeve csodálatos
panorámáját, természeti szépségeit a Rácke-
vei Duna Baráti Kör jóvoltából, akik jelentõs
kedvezményt adtak a szûk költségvetésû ci-
vil szervezet számára, amelyhez anyagi tá-
mogatást Szamosvári Istvánné, a SIK
Bizottság külsõ tagja és Fodor Piroska nyúj-
tottak.
Eztán ellátogattak a hajómalomba, amely

rendkívüli módon érdekelte õket, majd a Szerb
Templom portáján a csodálatos virágillatban és
kellemes melegben Dr. Miskei Antal történész
nyûgözte le elõadásával a hallgatóságot. Köszö-
net a Ráckevei Molnár Céh Alapítványnak és a
szerb egyháznak is a díjtalan belépésért!
Értékekrõl, értékvédelemrõl szólt ez a nap,

amely már attól értékessé vált, hogy számos
rendkívüli tudású szakember lehetett a vendé-
günk, akik újra meggyõzõdhettek arról, hogy
Ráckeve valóban különleges értékekkel bír, és
remélhetõleg, ha módjuk nyílik rá, akkor ezt a
segítõszándékot még mûemlékeink szempont-
jából is tudják majd érvényesíteni ott és akkor,
amikor szükségünk lesz rá�
Köszönet Ráckeve Város Képviselõ-testületé-

nek az anyagi támogatásért és Fodor Piroskának,
azÁrpádMúzeummunkatársának a szervezésért!

Szöveg, fotó: Jáki Réka

ICOMOS Ráckevén
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ARáckevei Árpád Fejedelem
Általános Iskola udvarán 2015.

április 20-án felavatásra és átadásra kerülõ mo-
bil közlekedésbiztonsági pályát már aznap dél-
után birtokba vehették iskolánk tanulói.
A rendõrkapitányság munkatársai ügyességi

versenyt szerveztek a kerékpározni szeretõ
gyermekeknek. Az ügyesség és a teljesített idõ
alapján a legjobbaknak lehetõségük nyílt elmé-
leti tudásuk gyarapítására is Benda Kálmán fõ-
törzszászlós vezetésével.
Végül az elméleti házi versenyen jól teljesítõk

közül került ki az a hatfõs csapat, mely képvisel-
te a Kerékpáros Iskola Kupa megyei döntõjén a
Ráckeve Rendõrkapitányságot és városunkat
Nagykõrösön. A közlekedési verseny célja az
volt, hogy a 10-14 év közötti gyermekek kerék-
pározási tudása fejlõdjön, megtanulják a helyes
közúti közlekedést, a KRESZ-szabályok betar-
tását.
2015. május 9-én ragyogó napsütésben gyü-

lekeztek a csapatok hazánk kiváló költõjének,
Arany János szobrának közelében álló Nagykõ-
rösi Rendõrkapitányság épületében.

A verseny elméleti részében KRESZ-ismere-
tekbõl vizsgáztak a gyerekek, majd átsétáltunk a
gyönyörûen átépített, rengeteg virággal, növény-
nyel beültetett Szabadság térre, ahol már az
ügyességi pálya várta a versenyzõket. Kellemes
zene, csobogó szökõkutak, Kossuth Lajos vi-
gyázó tekintetemellett különbözõ ügyességi fel-
adatokat kellett teljesítenimindenkinek. Végül a
kerékpáros szabályossági feladatok következ-
tek. Valós forgalmi helyzetben a belváros útjain
kerékpároztak a gyerekek rendõrautók kíséreté-

ben, a rádión kapott utasításoknak megfelelõen.
Teljesen új forgalmi helyzeteket kellett megol-
daniuk a csapattagoknak, melyet a vizsgabizto-
sok folyamatosan pontoztak.
Sajnos városunkban kiépített kerékpárút, kör-

forgalom, lámpás keresztezõdés nincs, így ezek
szabályos használatát nem tudtuk gyakorolni ta-
nulóinkkal.
Ennek ellenére csapatunk remekül szerepelt.

A félelmét mindenki legyõzte, és igyekezett a
váratlan feladatokat is becsülettel megoldani.
A csapat tagjai voltak: Borbély Máté 7. a,

Borbély Réka 5. b, Joó Réka 6. b, Kosztola Vik-
tor 7. c, Mátrai Lívia 6. b, Técsi Levente 7. b.
Az izgalommal várt eredményhirdetéskor de-

rült ki, hogy csak az elsõ helyezettek jutnak to-
vább az országos versenyre. Sajnos ígyKosztola
Viktor nem folytathatta tovább a versenyzést, de
nagyon jó eredménnyel büszkélkedhetünk.
Összesített egyéni versenybenViktor a 2. helye-
zést érte el a fiúk között.
Gratulálunk minden versenyzõnknek a helyt-

állásért és az elért eredményért.
Szále Zsolt, HolcreiterKrisztina
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Kerékpáros Iskolai Kupa

KKöösszzöönneett
A Ráckevei Árpád Fejedelem Általános

Iskola 8. a végzõs osztálya köszönetét szeret-
né kifejezni az Árpád-bálon nyújtott nagylel-
kû támogatásért:
Szadai József polgármesternek, Dr. Nagy

Klára, Solti János, Novák Miklós és Bukri
Sándor képviselõknek, valamint Schneider
Gabriella osztályfõnöknek, Fésûné Farkas
Magdolna és Vásárhelyiné Kreisz Magdolna
pedagógusoknak mindazért a segítségért és
odaadó pedagógusi, nevelõ munkájukért,
amelyet a 8 év alatt nyújtottak osztályunknak.
Itt az újság hasábjain is szeretnénk hálás szív-
vel köszönetet mondani Nekik, és emléküket
megõrizve szívünkben elbúcsúzni Tõlük!

ARÁFÁI 8. a osztályos diákjai és szülei

Közlekedési Kígyó
Az idei projekthét iskolánkban a biztonságos és fenntartható közlekedésrõl szólt.
Egy országos játékba neveztünk be: a �Közlekedési Kígyó� játék (Traffic Snake GameNetwork)

egy kampány, melynek célja, hogy ösztönözze az iskolásokat és szüleiket a közlekedési szokásaik-
nak az újragondolására, és javaslatot tegyen a gyalogos, kerékpáros, valamint közösségi közlekedés
elõnyben részesítésére. A fenntarthatómódon történõ iskolába járás jót tesz a környezetnek, és javít-
ja a tanulók egészségét is.
Ez a kampány 20 európai országban zajlik.
Az elõzetes felmérésben iskolánk tanulói 61%-ban használtak fenntartható közlekedési eszközt

az iskolába járáshoz. 15%-os növekedést céloztunk meg a jelentkezéskor. Minden délelõtt az osztá-
lyok írásban adták le, ki milyen eszközzel érkezett. Aki jó közlekedési eszközzel jött, matricát
kapott. 9 napon keresztül tartott a mérés, a gyerekek hamarmegértették, mire is jó ez a �játék�.
28%-kal nõtt a fenntartható közlekedési arányunk.
A legjobb osztályok jutalmat kaptak.Nagy örömünkre, a kimagasló eredményért nyertünk egy 30

fõs kirándulást Szigetmonostorra a Klímaparkba, ahol tematikus foglalkozásokon vesznek rész
tanulóink. Címe: Zöldenergia a ház körül.
A nagy sikerre való tekintettel szeretnénk jövõre is részt venni a programban.

Kissné Bácskai Rózsa

Bozsik Intézményi Torna
Kellemes idõben került sor az utolsóBozsik-tornára az idei tanévben.Anap célkitûzése volt, hogy

a gyerekek tartalmas, élményekben gazdag délelõttöt töltsenek el a peregi focipályán. A torna
másodlagos célja a labdarúgás sportág népszerûsítése, lehetõség a tehetségek kiválasztására és a
szervezett keretek közötti oktatásra.
Csapataink kiemelkedõ teljesítményt értek el a különbözõ korosztályokban. A résztvevõk nagy

dicséretet és gratulációt érdemelnek.
Eredmények:
I-II. korcsoport fesztivál � játékos feladatokkal � nincs helyezés
III. korcsoport 3. helyezés
IV. korcsoport (fiúk) 3. helyezés
IV. korcsoport (lányok) 3. helyezés

PappLászló testnevelõ

Horgászverseny
A Duna-parti Általános Iskolák Horgász-

versenyén a Ráckevei Árpád Fejedelem
Általános Iskolából két csapat vett részt. A
felsõ tagozatos csapat 2. helyezett, az alsó
tagozatos csapat 5. helyezett lett.

A csapatok tagjai:
Felsõ tagozatosok: Bozóki István 7. b,

TakácsMárton 7. b, Técsi Levente 7. b.
Alsó tagozatosok: Pintér Zoltán 3. b, Imre

Róbert 3. b, Ficsor Tamás 4. a.



2015. június 21

SS zz ee nn tt  IImmrr ee  KKaa tt oo ll ii kk uu ss  ÁÁ ll tt aa ll áá nn oo ss  II ss kk oo ll aa

A Pro Paedagogia Christiana
Alapítvány minden évben pályá-
zatot hirdet olyan gyermekek szá-
mára, akik nagy családban nevel-
kednek, s tanulmányi eredmé-
nyük, szorgalmuk példamutató.
Az idei évben Szent Gellért

Ösztöndíjban részesült iskolánk
két diákja. Takács Viktória
Xénia ésFarkas Benjamin.
A diákok négy hónapon keresz-

tül összesen negyvenezer forint
ösztöndíjban részesülnek, melyet
ezúton is szeretnénk megköszönni
a Pro Paedagogia Christiana Ala-
pítványnak.

LindnernéMedve Eleonóra

A mûvészet egyidõs az emberrel. Zenével,
tánccal, festéssel, elõadással fejezték ki érzé-
seiket, gondolataikat, a világhoz és a Teremtõ-
höz való viszonyukat. Iskolánkban az oktatás
mellett nagy hangsúlyt fektetünk a mûvészeti
nevelésre, hiszen minden gyermekben lakozik
egy olyan tehetség, amely megkülönbözteti õt
társaitól. Ezért már hagyomány iskolánkban,
hogy minden év májusában megrendezzük
mûvészeti estünket, ahol különbözõmûvészeti
ágakban mutathatják meg magukat tanulóink.
Az idén közel száz tanuló lépett színpadra.
Elõször a Ránki György Alapfokú Mûvészeti
Iskola hangszeres növendékeinek elõadásait
hallgathattákmegjelent vendégeink.
Felléptek a városi, körzeti és az egyházme-

gyei ének, vers- és prózamondó versenyeken
1. helyezést elért tanulóink.
A Liliom Filmes Mûhely 2 alkotása is be-

mutatásra került. A két éve mûködõ szakkör
célja, hogy a résztvevõ diákokmegismerkedje-
nek a filmkészítés technikai fogásaival, a mé-
dia mûködésének sajátosságaival, a filmet,
mint mûvészeti ágat tudják élvezni, és ezáltal

igényes nézõk legyenek. Nem utolsósorban
pedig jó szórakozást, rengeteg nevetést is je-
lent a mûhely mûködése. A tavalyi évben �A
zöld béka hadmûvelet� c. filmjük 2. díjat ka-
pott az Országos Ökumenikus Diákfilmszem-
lén. Az idén �Párban� c. filmjük döntõbe
került a Faludi Akadémia Nemzetközi
Filmszemléjén. A bemutatásra kerülõ két film
egyike a �Belsõ fény� címû, a gyerekközössé-
gekben gyakran elõforduló problémákra kínált
megoldást. A második film, egy könnyedebb
hangvételû egy képzeletbeli idõutazásról. A
film címe:Einstand.
Az est folyamán a kis- és a nagykórusunk

együtt szerepelt. Így mutatkoztak be az egy-
házi iskolák számára Budakeszin megrende-
zett kórustalálkozón is.
Az 5. a osztályosok idén a mesék világában

kalandoztak dráma- és irodalomórákon. A té-
makör végén a gyerekek feladata az volt, hogy
néhány megadott meseelem felhasználásával
írjanakmesét. Az egyik legjobban sikerült dol-
gozatot dramatizálták, díszleteket készítettek a
történethez, összegyûjtötték a szükséges esz-

közöket, megalkották a saját jelmezüket. Az
elõkészületekben segítséget kaptak a szülõktõl
is. Az elveszett tündérek c. meséjük nagy sikert
aratott a mûsorban.
Megszokhatták a mûvészeti estünket rend-

szeresen látogatók, hogy tanulóink megmutat-
ják a néptáncórákon megszerzett ismereteiket.
Az idén az alföld dialektus táncaiból kapott a
közönség egy kis ízelítõt a 6. b és 7. b osztályos
tanulóinktól. Zempléni és szatmári táncokat
láthattak tõlük.
A gyerekek éves alkotásaiból �Színeink ja-

va� címmel a rajzszakkörösök munkáiból ké-
szítettünk kiállítást. Három szakköri csoport-
ban 60 tanuló vállalta, hogy szabadidejében
mûvészeti tapasztalatait gyarapítja. Színrõl,
formáról, kompozícióról szólnak témáik. Több
rajzversenyen, rajzpályázaton szerepeltek ez
évben is sikeresen. Alkotásaik láthatóak voltak
az ország és Európa különbözõ városaiban, sõt
Tokióban is.
Köszönjük a felkészítõ nevelõk áldozatos

munkáját és a szereplõ gyerekeknek a szép estét!
Iskolavezetés

Mûvészeti est a Szent ImreKatolikus Általános Iskolában

SSzzeenntt GGeelllléérrtt ÖÖsszzttöönnddííjj �� 22001155
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Amikor végzõs osztályfõnökként megpillan-

tottam a tablónkat, a csinos estélyi ruhás lányo-
kat, az öltönyös fiúkat a csoportképünkön,
eszembe jutott az Ady-bál. Bevillant az elegáns
vendégek és táncoló párok képe� Az osztá-
lyommal töltött pillanatok egyike volt ez,
amelyre legszívesebben emlékszem. Az utóbbi
két bálon vendégként és segítõként is ott voltak
velem, velünk.Nem is hinné el senki,milyen so-
kat számít Dr. Balogh Lászlónénak és nekem,
Kiss Erikának � akik a bált szervezzük � hogy
ilyen fiatalok állnak mellettünk és mögöttünk.
Így hát az írásbeli érettségik stresszes napjain én
emlékezem, a bálra és a 13. e osztályra.
Volt egy tánc�vagy több is�
Idén 5. alkalommal került megrendezésre jó-

tékonysági bálunk, ez amolyan kis jubileumvolt
nekünk szervezõknek. Már a tornaterem beren-
dezésekor elkezdtük a nosztalgiázást állandó se-
gítõ csapatunkkal: Dr. Balogh László, Dr.
Balogh Lászlóné, Novák Katalin és jómagam.
Hogyan is jutottunk idáig, mennyire kevés esz-
köz volt kezdetben a kezünkben; csak a szívünk,
lelkesedésünk és kedves támogatóink segítettek,
és persze a diákok, akik nélkül és akikért ez a
program nem jöhetett volna létre.
Hogymilyen is azAdy-bál: diákok fogadják a

vendégeket, welcome drink és party fotó várja
az érdeklõdõket, a bálteremmé berendezett tor-
naterem halvány fényei világítják meg a szépen
megterített asztalokat, a csillogó fekete táncpar-
kett csalogatja a párokat, és ha nem éreznénk a
parkett hívását, Méri Jenõ és zenekarának zené-
jére garantáltan táncra perdülünk. Ha elfárad-
tunk, az elsõ táncok után megvacsorázhatunk az
iskola éttermében, ahol elsõosztályú kiszolgá-
lásban részesülünk a gimis önkéntes pincérek
révén. Aki csak apró falatokra vagy süteményre
vágyik, az aula büféjében fogyaszthat. Az ital-
büfé a szomjazókat és baráti társaságokat várja.
A látványt fokozza, hogy a gimnázium tanulói
elegánsan felöltözve sétálnak a folyosókon vagy
táncolnak. Ha már a tánctól elfáradtunk és a ze-
nétõl kissé zsong a fejünk, megkezdõdik a tom-
bolasorsolás, ahol értékes ajándékok keresik
gazdájukat.
Azt hiszem, egy kellemes estét tölthetünk el

iskolánk falai közt, s mindezt azért, hogy a 11.
évfolyamot támogassuk. Persze a leírtak egy
kissé romantikus szervezõ szemüvegén át látha-
tók, ezért lássuk, hogyan vélekednek a diákok és
kedves kolléganõm Gál Ködöböcz Zsuzsanna a
bálról � aki mint vendég 5 éve részese ennek az
eseménynek:
��Egy baráti összejövetelen vetették föl elõ-

ször kolléganõim,BaloghLászlóné ésKissErika
az Ady-bál ötletét. Bevallom, úgy voltam vele �
ahogy a jó gondolatokkal gyakran megesik �,

hogy csak azt sajnáltam, miért nem nekem jutott
eszembe. Azt hiszem, mindnyájan érzékeltük
egy ilyen jellegû rendezvény hiányát, hiszen
vannak komoly és ünnepélyes alkalmaink (Ady-
nap), vidám, közös bohóckodás a Hugó-napon
április 1-jén, de egy olyan rendezvény, ahol ta-
nár, diák és szülõ kötetlenül szórakozhat kultu-
rált, elegáns körülmények között � a szalagavató
bálokmegszûnése óta � valóbanhiányzott a gim-
názium életébõl. Az az ötlet pedig, hogy a bál-
bevételbõl a mindenkori 11. évfolyamot támo-
gassák (akikre a ballagás évében nagy teherként
nehezednek a kiadások), telitalálatnak bizonyult.
Elképzelni valamit persze sokkal könnyebb,

mint megvalósítani, ezért két kolléganõmet a
legnagyobb elismerés az ötlet valóra váltásáért
illeti. Bár a bál évek óta egyre szebb, élvezete-
sebb, sosem fogom elfelejteni a kopott tornate-
rem elsõ metamorfózisát: a bordó drapériák, a
hangulatlámpák, az elegáns asztaldíszek és
számtalan (még felsorolni is sok!) egyéb apró
kiegészítõ hatására igazi bálteremmé alakult.
Egy szó jutott eszembe: Hamupipõke! (Persze
nevezett leányzónak is szüksége volt némi segít-
ségre átalakulásához.)
Ha már Hamupipõke: nagyszerû érzés min-

den évben találkozni a bálon azokkal a hétköz-
napokon farmeres-pólós-tornacipõs fiatalokkal,
akik itt nem csajok és srácok, hanem elegáns ifjú
hölgyek és fiatalemberek. És nem tartják �ciki-
nek�, hogy szüleikkel, sõt: tanáraikkal együtt
táncoljanak! Kétségtelenül ez a bál legnagyobb
haszna: megmutatni, hogy az ember jól szóra-
kozhat akkor is, ha nem fülsiketítõen hangos a
zene, és esetleg beszélgetni is lehet; ha jóked-
vûen koccintunk a barátainkkal, és mégsem ke-
rül senki méltatlan, szégyenletes állapotba.
Gyakran hallom amédiában: újra kell tanulnunk
a társas együttlét hagyományos formáit �, ami
természetesen a felnõttekre vonatkozik. Balogh
Lászlóné, Gabi és Kiss Erika arra irányították rá
a figyelmünket, hogy a gyerekeinknek is meg
kell mutatnunk (a tanár ezt mondatja velem: ta-
nítanunk) ezeket a formákat, amelyek sosem tar-
talom nélkül valók!
A �csúnya� anyagiakról csak annyit: elõször

osztályfõnökként örülhettem a bálbevételbõl
származó támogatásnak, amely az osztályom ré-
szére a szalagavató, illetve a fényképezkedés/
tablókészíttetés kiadásait fedezte! Bizony, na-
gyon jól jött! Most pedig már szülõként tarto-
zom köszönetet mondani a szervezõknek, hi-
szen a jövõre érettségizõ fiam osztálya ismét ga-
valléros támogatásra számíthat.
Úgy gondolom, egyoldalú lenne ez az írás, ha

továbbra is csak a saját nevemben ecsetelném az
Ady-bál nagyszerûségét. Azt kértem a tanítvá-
nyaimtól, hogy (név nélkül) firkantsák le, nekik
hogyan tetszett, egyáltalán: mit gondolnak errõl
a rendezvényrõl. Továbbadom, ahogy kaptam.�
�Én most voltam elõször ezen a rendezvé-

nyen. A terem díszítése nagyon tetszett, teljesen

átalakult! Mindenki nagyon csinosan öltözött, a
hangulat is jó volt.�
�Szerintem tökéletesen megszervezett bál volt

az idei, és ez annak köszönhetõ, hogy olyan ta-
nárok szervezik, akik szabadidejüket, energiáju-
kat nem sajnálva mindent megtettek a jó hangu-
latért és a 11. évfolyam jövõ évi költségterheinek
enyhítéséért. Pompás hangulat uralkodott az
egész iskolában, finom vacsora illata áradt az
ebédlõbõl, s színes kínálat várta a vendégeket a
büfében. Jó volt látni, hogy megannyi fantaszti-
kus ember egymást kézen fogva táncol.�
�Szerintem ez egy színvonalas est, ahol jól

érezhetjük magunkat. Kellemes a társaság, sen-
kinek nem okoz problémát, hogy a tanáraikkal
szívnak egy levegõt.�
�Ez egy nagyon jólmegszervezett esemény, és

minden tiszteletem a Kiss Erika és a Baloghné
tanárnõké. Szívüket, lelküket kiteszik azért, hogy
ez a bál évrõl évre létrejöjjön, hatalmas köszö-
net nekik!�
�Jó ötletnek tartom ezt a rendezvényt, mivel

nem adódik igazából többször, hogy a diákok a
tanáraikkal együtt mulassanak felszabadultan.
Jó �program� maga a készülõdés is, az együtt
hülyéskedés, miközben a termet díszítjük.�
�Nagyon tetszett, az egyetlen hátrány az volt,

hogy sajnos kevés volt a tánchely.Örülök, hogyez
a rendezvény létezik, remélem a tanárnõk ezzel
egy több évtizedes hagyományt indítottak el.�
�A tombola nagyon jó volt, és a vacsora is

színvonalasan lett megoldva. A közszolgálatos
diákok nagyon kedvesek voltak. Baloghné Gabi
néninek és Kiss Erika tanárnõnek köszönet,
hogy gondoltak a 11. évfolyamra!�
�Számomra minden évben egyértelmû, hogy

elmegyek, mert imádok kiöltözni. Véleményem
szerint a mai világban ez eléggé egyedi ese-
ménynek számít.�
�Tetszett: az élõzene, a társaság, a díszítés, az

elegáns öltözékek, a csinos lányok. A szervezõ
tanároknak külön köszönet!�
�A bál fõvédnöke jó, érdekes beszédet mon-

dott. Az öltözékek üde színfoltot jelentettek az is-
kola életében. Akikkel én beszéltem, mind jól
érezték magukat.�
�Remek esemény, jó társaság, profi szerve-

zés. Az Ady Endre Gimnázium bálja vélemé-
nyem szerint a Csepel-sziget egyik legszínvona-
lasabb eseményévé nõtte ki magát. Jólöltözött
fiatalok kulturáltan szórakoztak.�
Úgy gondolom, ezek a szemelvények is bizo-

nyítják, nemcsak tanárként/szülõként szerethetõ
ez a nagyszerû rendezvény. S persze nem lehet
elégszer megköszönni a szervezõk és a segítõ
szülõk, diákok munkáját. Tehát: jövõre veletek/
önökkel ugyanitt!
Ha a leírtak nem gyõzték meg, hogy jövõre

eljöjjenek az Ady-bálra, kérem látogassák meg
honlapunkat awww.adybal.hu, és tekintsékmeg
a bálon készült fotókat, vagy aki ott volt emlé-
kezzen velünk a bál éjszakájára.
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Agimnáziumunkban évek óta van egy csoport
bátor fiú, akik minden tavasszal elmennek a ka-
tasztrófavédelmi versenyre. Ha kimondjuk ezt,
hogy katasztrófavédelem végigfut sok ember há-
tán a hideg és arra gondol, �Reméljük, nem törté-
nik semmi rossz velünk!�
Ezek a fiatalemberek elõször a Vizek õre Egye-

sület tagjaként vigyáztak ránk láthatatlanul, aztán
az árvizeknél pakoltak homokzsákokat. S, hogy ne
jöjjenek ki �békeidõben� sem a gyakorlatból el-
mennek a katasztrófavédelmi vetélkedõkre.
Minden évben április elején, Szigetszentmik-

lóson rendezik meg a területi vetélkedõt. Idén is-
kolánk két csapattal vett részt, a 9. évfolyamos
csapat: Both Botond, TurnerMáté, Ujvári Ádám,
Vorák Gergõ � 5. helyezést ért el, õk az után-
pótlás.
Míg a 13. e csapata Cséfalvay Mátyás, Piróth

Ádám, Hertelendy Henrik, Markgruber Dávid az
aranyérmet hozta el és továbbjutott a megyei for-
dulóra,melyet Isaszegen rendeztekmeg. Itt a fiúk
2. helyezést értek el.
Egy rendkívül összetett verseny ez, ahol az is-

kolában megtanultakat nem igazán lehet haszno-
sítani. Külön felkészülést igényel, hogy megta-
nulják az elsõsegélynyújtást, újraélesztést, kötö-
zési módokat, tûzoltással kapcsolatos ismerete-
ket, viharjelzéseket, közlekedési szabályokat,

környezetvédelmi ismereteket, tájoló használatát,
vízi- és barlangi mentés szabályait. Persze nem
elég mindezt elméletben tudni, a gyakorlatban is
alkalmazni kell ezeket az ismereteket.

Nem is hinnénk, mennyire nehéz a tûzoltó
tömlõk helyes kihúzása, a fecskendõk irányítása,
ha megtelnek vízzel; a szivattyúk mûködtetése;
és annak elmagyarázása, mi micsoda egy tûzoltó
autón vagy, hogyan lehet egy sebesen száguldó
folyó egyik partjáról amásikra átszállítani a sebe-
sülteket; vagymilyen nehéz az erdõben a sérülte-
ket megtalálni és ellátni, kerékpáros ügyességi
pályán araszolni� Sorolhatnám még a különle-
ges feladatokat, melyekkel a résztvevõk találkoz-
tak, de azt javaslom próbálja ki mindenki, aki
elégmerész.
Ezúton szeretnénk gratulálni ennek a 8 fiúnak,

hogy helytálltak a versenyen.
Szeretnénk köszönetet mondani a Ráckevei

AdyEndreGimnáziumnak a támogatásért, a Rác-
kevei Tûzoltóságnak az interaktív órákért, hogy
megtanulhatták a srácok a bonyolult szerkezetek
neveit. Végezetül szeretnénk megköszönni Rác-
keveVárosÖnkormányzatának a segítséget, hogy
gondoskodott az Isaszegre való utazásunkról.

Kiss Erika és VéghRóbert

ARADYGhétköznapi hõsei

Idén is szeretnénkmegköszönni a segítséget a
kedves szülõknek, diákjainknak, akik a bálmeg-
rendezésében segítettek és a következõ helyi
vállalkozóknak, valamint magánszemélyeknek:

Goldi-Módi Kft., Horváth István, Mobil
Trans, Piróth Ablakgyártó Kft., Dr. Pusztai Atti-
la, Dr. Szikora Gyula, Bibók Optika, Kovács
Gyuláné, Ács Károly Mûvelõdési Központ, Alex
Moore TSE, Fantázia csoport (Nagy Nóra),
Andi Virág � ujvaryandi@gmail.com, Dr.
Balogh Lászó, Barbi Fashion, Baracskai Ákos
és családja, Bohák Kornélia és családja, Csöme
Kft. � fafemforg@vnet.hu, Demeter Csokoládé,
Detrich László és családja, Ráckevei Duna

Baráti Kör, DOOR Nyelviskola, Erdõs Pincé-
szet, Fókusz Takarékszövetkezet � Jászszentlász-
ló, Galenus Gyógyszertár, Germán Fatime gra-
fikusmûvész, G&G Beauty &Hair Studio � Kis-
kunlacháza, Göllény Ákos � fodrász, Göllény
Edina � kozmetikus, Groszmann szerelvény,
Gyengési zöldséges, Gyivi Ildikó és családja,
Hartai György, HFG Hosting Kft. � Webol-
dalkészítés, Kapitány Cukrászda, Katarina
Moda, Kertész Mátyás � sofõrszolgálat, Kék
DunaWellness Hotel****, Korax Gépgyár Kft.,
Lipóti Pékség, Lõrincz-Komfortker Kft., Manas-
ka Bt. Farkas Mariann � manaska001@
freemail.hu, Mesterker Bt. Barkács, lakásfelsze-
relés, ajándék, Mészáros 2001 Kft., Mihályné

HorváthHenriett, Mizik Erika,Moharos László,
OTPBank �Ráckeve, NovákÉva, PappDóra és
családja, Dr. Pataki Márta, Petre Béla, Nagy
Zsuzsanna Judit, RÁVÜSZ Kft., Reich Márton,
Savoyai Kastélyszálló, Romantika Cukrászda,
Schema-Számítástechnika � Ráckeve, Sutyi &
Sasi Étterem és Pizzéria, Schneider Rebeka és
családja, Schmidtné Pfendert Éva, Szadai
József, Rita butik � Ráckeve, Rita butik � Duna-
haraszti, Szent István Patika, Szépséghibás áruk
boltja � Ráckeve, Taligás R+V Duna Pékség,
Varga Eszter és családja, Vitályos Gábor � ék-
szerész.

Kiss Erika

KKoonncceerrtt aa rráácckkeevveeii rreeffoorrmmááttuuss tteemmpplloommbbaann
Május 15-én a ráckevei református templom-

ban csodálatos zenei élményben volt részünk,
köszönhetõen két kórusnak, a holland Chris-
telijk Mannenkoor Steenwijk férfikarnak és a
Pesterzsébet Központi Református Gyüleke-
zet Kórusának Marco Hoorn és Takaró Mi-
hály vezénylésében. A két kórus elõadásában
már korábban gyönyörködhettünk, de ennek
az alkalomnak az is a különlegessége volt,
hogy a koncertet két közös zenemû éneklésé-
vel zárták, amely nagyon nagy tetszést aratott
a hallgatóság körében, felállva tapsolták a két
kórust. Holland vendégeink még magyarul is
énekeltek, ezért külön tisztelet és köszönet
Nekik!
Az egyházi, templomi kórusok hagyomá-

nya az egyik legrégebbi gyakorlat a zene törté-

netében, és különösen a protestáns felekezetek-
nél volt ennek igen komoly súlya, jelentõsége a
barokk ellenreformáció idején. A 20. század kó-

rusmozgalma csak még jobban megerõsítette
ezt a jelenséget, így nem csoda, hogy Pesterzsé-
bet elsõ protestáns gyülekezetének, a Központi
Reformátusnak is jelentõs kórusa van. Ez a
kórus 1978-ban alakult, a holland férfikar pe-
digmár 70. születésnapját ünnepelte.
Mindkét kórus igen gazdag repertoárt vo-

nultatott fel ezen a feledhetetlen élményt nyúj-
tó estén, de Bach, Händel, Bárdos, Mozart és
Kodály mûvei mellett könnyedebb zenemû-
veket is hallhattak a ráckevei hívek és a kórus-
mûvekért rajongók nagy örömükre. Köszön-
jük Kálmán Béla Tiszteletes Úrnak a szer-
vezést és reméljük sokszor lesz még részünk
ilyen gazdag zenei élményt nyújtó koncert-
ben!

Szöveg, fotó: Jáki Réka
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Lezajlott az elsõ tavaszi
rajzpályázat a Városi
Könyvtárban. Ebben az

évben az óvodás korcsoport számára �Zenélõ
Mesehõsök� címmel hirdettünk pályázatot,
amelyhez olyan állatmeséket lehetett feldolgoz-
ni, amelyben a mesehõs vagy mesehõsök zenél-
nek vagy hangszeren játszanak.
A legismertebbek ezek közül aBrémaimuzsi-

kusok, A tücsök és a hangya, A zenedélután és
még sorolhatnám. Ezekbõl és még sok más ze-
nésmesébõl készítették a gyermekek rajzaikat.
A kiállításmegnyitón a kivetítõn minden al-

kotást meg lehetett tekinteni és a képek váltako-
zása közben Viski Kolos a Ránki György Alap-
fokúMûvészeti Iskola tanulója adott elõ harmo-
nikán egy régi táncot és egy német dalt, amivel
kellemes hangulatot varázsolt a várakozó gyere-
keknek és felnõtteknek.
A 3 tagú zsûri, külön-külön értékelte a rajzo-

kat. Ezúton is szeretném megköszönni: Tóth
Istvánné (rajzpedagógus), Kérges Tünde
(pedagógus és festõmûvész) és Engyel Gábor

(fotográfus) munkáját, akik szakértelmükkel se-
gítették a rajzok elbírálását. Figyelembe vették a
színhasználatot, kidolgozottságot és egyéni kife-
jezésmódot.
Közel 60 alkotás érkezett ebben az évben az

óvodás korosztály részérõl. Ezekbõl alakult ki a
következõ sorrend.
4 éves korcsoport:
I. helyezett: Várszegi Jázmin (Dömsödi úti
Sziv. Óvoda)
Különdíj: Szöllõsi Jázmin (Dömsödi úti Sziv.
Óvoda)
Óvodás korcsoport:
I. helyezett: KálmánViktória (Vörösmarty úti
Sziv. Óvoda)
SchwarczPetraLuca (Dömsödi úti Sziv.Óvoda)
II. helyezett: Szanyó Tünde (Ifjúság úti Sziv.
Óvoda)
Tódor Berta (SzigetcsépÓvoda)
Zsilka Tímea (Ifjúság úti Sziv. Óvoda)
III. helyezett:
Bodor Boglárka (Dömsödi úti Sziv. Óvoda)
Rátonyi Anna (Vörösmarty úti Sziv. Óvoda)

VonaViktória (Dömsödi úti Sziv. Óvoda)
IV. helyezett: Vásárhelyi Nagy Réka (Ifjúság
úti Sziv. Óvoda)
V. helyezett: Szakács Vivien Priszcilla (Döm-
södi úti Sziv. Óvoda)
VI. helyezett: Cinege Laura (Ifjúság úti Sziv.
Óvoda)
Különdíj: Szabó Lilla (Ifjúság úti Sziv. Óvo-
da),Kiss Tímea (Vörösmarty úti Sziv. Óvoda),
Kiss Réka Vivien (Iskola úti Sziv. Óvoda),
Samu Dóra (Ifjúság úti Sziv. Óvoda), Békés
Balázs (Vörösmarty úti Sziv. Óvoda)
Kreatív Különdíj: Sztojka Angelina (Iskola
úti Sziv. Óvoda)
Szeretnék köszönetet mondani a ráckevei

Szivárvány Óvoda minden tagintézményének,
óvodapedagógusának és azoknak a szülõknek,
akik segítették a gyerekek munkáját, megis-
mertették õket új mesékkel és fejlesztették
kézügyességüket! Ennek köszönhetõen egy
színvonalas, igényes rajzpályázatot zártunk!
Jövõre is várjuk a lelkes rajzolókat!

BarbulszkaGabriella
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Dr. Miskei Antal: Ráckevei okmánytár
Könyvbemutató � május 29.

Május 29-én, péntek délután került sor az
Árpád Múzeumban a korábban újságunkban is
elõre beharangozott Ráckevei okmánytár c.
kiadvány könyvbemutatójára, amely óriási si-
kert aratott a ráckeveiek körében. Ismét szûknek
bizonyultak a múzeum termei, mert annyian el-
jöttek, hogy láthassák, sõt hazavihessék királyi
okleveleinket és iratainkat tartalmazó
kiadványunkat és dedikáltathassák a
szerzõvel, fordítóval, Dr. Miskei Antal
történészünkkel.
A Nemzeti Kulturális Alap Igazgató-

ságától elnyert pályázati támogatással és
Ráckeve Város Önkormányzatának a
múzeum költségvetéséhez nyújtott segít-
ségével 2015-ben nagy megelégedé-
sünkre végre ismét megjelenhetett mú-
zeumi sorozatunkban, a �Ráckevei Mú-
zeumiFüzetek�7. számában, ezaz újabb
kötet, amely a népes érdeklõdés is bi-
zonyította hiánypótlómûnek ígérkezik.
Azért erre az évre terveztük a könyv

megjelenését, mert azt gondoltuk, hogy
a város történelmi értékeit gyûjtõ és õrzõ mú-
zeum számára illik ezt egy nagyon jelentõs év-
fordulóhoz kötni, amelyhez az idén el is érkez-
tünk:Ráckeve város 575 éves születésnapjához.
Amint azt tudjuk, éppen 575 éve, 1440-ben az

al-dunai Keve városából II. Murád török szultán
elöl menekülõ, királyi kiváltságleveleiket ma-
gukkal hozó és azokat érvényesítõ �kevei rácok�

megtelepedtek itt aKis-Duna partján, az egykori
Ábrahámtelkén, és megalapították második
szabad királyi városukat, lehetõség szerint át-
mentve az elsõ minden kiváltságát és szabadal-
mát. Ahogyan Dr. Miskei Antal elõadásában is
elmondta, a gabonaszállító hajókon, �burcsel-
lákon� menekülõ keveiek Péter bíró vezetésével

magukkal hozták összes szabad királyi városi
kiváltságaikat biztosító okleveleiket, amelyeket
most végremi is kézbe vehetünk, olvashatunk és
feltehetjük otthon könyvespolcunk legértéke-
sebb helyére, mert számunkra ez a könyv
tartalmazza a közös múltunkat, közös értékein-
ket.
Vereckei Zoltán alpolgármester a könyvbe-

mutatón köszöntõjében elmondta, hogy bele
sem tudunk gondolni, mennyi fájdalom és szen-
vedés vezethette ide a szerb telepeseket.
Nagy megtiszteltetés és öröm volt számunk-

ra, hogy rendezvényünket jelenlétével megtisz-
telte, sõt támogatta Alexov Lyubomir, aMagyar
Országgyûlés Szerb Nemzetiségi Szószólója,

aki korábban Lórév község polgármes-
tereként már évtizedek óta baráti kap-
csolatot ápol amúzeummal, ésmost õ is
hálával és meleg szavakkal köszöntötte
a könyv születését, a magyarországi
szerb nemzetiségek nevében. Basits
Branka, a Liszt Ferenc Zeneakadémia
végzõs énekesnõje tette csodálatos
hangjával teljessé ezt a délutánt, magyar
és szerb népdalokat énekelve.
Estébe hajlott már az idõ, amikor az

érdeklõdõ, lelkes ráckevei polgárok las-
san hazasétáltak értékes kiadványunk-
kal a kezükben, amellyel reméljük nagy
örömet szereztünk, hiszen sok-sok érde-
kes információt tudhatnakmegRáckeve

születésérõl majd a könyv lapjairól böngészve
immár a középkori latin nyelv tudását nem bíró
lokálpatrióta barátaink és jómagunk is.
Büszkék vagyunk Ráckevei okmánytárunkra,

amely a kezdete ennek a városnak, ezt õrizzük
és vigyázzunk Ráckeve értékeire ma és a jövõ-
ben is!

Szöveg, fotó: Jáki Réka
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Színházban jártunk május 17-én Ráckevén.
Így nagy betûkkel: Színházban. Szándékosan
nem azt írom le, hogy az Ács Károly Mûvelõ-
désiHáz nagytermében színházi elõadáson vol-
tunk, mert ez az este valódi színházi élményt
nyújtott számunkra. A Jászai-díjas Vándor Éva
Willy Russel: Shirley Valentine címû lírai ko-
médiáját adta elõmonodráma formájában.
A Shirley Valentine az 1988-as londoni õs-

bemutató óta bejárta a világot, talán többen lát-
ták már színdarabban, vagy éppen amerikai
filmváltozatát ismerik. Ahogyan Vándor Éva
tele energiával, humorral és szívbemarkoló ter-
mészetességgel megformálta ezt a 47 éves an-
gol háziasszonyt szorongásaival, vívódásaival,
vágyaival, az óriási erõvel hatott a nézõkre, leg-
inkább ránk, nõkre, asszonyokra�
Olyan igazi, nagyszerû színházi este volt,

amiben ritkán van részünk itt Ráckevén külö-
nösen, de még a budapesti nagy színházakban
sem sûrûn. Én személy szerint láttammár a fil-
met is, de összehasonlíthatatlanul nagyobb ha-
tással volt rám ez a 2 óra, amit Vándor Évától
kaptam. A film kellemes volt és szórakoztató,
ez az este viszont színesebb és gazdagabb gon-
dolatokat és érzéseket csalt elõ öntudatlanul is
belõlünk, nézõkbõl.
A történet végtelenül hétköznapi, már-már

banális:Mrs. Bradshaw, született ShirleyValen-
tine hétköznapi háziasszony, feleség és anya,
egészen hétköznapi problémákkal, és unalmas,
egysíkú élettel, amelyen ha akarna sem biztos,
hogy tudna változtatni. Évtizedek ótamár csak a
konyhai falnak beszél.Mert ha a férjéhez szólna,
az is olyan, mintha a falnak beszélne. Ezért in-
kább az igazi falat választja. Már-már lemond
minden változásról, amikor egy váratlan görög-
országi nyaralás kibillenti mindennapjaiból, és
alaposan felforgatja az életét.
Shirley valójában bevallja magának és a né-

zõnek is, hogy nem csak a férjét unja évek óta,
hanem ezt az egész életet, amit él. Rádöbben,
hogy felnevelte gyermekeit, akik élik az életü-
ket, Joe-val minden napja ugyanúgy telik, és
hogy igazából nem csinál semmit. Amikor le-

hetõsége nyílik rá, hogy elfogadja barátnõje
Görögországba szóló meghívását, hetekig ví-
vódik, mire végre meghozza a döntését: el-
megy�aztán soha nem tér haza onnan�
Vándor Éva alakításában kibontakozik elõt-

tünk egy életteli nõ alakja, akiben akár sajátma-
gunkra is ismerhetünk, akivel átélhetjük saját
magunk útkeresését, vele együtt õszinte vallo-
mást tehetünk legalábbúgyönmagunk számára,
mint ahogyan Shirleyt megformálva a színész-
nõ teszi a nézõ számára. A darab végére rádöb-

benünk, hogy nem csak Shirley, hanem mi is
magunkra találhatunk, újra életre kelhetünk�
VándorÉva hihetetlen természetességével telje-
sen bevon minket ebbe a világba, lehullnak a
gátlásaink, és sokszormár nem is igazán tudjuk,
hogy a finom humortól vagy a torokszorító szo-
morúságtól telikmeg könnyel a szemünk.
Vándor Éva alakítása fergeteges: hol öniró-

nikus, hol cinikus, majd érzékeny, aztán elve-
szett, közben sugározza minden mozdulatából,
mimikájából, hangjából a reményt, a vágyat, a
kívülrõl és belülrõl szemlélés különbözõ válto-
zatait, miközben minden apró poént felépít és
kidolgoz, de az biztos, hogy végig fent tudja
tartani az érdeklõdésünket és a figyelmünket.
Talán ki merem jelenteni, hogy bár a hatás-

hoz kellett a jó téma, a jó szöveg és humor a

szerzõ részérõl, de leginkább Vándor Éva tehet
róla�Megkockáztatom, hogy nem véletlen az
sem, ahogyan a színésznõ így tud a szerepével
azonosulni: hogy elhisszük neki, Õ Shirley
Valentine. Valószínû, hogy hasonló érzések,
gondolatokmár az õ fejében, szívében és lelké-
ben is kavarogtak, ahogyan a világ talán majd
minden középkorú nõjében, asszonyában is.
Hiszen még a legszerencsésebbeket is meg-
legyinti olykor-olykor ehhez fogható érzés:
mindent otthagyni és új életet kezdeni. Meg-
keresni régi énünket és mai igazibb önmagun-
kat.Hányan és hányszor gondolhattakmár arra,
hogy ki kellene lépni a háztartás és a házasság
monotóniájából, a megunt hétköznapokból, és
elfutni messzire� a szerencsésebbek akár csak
egy nyaralás erejéig, vagy van, aki végletekben
gondolkozva vágyik el egymásik életbe, világ-
ba�
Szívbõl ajánlanám azoknak, akik nem jöttek

el, hogy keressék a budapesti színházak elõadá-
sai közöttVándor Éva: Shirley Valentine alakí-
tását, mert egyszer látni kell Nõnek és Férfinak
egyaránt! Mindegy, hogy házas vagy nem há-
zas valaki. Ha házasságban él, azért, aki még
nem, vagy már nem házas� annak épp azért.
Mert nagyon sok férfi és nõ, házastárs él így
egymásmellett, mint az idegenek, akik az évek
során elfelejtik, miért szerettek egymásba�
Vándor Éva elõadásától azt hiszem önbizalmat
kaptunk, mert a végkicsengés biztató és önbi-
zalom-erõsítõ: merjünk élni, merjünk önma-
gunk lenni, mindegy hány évesek is vagyunk!
Azt hiszem, hogy a színikritikusoktól elvett ki-
fejezéssel élhetek: az üzenet nekünk átjött.
Igaz, telt ház ugyan nem volt, de elég sokan

azért megtöltöttük amûvelõdési ház széksorait,
és reméljük, hogy még lesz részünk ilyen kivá-
ló minõségû színházi elõadásban itt Ráckevén,
és talán többen kedvet kapnak ahhoz, hogy uta-
zás nélkül valódi színházi élményben lehessen
részünk. Köszönjük az élményt, ezt a szép és
érzéseket, gondolatokat ébresztõ estét Vándor
Évának és a szervezõknek!

Jáki Réka

Színház Ráckevén � Shirley Valentine �Vándor Éva

Köszönet
Hálatelt szívvel formálom leírt mondatokká

emlékeim tárházából a közelmúlt feledhetetlen
eseményét, minden kedves olvasóval tudathas-
sam. Az a nagy megtiszteltetés érte települé-
sünket, hogy a Katolikus Kör meghívását elfo-
gadva, 2015.május 19-énDr. BeerMiklós váci
megyéspüspök elõadást tartott a plébánia elõ-
adótermében.
Elõadásának címe: Irgalmasság gondolatai

Ferenc pápamegnyilatkozásaiban.

Az elõadó mindenki számára érthetõ és
emészthetõ stílusban közölte gondolatait.
Lélegzet-visszafojtva fogadtuk és raktároztuk
el minden mondatát. Felelõsségem tudatában
közölhetem, üres lelki tarisznyával senki sem
tért haza otthonába. Kortól és felekezeti hova-
tartozástól függetlenül mindenki csak gazda-
godott az alatt a szinte �gyorsvonati sebesség-
gel� száguldó bõ egyórányi idõ alatt.

Õszinte köszönetemet nyilvánítom ki min-
den hallgató résztvevõ felé fenntartások nélkül,

akár ráckevei, akár a szomszéd települések la-
kóiként (Szigetbecse, Szigetszentmárton, Szi-
getújfalu) tiszteltek meg jelenlétükkel bennün-
ket.
Kihagyhatatlanul köszönetemet fejezem ki

az elõadáson résztvevõ református keresztény
testvéreinknek is azért, hogy jelenlétükkel
megtiszteltek õk is bennünket.

Fenntartások nélküli õszinte tisztelettel:

Beliczay József
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A sorsolás ismeretében kemény idõszak várt a
Ráckevére a következõ szakaszban, bár az esemé-
nyek ismeretében elmondhatjuk, hogy jóval több is
kijöhetett volna ebbõl az idõszakból. Mindenesetre
a Bugyi vendégjátékára vártunk a 24. fordulóban.

Ráckeve�Bugyi 2:4 (2:4)
Ráckeve: Zelei, Szász Sz., NagyM., Krizsik G.,

Nagy G., Erdõs, Salamon, Moharos P., Bonhardt,
Szabó I., Cserna G. Csere: Palicz Á. (k), Márkus
Zs., Szarka Á., Lipcsei. Góllövõ: Cserna G. 2.
Edzõ: Pirisi Sándor.

Elsõsorban Gyurcsányi hiánya következtében
érdekes összeállítású védõsorral kezdtük a mérkõ-
zést, mégpedig jól. A 6. percben Krizsik G. remek
átadásából Cserna G. kilépett, és máris 1:0-át mu-
tatott az eredményjelzõ. Közvetlen ezután Szabó I.
megmozdulása borzolta a kedélyeket. A 11. perc-
ben hatalmas helyezkedési hiba miatt egyenlített a
Bugyi (1:1). A 20. percben Erdõs, Szabó I. majd
Cserna G. volt a labda útja, és ismét vezettünk
(2:1). A 28. percben elaludtak a védõink, és ismét
egyenlõ lett az állás (2:2). A 36. percben potya ízû
góllal már a vendégeknél volt az elõny (2:3). A 29.
percben gyermeteg helyezkedési hibát követõen
már 2:4 volt az eredmény. A második félidõben
leült a mérkõzés, hiszen a vendégeknek nem volt
sürgõs, a Keve pedig mit sem tudott kezdeni med-
dõ mezõnyfölényével. A 70. percben Márkus Zs.
próbálkozását szögletre mentette a vendégek háló-
õre. A záró szakaszban Krizsik G., Cserna G., és
Erdõs próbálkozott, de az eredmény már nem vál-
tozott. A Ráckeve a kényszerbõl összeállított vé-
dõsor nem megfelelõ teljesítménye miatt veszített
elsõsorban, de a kétszeri vezetés lélektani elõnyét
sem tudta kihasználni. A tabellát vezetõ Halász-
telek vendégei voltunk a következõ hétvégén.

Halásztelek�Ráckeve 3:1 (0:0)
Ráckeve: Zelei, Szász Sz., Szarka Á., Nagy M.,

Csapó B., Krizsik G., Lipcsei, Márkus Zs., Erdõs,
Salamon, Szabó I., Cserna G. Csere: Palicz Á. (k),
Nagy G., Moharos P., Gyurcsányi, Pirisi D. Edzõ:
Pirisi Sándor.

A védõsor összeállításamost sem volt a legideá-
lisabb, hiszen Gyurcsányi bár jelen volt, nem tudta
vállalni a kezdõ csapatban történõ jelölést. Ennek
ellenére az elsõ játékrészben a védelem, élén Zelei
kapussal, hatékonyan védte a kevei hálót. A haza-
iak fölényben játszottak ugyan, de csak szögletekig
jutottak el. A 45. percben Nagy M. távoli kísérlete
mentmellé. Amásodik félidõben aRáckeve �bent-
maradt az öltözõben�. A 49. percben védelmi kiha-
gyásainkat kihasználva már 3:0-ra vezetett a lista-
vezetõ. A 78. percben Salamon remek szabadrúgás
gólja jelentette a vigaszt (3:1). A 83. percben a ha-
zaiak a kapufát találták telibe. A Ráckeve nagyon
ráfizetett a második félidõ elején bekövetkezett,
mintegy 4 perces rövidzárlatért, bár a hazaiak fizi-
kailag is fölényben voltak. Olyan mérkõzés követ-
kezett, amelyet mi megnyerhetõnek tartottunk, és
mint kiderült igazunk is lett.

Hernád�Ráckeve 0:4 (0:1)
Ráckeve: Zelei, Nagy M., Gyurcsányi, Csapó

B., NagyG., Lipcsei,Márkus Zs., Erdõs, Salamon,
Cserna G., Szabó I. Csere: Moharos P., Krizsik G.,
Pirisi D. Góllövõk: Cserna G., Gyurcsányi,

Moharos P., Erdõs 11-esbõl. Edzõ: Pirisi Sándor.
A 7. percben ránk ijesztett a hazai csapat, egy ki-

pattanó után elért kapufával. A 14., majd a 15.
percben Salamon és Cserna G. veszélyeztetett. A
22. percben Csapó B. távoli lövését védte a hazai
portás. A 26. percben Cserna G. ziccerben a kapu-
fát találta el. A 27. percben Cserna G. labdáját
Szabó I. lõtte középre, a hazai kapus azonban hárí-
tani tudott, majd kis idõ elteltével Salamon
szabadrúgását is védeni tudta. A 43. percbenCserna
G. egyéni akcióból volt eredményes (0:1). A
második félidõ hullámzó mezõnyjátékkal indult, de
Zeleinek azért kétszer is hárítania kellett.A61. perc-
ben kissé megnyugodhattunk, hiszen Gyurcsányi
szöglet után elért találatamár a 0:2-t jelentette.A67.
perc környékén Erdõs, Szabó I., majd Cserna G.
lehetõsége tarkította az események sorát.A78. perc-
ben ismét Zelei volt munkában. A 83. percben
MoharosP. szemfüles gólt szerzett (0:3).A89. perc-
ben Cserna G. buktatásáért megítélt büntetõt Erdõs
váltotta gólra (0:4). Az eredmény magabiztos kevei
sikert sejtet, de azért voltak a mérkõzésnek kritikus
szakaszai is. A Hernádot nem csak a mérkõzés
közben elindult heves jégesõ verte ezen a mérkõ-
zésen. Az õsi riválishoz, Pereghez látogattunk a
következõ fordulóban, és ez már sorrendben a har-
madik idegenbelimérkõzésünk volt.

Pereg�Ráckeve 3:1 (2:1)
Ráckeve: Zelei, SzarkaÁ.,CsapóB.,KrizsikG.,

Nagy M., Erdõs, Gyurcsányi, Márkus Zs., Sala-
mon, Szabó I. Cserna G. Csere: Kudar Á., Orova
L., Emõdi, Pirisi D. Nagy G. Góllövõ: Cserna G.
Edzõ: Pirisi Sándor.

Jobban kezdtek a hazaiak, és ezt az 5. percben
elért kapufájuk is jelezte. A 6. percben komoly vé-
delmi hiba nyomán már 1:0-ra vezetett a Pereg. A
14. percben Szabó I. nem jó döntést hozott. A 17.
percben Zelei védésének tapsolhattunk. A 20. perc-
ben hazai lehetõség maradt ki, bár ennek kialakulá-
sát lesállás elõzte meg. A 28. percben Szabó I. lab-
dáját Erdõs fölé lõtte. Még ugyanebben a percben
ritkán látható helyezkedési hibát követõen,már 2:0-
át mutatott az eredményjelzõ. A 30. percben Sala-
mon remek szabadrúgását bravúrral hárította a ha-
zai kapus. A félidõ végéhez közeledve a Keve át-
vette az irányítást, és több ígéretes kezdeményezés
is jelezte a Ráckeve �feltámadását�. A második já-
tékrészre egy olyan Ráckeve érkezett, amelyik a
szünetben rendezte sorai, és szerkezeti változáson is
átment. Már az 50. percben eredménye is lett a vál-
tozásnak, hiszenCsapóB. remek átadásával Cserna
G. kilépett, és máris 2:1-re módosult az eredmény.
A Ráckeve egyértelmûen rákényszerítette akaratát
a Peregre, melyet Krizsik G. és Erdõs kapufája,
valamint Szabó I. és Szarka Á. nagy lehetõsége is
jelzett.Mindezek azonban sajnos nemhoztak újabb
gólokat, és ahogy ez lenni szokott két gyermeteg
hibát követõen, a Pereg olyan gólt szerzett, amilyet
grundon is ritkán látni (3:1). Megjegyzem, ha a
pályamunkás vastagabbra meszeli a gólvonalat
talán be sem csorog a labda. A Ráckeve második
félidei játékával rászolgált volna legalább az egyik
bajnoki pontra, és joggal mondható, hogy bal-
szerencsés vereséget szenvedett. A Taksony II.-t
vártuk a következõ fordulóban, és ismét felforgatott

összeállításban voltunk kénytelenek pályára lépni.
Ráckeve�Taksony II. 1:4 (1:1)
Ráckeve: Lindner P., Nagy M., Szarka Á.,

Krizsik G., Nagy G., Salamon, Erdõs, Csapó B.,
Márkus Zs., Cserna G., Szabó I. Csere: Moharos
P., Lipcsei., Pirisi D. Góllövõ: Salamon. Edzõ:
Pirisi Sándor.

A 4. percben Szabó I. pontatlan középreadása
borzolta a kedélyeket. Váltakozó mezõnyjátékkal
teltek a következõ percek, melyet Nagy M. távoli
kísérlete színesített. A 12. percben kapitális védel-
mi hibát követõen vezetést szereztek a vendégek
(0:1). Szabó I. rossz beadásán halt el a kevei akció,
majd Lindner védett nem kis bravúrral egy vendég
szabadrúgást. A 17. percben Salamon jó labdája
után nyílt lehetõségCsenaG. elõtt, sajnos nem szü-
letett belõle gól. A 21. percben viszont már egyen-
lítettünk. Egy oldalról megítélt szabadrúgást Sala-
mon mesterien csavart a rövid felsõbe (1:1). Kri-
zsik G. fölé lövése okozott izgalmat, majd Szabó I.
beadása ismét nemvolt sikeres. A 31. percben ven-
dég szögletet követõen Márkus Zs. blokkolt egy
életerõs kapura lövést. A második félidõt Cserna
G. helyzete vezette be, majd nem sokkal késõbb
Nagy M.-et második sárga lapja után kiállította a
játékvezetõ, amelyet elsõsorban saját maga idézett
elõ, rossz döntése következtében. Még szinte le
sem ért a kiállított játékos, máris 1:2-re módosult
az eredmény. A 67. percben ismét Lindner bravúr-
jának tapsolhattunk. Nem bírtuk ki az emberhát-
rányt, és 2 újabb taksonyi találattal el is dõlt a mér-
kõzés sorsa.A76. percben újabbLindner védésnek
tapsolhattunk, majd Cserna G. elhibázott ziccere
miatt bosszankodtunk. A hátralévõ percekben
Lindner még kétszer is bizonyította képességeit. A
Keve szó szerint saját magát verte meg, mert a
hiányzókon kívül még saját fegyelmezetlensége
következtében emberhátrányba is került, és ezt a
vendégek könyörtelenül ki is használták.

AzU21-esek mérkõzéseirõl
Ráckeve�Tárnok 3:0 (0:0)
Ráckeve: Lindner P., Szabó R., Jónás L., Szarka

Á., Kudar Á., Szász Sz., Orova, Papp K., Moharos
P., Váraljai, HunyadiD.Csere. PaliczÁ. (k), Szûcs
Á., Szanyó L. Góllövõk: Papp K., Moharos P.,
Orova. Edzõ: Csordás Gábor.

Magabiztos gyõzelmet arattunk, és úgy tûnt,
hogymeglett az elveszett góllövõ cipõ is.

Százhalombatta�Ráckeve 4:4 (3:3)
Ráckeve: Lindner P., Szabó R., Szûcs Á., Orova,

Dulcz A., Laki M., Jónás L., Kudar Á., Drozd D.,
SzanyóL.,Váraljai.Csere:KalapácsP.,PostaG.Gól-
lövõk:DrozdD.3,DulczA.Edzõ:CsordásGábor.

A7NBII-es játékossal kiállóBatta ellen komoly
gyõzelmi esélyeink voltak.

Ráckeve�Sóskút 1:2 (0:1)
Ráckeve:LindnerP.,KudarÁ., SzabóR., Szarka

Á., Jónás L., Szûcs Á., Orova, Szanyó L., Moharos
P., Váraljai, Hunyadi D. Csere: Kalapács P., Laki
M.Góllövõ:Kalapács P. Edzõ: CsordásGábor.

A szekérderéknyi gólhelyzetet elhibázó Rácke-
ve lehangoló vereséget szenvedett a cseppet sem
acélos ellenfelétõl.
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Nem csak jégesõ verte a Hernádot
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Alsónémedi�Ráckeve 5:1 (2:0)
Ráckeve: Lindner P., Márkus L., Szarka Á.,

Kudar Á., Szabó R., Orova, Szanyó L., Szûcs Á.,
Moharos P., Váraljai, Dulcz A. Csere: Jónás L.,
Drozd D., Kalapács P., Laki M. Góllövõ: Váraljai.
Edzõ: Csordás Gábor.

A minõsíthetetlenül bíráskodó játékvezetõ 4 ha-
zai gólban is benne volt.

Ráckeve�FTC 10:0 (3:0)
Ráckeve: Lindner P., Szabó R., Posta G., Drozd

B., Kudar Á., Orova, Szûcs Á., Kalapács P., Drozd
D., Hunyadi D., Dulcz A. Csere: Laki M. Gól-
lövõk: DulczA. 7, Hunyadi D., Kalapács P., Szabó
R. Edzõ: Csordás Gábor.

Az eredmény önmagáért beszél, mint ahogy
Dulcz A. 7 gólja is.

U18-asok mérkõzéseirõl
Ócsa�Ráckeve 1:21 (1:9)
Ráckeve: Palicz Á., Drozd B., Szabó R., Posta

G., Balogh R., Csizmazia Cs., Drozd D., Horváth
A., Surányi P., Kalapács P.,DulczA.Csere: Szakál
(k). Góllövõk:DrozdD.,DulczA.,HorváthA. 5-5,
Kalapács P. 3, DrozdB., Surányi P., Csizmazia Cs.
Edzõ: Losits János.

ARáckeve az U 18-as csapatának fennállása óta
nem gyõzött ilyen különbséggel. Azért is értékes,
mert idegenben született.

Ráckeve�Törökbálint 1:1 (1:0)
Ráckeve: Palicz Á., Drozd B., Szabó R., Béres

M., Posta G., Drozd D., Csimazia Cs., Szanyó L.,
Surányi P., Kalapács P., Dulcz A. Csere: Vizeli Z.,
Áj D., Szeker D., Balogh R. Góllövõ: Dulcz A.
Edzõ: Losits János.

Sokkal több volt a mérkõzésben, mint amit a
végeredmény mutat. A Ráckeve �agyon nyert�
mérkõzést adott döntetlenre, legalább is a gólhely-
zetek tekintetében.

Dabas-Gyón�Ráckeve 1:2 (0:1)
Ráckeve: Palicz Á., Drozd B., Méres M., Feith

T., Horváth A., Áj D., Csimazia Cs., Drozd D.,
Surányi P., Vizeli Z., Dulcz A. Csere: Szeker D.,
Balogh R., Borbély B. Góllövõk: Drozd D., Dulcz
A. Edzõ: Losits János.

Felejthetõ játékkal értékes gyõzelmet arattunk,
hiszen idegenbenminden gyõzelem értékes.

Ráckeve�Dömsöd 13:1 (5:1)
Ráckeve: Palicz Á., Drozd B., Posta G., Szabó

R., Horváth A., Áj D., Csimazia Cs., Drozd D.,
Surányi P., Szanyó L., Dulcz A. Csere: Szakál (k),
Vizeli Z., Kalapács P., Béres M., Szeker D., Bor-
bély B. Góllövõk: Dulcz A. 6, Szanyó L. 2, Szabó
R., CsizmaziaCs., Vizeli Z., DrozdD., Kalapács P.
Edzõ: Losits János.

A száz sebbõl vérzõ Dömsöd ellen ilyen arány-
ban is megérdemelten nyert a Keve.

Taksony�Ráckeve 5:2 (2:1)
Ráckeve: Szakál (k), Drozd B., BéresM., Szabó

R., Posta G., Szanyó L., Áj D., Csizmazia Cs.,
Surányi P., Vizeli Z., Drozd D. Csere: Kalapács P.,
Borbély B. Góllövõk: Vizeli Z., Csizmazia Cs.
Edzõ: Losits János.

Komoly egyéni hibákat követõen veszített a
bajnok otthonában a Ráckeve. Azért 3:2-nél nem
volt ilyen egyértelmû a helyzet. Amérkõzéshez kis
túlzással vízi jártasságit is mellékelni kellett volna.

Losist János
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IIVV.. BBuuddaajjeennõõ KKeemmppoo KKuuppaa
A IV. Budajenõ Kempo Kupa 2015. május

23-án került megrendezésre, ahova a Ráckevei
Kick-box SE sportolói is meghívást kaptak.
Szívesen teszünk eleget a társ sportágak ver-
senymeghívásainak, ahol sportolóink verseny-
rutinra tehetnek szert.

Tizenkilenc egyesület mintegy nyolcvan
sportolója érkezett a verseny helyszínére, ahol
négy kategóriában mérték össze a tudásukat a
résztvevõk: semi contact, chicare kurabe, sub-
mission és full contact B számokban. A szín-
vonalas rendezvényen izgalmas, sportszerû
mérkõzéseknek lehettünk tanúi, melyeken a
Ráckevei Kick-box SE színeiben induló
sportolók is szép eredményeket értek el.

Miklósi Olivér semi contact I. helyezett,
Mózes Bence full contact II. helyezett,
FeiglMáté semi contact II. helyezett,
CsordásAmanda semi contact II. helyezett.
Gratulálunk a szép eredményekhez!

Kovács Attila
edzõ

ÚÚjjaabbbb eerreeddmméénnyyeekk aazz
eerrõõeemmeellééssbbeenn

2015. május 17-én került megrendezésre
Szerencsen a WPC Magyar Bajnokság, melyen
Baranyai József ismételten kiválóan szerepelt!
Master�s IV. kategóriában 75 kg-os súly-

csoportban elsõ helyezést ért el. Gratulálunk
Neki és további sikeres versenyzést kívánunk!
Változatlanul nagyon büszkék vagyunk rá!

Baranyai Anikó

Hozza el bármilyen típusú hallókészülékét
2015. 06. 16-17-én 8-14 óráig

a SZAKORVOSI RENDELÕINTÉZET
FÜL-ORR-GÉGÉSZETI-AUDIOLÓGIAI
rendelésére, ahol ingyenesen átvizsgáljuk, a

helyszínenmegjavítjuk, hallását megvizsgáljuk.

Nagy Tamással beszélgetünk, aki egy eddig
szokatlan, egyedülálló kezdeményezést hozott
el Ráckevére.
Mi is ennek a kezdeményezésnek a lényege?
�Mi egy hallással foglalkozó nagykereskedõ

cég vagyunk.
Hallássérült embertársainknak szeretnénk se-

gíteni, hallókészülékük számítógépes beállításá-
val, javításával, tanácsadással, hogy ezeket a
gyógyászati segédeszközöket még hatékonyab-
ban tudják használni. Ha kisebb hibák, karban-
tartási problémák miatt nem mûködnek jól ezek
a drága készülékek, és a fiók mélyén pihennek, a
rehabilitáció nem éri el a célját. Ezen szeretnénk
változtatni országos kampányunk keretében in-
gyenes lehetõséget ajánlunk fel a Ráckevei Szak-
rendelõ Vonzáskörzetébe tartozó minden la-
kosnak.
Egy 25 éves tapasztalattal bíró szakember se-

gítségével 2 napig 2015. június 16-17-én 8 órá-

tól 14 óráig minden szerviz és beállítási problé-
mátmegpróbál elhárítani az ott dolgozómunka-
társakkal együtt.
Csak az alkatrészt kell kifizetni, semmilyen

rejtett költség nemmerül fel, csak egy köszönöm
és egymosoly ami fizetségünk.
Ez elég hihetetlennek hangzik???
Lehet, de mégis igaz.�
A Ráckevén 25 éve mûködõ Audiológiai

Rendelés és Hallásközpont Dr. Marisch Ilona és
professzionális csapata segítségével már sokat
tett a hallássérült embertársainkmegsegítésére.
Van valami apropója, hogy mért most tartják

ezt a rendezvényt?
�A tökéletes hallás egész évben fontos, így

bármikor is tartjuk, csak jó idõpont lehet.�
Végül, mégmit kell tudni errõl a rendezvény-

rõl?
Javaslom, mindenki telefonon jelentkezzen

be 24-523-399 számon, hogy ne kelljen sokat
várnia.
2015. június 16-17-én 8-14 óra között. Rácke-

vei szakorvosi RI: II. emelet fül-orr-gégészet-
audiológia.
Mindenkit szeretettel várunk.

Dr.Marisch Ilona
fül-orr-gégész és audiológus fõorvos

IInnggyyeenneess hhaallllóókkéésszzüülléékk ááttvviizzssggáállááss ééss hheellyysszzíínnii jjaavvííttááss
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Pályázati felhívás
APestMegyei Rendõr-fõkapitányság

pályázatot hirdet a középfokú köznevelési
intézmények elsõ,második vagy harmadik

évfolyamán tanuló roma származású
fiatalok tanulmányai eredményes

befejezésének elõsegítésére és a rendõri pálya
választásának ösztönzésére

a 2015/2016. tanévre
Pályázati feltételek
Pályázatot azok a roma származású fiatalok

nyújthatnak be, akik középfokú köznevelési
intézmények nappali tagozatán elsõ, második
vagy harmadik évfolyamán tanulnak, évismét-
lésre semmilyen tantárgyból nem kötelezettek,
és a pályázat benyújtásának évében elért, év végi
tanulmányi átlageredményük legalább 3,00. A
pályázónak a fentiek mellett a pályázat benyúj-
tásakor az alábbi feltételeknek kell eleget tennie:
a) magyar állampolgárság;
b) magyarországi lakóhely;
c) büntetlen elõélet;
d) valamely rendészeti szakközépiskolába vagy
a Nemzeti Közszolgálati Egyetem Rendé-
szettudományi Karára való, a középfokú köz-
nevelési intézmény elvégzését követõ jelent-
kezés, a hivatásos szolgálati jogviszony léte-
sítéséhez szükséges tanulmányi és vizsgakö-
telezettségek teljesítésének, valamint ezt kö-
vetõen a hivatásos szolgálati jogviszony léte-
sítésének vállalása;

e) szakiskolai tanulók esetében az érettségimeg-
szerzésének, és a tanulmányok ennek megfe-
lelõ � a szakiskolai tanulmányok befejezését
követõ tanévben történõ � folytatásának vál-
lalása;

f) kifogástalan életvitel és jó hírnév a pályázó
vonatkozásában; a pályázó hozzátartozóinak
és a vele egy háztartásban élõknek az életvi-
tele a szolgálat törvényes és befolyástól men-
tes ellátását nem veszélyezteti;

g) egészségi, pszichikai és fizikai alkalmasság,
az alkalmasság pályázat elbírálása során tör-
ténõ, valamint a támogatás idõtartama alatti
megállapításához szükséges vizsgálatok írás-
ban történõ vállalása;

h) írásbeli hozzájárulás a pályázat benyújtása so-
rán az ORFK rendelkezésére bocsátott sze-
mélyes � köztük különleges � adatoknak a ci-
gány származású fiatalok rendõrré válásának
elõsegítése érdekében a Rendõrség által biz-
tosított támogatási rendszer létrehozásáról,
valamint a rendõri szervek ezzel kapcsolatos
feladatairól szólóORFKutasításban foglaltak
szerinti kezeléséhez, valamint ahhoz, hogy e
követelményeknek való megfelelés megálla-
pítása érdekében a pályázó lakó- és családi
körülményeit, továbbá a korábbi büntetéseire
vonatkozó adatokat elõzetesen, és a támoga-
tási szerzõdés hatályának tartama alatt a
Rendõrség bármikormegvizsgálhatja;

i) írásbeli nyilatkozat roma származásról.
A támogatás formája, mértéke
Apályázatot elnyerõk számára a támogatást a

rendõr-fõkapitányságok biztosítják saját költ-
ségvetésük terhére, a középfokú köznevelési in-
tézményben folytatott tanulmányok hátralévõ
idejére az alábbiak szerint:
a) számla vagy egyéb igazolás alapján a diákott-
honi vagy kollégiumi szállásköltség, és a
menzai ellátás költségeinek teljes körû téríté-
sével;

b) tanévenként � számla alapján, személyenként
legfeljebb 25 000 forint értékben � ruházko-
dási segéllyel;

c) tanszersegéllyel (a tankönyvek költségeinek
számla alapján történõ, teljes mértékû téríté-
sével, az egyéb taneszközök esetében pedig �
ugyancsak számla alapján � tanévenként és
személyenként legfeljebb 4500 Forint érték-
határig);

d) az elõzõ félév végi tanulmányi eredmény
függvényében a tanév alatt, havi rendszeres-
séggel folyósított pénzbeli juttatással:

da) 3,00-3,50 tanulmányi átlag esetén nettó
2000 Forint/hónap;

db) 3,51-4,00 tanulmányi átlag esetén nettó
3000 Forint/hónap;

dc) 4,01-4,50 tanulmányi átlag esetén nettó
4000 Forint/hónap;

dd) 4,51-5,00 tanulmányi átlag esetén nettó
5000 Forint/hónap összegben;

e) kitûnõ tanulmányi átlag esetén egy szakmai
nap eltöltésére nyílik lehetõség valamely, te-
rületileg illetékes rendészeti szakközépisko-
lában.
Egyéb tudnivalók
A pályázatot 2015. július 31-ig kell a Pest

Megyei Rendõr-fõkapitányság vezetõjének
megküldeni.
A pályázat mellékleteként kell benyújtani:

� a magyar állampolgárság, a magyarországi
lakóhely, és a büntetlen elõélet igazolására
szolgáló dokumentumokat (személyazonosí-
tásra szolgáló okmány másolata, lakcímet iga-
zoló hatósági igazolvány másolata, érvényes
hatósági erkölcsi bizonyítvány);

� a pályázó egészségügyi alkalmasságával kap-
csolatos háziorvosi véleményt;

� a Rendõrség által végzendõ alkalmassági vizs-
gálatokhoz való írásbeli hozzájárulást;

� a személyes adatok kezeléséhez történõ írásbe-
li hozzájárulást;

� írásbeli nyilatkozatot roma származásról;
� a tanulói jogviszony és a tanulmányi átlagered-
mény igazolására szolgáló dokumentumokat
(a tanulói jogviszony fennállásáról, a közneve-
lési intézmény által kiállított igazolás, a bizo-
nyítványmásolata).
A pályázók egészségügyi, pszichikai és fizi-

kai alkalmasságának vizsgálatát a pályázat elbí-
rálására kötelezett szerv egészségügyi szolgálata
a rendészeti oktatási intézménybe jelentkezõk

alkalmassági vizsgálatára irányadó jogszabályi
rendelkezések alapján végzi. Az alkalmassági
vizsgálatokat a pályázat elbírálása során a Rend-
õrség kötelezõ jelleggel végzi el. A támogatás
idõtartama alatt évente legfeljebb egy alkalom-
mal, amennyiben a pályázóval kapcsolatos kö-
rülmények ezt indokolttá teszik, a Rendõrség to-
vábbi alkalmassági vizsgálatok elvégzésére is
jogosult.
A pályázatokat a PestMegyei Rendõr-fõkapi-

tányság vezetõje által kijelölt személyekbõl álló
bizottság bírálja el és készíti elõ döntésre.
A támogatás odaítélésérõl a bizottság javasla-

ta alapján a Pest Megyei Rendõr-fõkapitányság
vezetõje dönt.A pályázat elbírálásának határide-
je 2015. augusztus 31. A pályázatot nyert tanu-
lókkal a Pest Megyei Rendõr-fõkapitányság tá-
mogatási szerzõdést köt.
A pályázattal kapcsolatban felvilágosítást a

Pest Megyei Rendõr-fõkapitányság Humán-
igazgatási Szolgálat Kiképzési Alosztály ki-
emelt fõreferensétõl, SzépLászlóné r. alezredes-
tõl (tel.: 06/1/443-5800/30-533) lehet kérni.

IItttt aa nnyyáárr--nnyyíílliikk aa DDuunnaaii
sszzaabbaaddssttrraanndd!!

Június 1-jétõl ismét megnyitja kapuit a
Dunai szabadstrand, amelynek a képviselõ-
testület május 28-i testületi ülésén a Vadka-
csa szabadstrand elnevezést adta.
A hét minden napján 10-17 óráig tartanak

a strand szolgáltatásai, de ezt követõen is
folyamatosan nyitva a strand teljes területe a
sétálók és a játszóteret használók számára.
AzüzemeltetõRÁVÜSZKft. felhívja a rác-

kevei és környékbeli vállalkozók figyelmét,
hogy örömmel fogadna a strandolók számára
lángost, fagylaltot, üdítõt vagy egyéb hasonló,
strandokon árusítható büfét, vállalkozást.
Érdeklõdni lehet a RÁVÜSZ Kft.

telefonszámán és e-mailen.
RÁVÜSZKft.

Városi konyha
Tisztelt Ráckevei Lakosok!
A Ráckeve, Kossuth L. u. 82. szám alatt,

az Ady Endre Gimnázium alagsorában ta-
lálható Városi Konyha bérelhetõ elõzetes
egyeztetés alapján rendezvényekre, családi
eseményekre, osztálytalálkozókra, a teljes
étkezés lebonyolításával.
Ugyanitt ebéd rendelhetõ kedvezményes

áron az összeállított heti menü alapján.
Érdeklõdni lehet a konyhán az élelmezés-

vezetõnél (06-24/519-050, 8mellék), illetve
a VIGI irodájában, Ráckeve, Szent István
tér 5. szám alatt (06-24/517-365).

Bodor Lászlóné, VIGI vezetõ
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TTaavvaasszzii ffiinnoommssáággookk
Tárkonyos, rongyos újpityóka leves
Hozzávalók: újkrumpli, hagyma, zsiradék,

só, tárkony, tejföl, tojás.
Az újkrumplit megmossuk, megkaparjuk

vagy hámozzuk. Kockákra vágva felöntjük hi-
deg vízzel, beledobunk egy kis fej hagymát,
sózzuk. Amikor megfõtt felverünk villával 1-2
tojásfehérjét, és belecsurgatjuk a lassan fõvõ
levesbe. Hozzáadjuk az apróra vágott tárkonyt,
behabarjuk a tojássárgákkal és a tejföllel. Íze-
sítsük tárkonyecettel kedvünk szerint. Gazda-
gabban készíthetjük füstölt kolbásszal is. Na-
gyon finom, pikáns leves.

Spenótos csiga juhtúróval
Levelestésztát kiolvasztom kissé kinyújtom,

8 egyforma csíkra vágom. 35 dkg spenótot
megmosok, lobogó sós vízben 2 percet fõzöm.
Ha kihûlt, kifacsarom a levét, összekavarom
1 tojással, 10 dkg juhtúróval, kis kanál zsemle-
morzsával. Sózni nem kell, mert a túró sós. A
masszát eloszlatom a tésztacsíkok közepén,
majd oldalait összecsípem és csigává tekerem.
Ha azt szeretném, hogy nagyobb legyen a csi-
ga, folytatólagosan rátekerem amásodik rudat.
A csigák tetejét lekenem tejjel elkevert tojás-
sárgával, tetejétmegszórom reszelt sajttal. Elõ-
melegített sütõben pirosra sütöm.

Epres pohárkrém
Poharak alját kirakom zabkeksz morzsával.

Tehéntúrót elkeverek mascarponeval, kevés
nyírfacukorral, kis felvert tejszínhabbal. Eper-
rel rétegezem a krémet a kekszmorzsára. Tete-
jét tejszínhabbal díszítem.

Gyermekkorom eperhabja
Egy közepes méretû csésze cukrot, egy csé-

sze epret, egy tojásfehérjét nagyobb edényben
addig kavarok, amíg habos nem lesz. Használ-
hatok gépet is, ha sietek.
Készíthetõ málnából, ribizlibõl, áfonyából,

szederbõl, minden bogyós gyümölcsbõl. Igen
finom desszert �meglepetés�.

Kókuszos � túrós epergombóc
30 dkg tehéntúrót villával szétnyomkodok,

hozzáadok 10 dkg darált kekszet, 4-5 ek. por-
cukrot, 1 csomag vaníliás cukrot. Jól összedol-
gozom, hagyom kicsit pihenni.
Gombóconként 1-1 szem epret használok,

melyet megmosok, megszárítok. A masszából
elveszek 1-1 darabot, belecsomagolok 1-1
eperszemet, kókuszreszelékbe forgatom. Tála-
lásig hideg helyre teszem.
A piac roskadozik a tavaszi zsengéktõl,

epertõl, tavaszi finomságtól. Használjuk ki,
mert szervezetünk már nagyon óhajtotta a sok
vitamint.

Szász Veronika

ZZööllddssééggeess ééttkkeekk
Ünnepek után mindig jól jönnek a hús nél-

küli, vagy kevés húst tartalmazó, zöldséges
ételek. Így újra tudok kedvezni a vegetáriánu-
soknak is, olvasóimnak is.
A hozzávalók majdnem ugyanazok, vég-

eredménymás lesz. Nem utolsó, hogy gyorsan
elkészül. Zöldségeket, mindenki kedvére va-
riálhatja.

Zöldséges pörkölt � hagymás, sajtos
puliszkakoszorúban

Hozzávalók: 500 g gomba � tisztítva, négy-
be vágva, 2 db kis cukkini kockázva, 2 gerezd
fokhagyma, fél kaliforniai paprika kockázva,
egy paradicsom héja nélkül kockázva, 2 kanál
sûrített paradicsom, 1 bögre zöldborsó, fél po-
hár tejföl, kanál liszt, só, bors, vegeta, oregano,
metélõ, 15 dkg kukoricadara, 1+1 kanál vaj, 3
szál újhagyma, 3-4 dkg reszelt sajt.
Olajon megpirított hagymával, fokhagymá-

val, paprikával, paradicsommal pörköltalapot
készítek, ezt kb. 10 percet fõzöm, majd hozzá-
adom a paradicsompürét, gombát, cukkinit,
zöldborsót, ízesítem, fedõ alatt lassú tûzön fõ-
zöm 15 percet, tejfölös, lisztes habarással sûrí-
tem.
Kukoricadarából puliszkát készítek, amikor

készen van, vajat, sót, borsot, karikára vágott
újhagymát teszek bele, majd a sajtot összedol-
gozom.
Kivajazott kerek koszorú formájú jénaiba

teszem a puliszkát, tetejét nyirkos kézzel
egyengetem. Sütõben sütöm kb. 15 percet.
Tálaláskor egy nagyobb tálra borítom a pu-

liszkát közepébe teszem a zöldséges pörköltet,
tetejére tejfölt, petrezselymet szórok.

Vegyes egytál
Az új káposztát imádom � receptet próbál-

tam ki � vegyes, keleties ízvilágú étel jött létre.
Hozzávalók: 500 g pulyka medalion, 1 db

kisebb friss káposzta, fél zacskó 125 g ázsiai
wook tészta, 2-2,5 dl édes chiliszósz, 1 hagy-
ma, 3 gerezd fokhagyma, só, bors, olaj.
A húst vastagabb csíkra vágom, sózom, bor-

sozom, pár kanál chiliszósszal leöntöm, állni
hagyom.
Amikor készítem, forró olajon kérgesítem,

hozzáadom a cikkekre vágott hagymát, reszelt
fokhagymát, majd ráöntöm a többi szószt,
elõször fedõ alatt, majd anélkül lepirítom. Egy
pohár vizet öntök hozzá, forralom, beleteszem

a tésztát, 2 perc alatt megpuhul, laskára vágott
káposzta jön, ezzel egyet rottyan és kész is van.
Lényeg, hogy a káposzta ropogós maradjon.
Pikáns, finom étel lett belõle.

Zöldséges gnocchi
A gnocchi azok közé az alapanyagok közé

tartozik, amivel szintén változatos ételeket
lehet készíteni.
Hozzávalók: egy nagyobb adaghoz 2 db 500

g-os gnocchi, 1 db kaliforniai paprika kockáz-
va, 2 db kis cukkini kockázva, 2 db lilahagyma
kockázva, 3 gerezd fokhagyma aprítva, 4 evõ-
kanálnyi sûrített paradicsom, pici ecet, kávés-
kanál cukor, 1 db paradicsom héja nélkül koc-
kázva, só, bors, oregano, petrezselyem, 10 dkg
reszelt sajt.
Olajon megfuttatom a fokhagymát, hagy-

mát, sózom, majd rádobom a paprikát, cukrot,
ecetet, paradicsompürét, paradicsomot, fedõ
alatt kb. 10 percet párolom, hogy a cukkini
roppanósmaradjon.
Kifõzöm a gnocchit, összekeverem a lecsó-

val, oregano, petrezselyem, sajt következik,
összedolgozom.
Sütõbe lehet tenni pár percet.
Variációk: póréhagymás gnocchi � gombás-

túrós, zöldfûszeres � spenótos-spárgás-zöld-
borsós.

Egy kis nasi sem maradhat le, ez is más,
mint a többi édesség. Puliszka nemcsak sósan,
édesen is mennyei, pudinggal, mákosan, te-
kercsben, mint a piskóta, szóval rakva, töltve
bárhogy.

Kukoricadarás süti �
puliszkakedvelõknek

Hozzávalók: 15 dkg kukoricadara, 5-6 dl tej,
darától függ, citrom reszelt héja, 3 tojás, 2 evõ-
kanál cukor, 1 vaníliás cukor, 3 reszelt alma,
csipet fahéj, 3 kanál mák, 2-3 kanál vaj.
A tejet forralom, beleszórom a darát, lassú

tûzön közepes keménységû puliszkát készítek,
belekeverek egy kanál vajat, majd a cukrot, va-
níliás cukrot, citromhéjat.
Hagyom kihûlni, idõnként kevergetem, to-

jássárgáját is bekeverem, majd óvatosan a fel-
vert fehérje 2/3-át.
Sütõpapírral bélelt közepes tepsibe teszem a

puliszkát, vizes kézzel egyengetem. Tetejére
kenem a vajon párolt fahéjas, mákos picit cuk-
ros, almásmasszát, majd a tojásfehérjét.
Elõmelegített sütõben megsütöm. Tálalás-

kor egy pici tejszínhabot is elbír.

Kívánok jó étvágyat, jó pihenést!

FejérdyGyõzõné/MARI

Sütô-fôzô sarok
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LAPZÁRTA!
ARáckevei Újság 2015.

JÚLIUSI SZÁMÁNAK lapzártája:
2015. június 25., 12.00 óra.

Kérem a lapzárta pontos betartását!
A kéziratok elfogadása nem jelenti azok
feltétlenmegjelentetését! A hirdetések

valódiságáért felelôsséget nem vállalunk!
Az újságban közölt cikkek tartalma nemmin-
den esetben tükrözi a kiadó és a szerkesztõség
véleményét, és nem vállalnak érte felelõsséget.

E-mail elérhetõségek:
jreka@invitel.hu � rackeve@rackeve.hu

rujsag@invitel.hu

Kérjük írásaikat, cikkeiket, információikat,
hirdetéseiket ezekre a címekre küldjék.

Aképviselõ-testület döntése szerint a testületi
ülések a hónap 4. hetére esnek ezentúl, de
igyekszünk az újságot továbbra isminden
hónap elsõ szombatjánmegjelentetni.

Köszönettel: Jáki Réka, szerkesztõ

APRÓHIRDETÉS
KÚTFÚRÁSO/ 110-esCSATORNACSÕVEL.

Stégkészítés és -felújítás!
Tel.: 06(30)9640-485

***
Cserépkályha éskandalló építését, felújítását,
szilárd tüzelésûberendezésekkarbantartását
vállalom.Vállalkozásom30éves szakmai

múltra tekint vissza.Rendi János
06-20-946-33-85vagy
rendi.janos@freemail.hu

***
Ráckeve-Újtelepközponti helyén,

aDömsödi út 25. számalatt 100m2-es,
3 szobás, felújítandóház1070m2 telken

eladó. 86m2mûhellyel, kamrákkal, pincével
és 2 fedett garázzsal.

Ára: 9,9MFt.
Tulajdonostól: 06-30-489-7688

Kör TV várható adásai
AKör TV várható tudósításai júniusban:
� ballagások, évzárók
� János Vitéz Nap
� Pedagógusnap
� Ráckevei okmánytár � könyvbemutató
� gyereknap a Skarica Máté Városi
Könyvtárban

� Régészet napja Ráckevén
�Nemzeti Összetartozás Emléknapja
A kisfilmeket keressék a Kör TV youtube

csatornáján! www.youtube.com vagy a www.
rackeve.hu oldalon.

Amûsorváltoztatás jogát fenntartjuk!

Június 3. szerda
Védõnõi értekezlet 8:00-14:00
Pedagógusnap 17:00
Június 5. péntek
Polgárõrség soros összejövetele 19:00
Június 17.�június 30.
Tüdõszûrés
Június 29. hétfõ
Baráti kör soros összejövetele 17:00
Június 30. kedd
Alkotómûvészek ésMûvészetbarátok
soros összejövetele 17:00

Június 4.
Összetartozás Napja
(AzÖsszetartozás Emlékparkban) 18.00
Június 5.
Indul a PEK (Péntek Esti Korzó)
rendezvénysorozat 18:00-tól
Június 6.
János Vitéz Nap (Dunai szabadstrand)

Rendszeres foglalkozások:

Jógaminden hétfõn 19:00-tól
Magyarországi Harmonikások Kulturális
Egyesületeminden pénteken 18:00 órától
Jógaminden szerdán 19:00-tól
Bokréta Néptáncegyüttes próbája minden
hétfõn, szerdán és pénteken 16:00 órától
Bokrétácska próbájaminden pénteken 17:00
Kéve Néptáncegyüttes próbája minden pén-
teken 19:30 órától
Vivyen Zumba minden kedden és
csütörtökön 19:00
Nyugdíjas tornaminden szerdán 14:30
Felnõtt társastáncminden szerdán 19:00
Balett minden csütörtökön 16:00, minden
szombaton 9:00
Színfolt Társulat minden kedden és
csütörtökön 18:00
Rõzse Tánccsoport minden hétfõn 19.30

Termékbemutatók, vásárok:

Június 10. szerda
Vegyescikkvásár 9:00-12:00
Június 25. csütörtök
Vegyescikkvásár 9:00-12:00
Június 29. hétfõ
Vegyescikkvásár 9:00-12:00

JJúúnniiuuss hhaavvii 
pprrooggrraammjjaa

Tüdõszûrés
Tisztelt Érdeklõdõk!
Tájékoztatjuk Önöket, hogy 2015. június

18�30. között tüdõszûrést tartunk!
A vizsgálat ideje naponta:
Hétfõ: 12,30-18,30
Kedd: 7,30-13,30
Szerda: 12,30-18,30
Csütörtök: 7,30-13,30
Péntek: 7,30-13,30

A tüdõszûrés helye:
2300 Ráckeve, Kossuth L. u. 51. (Ács Károly

Mûvelõdési Központ)
A megjelenéskor a személyi igazolványukat,

lakcímkártyájukat, TB-kártyájukat, valamint az
elõzõ évben kapott tüdõszûrõ igazolásukat vigyék
magukkal!

A szûrés nemkötelezõ, de ajánlott!
Jogszabályváltozás miatt az alábbiakra hívjuk

föl a figyelmüket:
� 14 és 18 év közöttiek esetében a tüdõszûrõ

vizsgálat ingyenes, de beutaló és írásban szülõi
beleegyezés szükséges

� 18 és 40 év közöttiek esetében a szûrésért fi-
zetni kell, melynek ellenértékét, az 1.700 Ft-ot, a
helyszínen kapható sárga csekken kell befizetni a
postán. A befizetett csekk felmutatása után vehetõ
igénybe a szûrés.

� 40 év fölött a szûrés ingyenes, kivéve azokat,
akiknek szükséges a tüdõszûrõ negatív lelet fel-
mutatása amunkáltatójuknak.

�Kötelezõ, ingyenes szûrés csak a jogszabály ál-
tal meghatározott rizikócsoportoknak jár.

� Akinek szüksége van munkaköri, szakmai,
illetve személyi higiénés alkalmassági orvosi
vizsgálathoz a szûrésrõl készült leletre, a
befizetett csekk, illetve a postán vásárolt bélyeggel
ellátott boríték felmutatása után veheti igénybe a
szûrést. A szûrésrõl készült leletet 2-3 hét múlva
postán kapja meg az érintett az általa felbélyegzett
borítékban.

� HaÁFA-s számlát kérnek a szolgáltatásról, azt
a szûrés elõtt jelezzék.

Ráckevei Polgármesteri Hivatal

AA RRÁÁVVÜÜSSZZ KKfftt.. ffeellhhíívváássaa
PPaarrkkoollóóóórráákk kkiiaaddáássaa

Ügyfélfogadás
Kedd 9.00�11.30 13.00�16.00
Csütörtök 9.00�11.30

RÁVÜSZKft.
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Május 9-én az Ács Károly Mûvelõdési Köz-
pontban rendezték meg a 2. Roma Tehetségku-
tató Versenyt, ahová 45 ráckevei és szomszédos
település roma gyermeke nevezett be, akik kö-
zül 2. lett egy ráckevei roma diák. A fõ szervezõ
KovácsGyula roma nemzetiségi elnök volt, aki
köszönetet mondott Vereckei Zoltánnak,
Ráckeve alpolgármesterének, aki megtisztelte
jelenlétével a vetélkedõt és ünnepélyesen
köszöntötte a résztvevõket.
Az alpolgármester köszöntõjében elmondta,

hogy tisztában van azzal, hogy a romák között
nagyon sok a tehetséges zenész, de azt is tudja
mindenki, hogy legtöbbször komoly és hosszú,
lemondásokkal teli út vezet a sikerhez. �Nem
elég a tehetség: gyakorolni, tanulni is kell ah-
hoz, hogy tényleg eljuthassunk a csúcsra. Sokan
itt buknak el: nincs meg bennük az akarat, a ki-
tartás, inkább a látszatra könnyebb megoldáso-
kat választják az életben. Egy ideig jó ez, de
hosszú távonmegbosszulja magát. A sikerekhez,
eredményekhez lemondásokon keresztül vezet az
út. Néha áldozatot kell hozni, és tanulni, tanulni,
tanulni� � biztatta az alpolgármester a tehetség-
kutató verseny résztvevõit.
Lelkesítõ példaként felhozott roma híressége-

ket, sikeres embereket, akikbõl példaképek vál-
hatnak: �Mindig emlékezni fogunk Farkas
Jánosra, a Vasas legendás labdarúgójára,
Kótai Mihály, Gedó György ökölvívókra, az
apai ágon cigány származású Elvis Presley-re,
a 10-szeres Grammy-díjas Carlos Santanára,
Charlie Chaplinre, Dankó Pistára, akinek a há-
lás utókor szobrot is állított Szegeden, Palya
Beára, RobyLakatos hegedûvirtuózra, a Szakcsi
Lakatos családra, Cziffra György zongoramû-
vészre, Mága Zoltánra, Caramelre és még so-
rolhatnám hosszan a neveket, költõkét, festõmû-
vészekét. És ne feledkezzünk meg a kevésbé is-
mert tehetségekrõl. Azokról a cigány származá-
sú emberekrõl, akik orvosok, tanárok, tisztvise-
lõk vagy éppen tisztes szakemberek lettek. Ahhoz
is tehetség kell, a kitartás, a küzdés tehetsége, hi-
szen nekik kétszer annyit kellett ezért dolgoz-
niuk, mint másnak. Az õ példájuk is bizonyítja,
hogy ki lehet törni a hétköznapok szürkeségé-
bõl� � hangsúlyozta köszöntõjében Vereckei
Zoltán, majd a kis fellépõk felé fordulva így biz-
tatta õket:
�Lehet, ilyen kiscsillagok izgulnak itt a szín-

pad elõtt, akikbõl egyszermajd nagy csillag lesz.
Akikre majd mindannyian büszkén tekintünk: a

család, a távolabbi rokonok, szomszédok, talán
maga Ráckeve, esetleg az egész ország. De ha
ma nem sikerül, akkor se keseredjetek el! Ha
csak magatoknak és a családnak fogtok örömet
okozni a jövõben egy-egy verssel, muzsikával,
azért is megéri. De semmiképpen ne adjátok fel,
higgyetek magatokban és tanuljatok, gyakorol-
jatok, csak az hozhatja meg az áhított ered-
ményt.�

Sok sikert kívánva a versenyzõknek búcsú-
zott Vereckei Zoltán, Ráckeve alpolgármestere.
Szintén köszönetüket fejezték ki a szervezõk

Bobek Gábor képviselõnek is, aki elvállalta a
zsûrizést.
Ráckeve Város Roma Tehetségkutató Ver-

seny gyõztesei nemcsak díjazásban részesültek,
hanem lehetõséget kaptak a táncosok, hogy a
Budapest TV Peszter showjában felléphetnek
minden csütörtöki elõadásban este 20-22 óráig.
Eddig a Dunavecsei RomaÖnkormányzat te-

hetséges nyertesei voltak a fellépõk.

Köszönet a szervezésért a Ráckevei Roma
Önkormányzatnak!

KovácsGyula elnök

Roma tehetségkutató verseny

SimonVirágra emlékezve
Atragikusan fiatalon elhunyt SimonVirágra emlékeztek születésnapján

családtagjai, barátai és az Õt soha el nem feledõ és tisztelõ ráckevei pol-
gárok a Dunai szabadstrandon tavaly felállított kõemlékpadnál. Emléke
örökre velünkmarad!
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